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Ono ča je valda normalno samo 
po sebe, da vela, centralna 
butiga ima šesna vrata ka se 
otpiraju sama od sebe, ni do 
sada bilo normalno va butige 
na mrkate. Za potegnut i zapret 
jih je rabilo čuda forci, a najhuje 
j’ bilo onistemi ki takovu forcu 
nimaju. Tisti su dočekali nova 
vrata za poć kupit ono osnovno 
ča njin rabi.

Otprt je del starega 
Leprinačkega puta ki od 
šetališta Carmen Sylve 
peja zada Plahuti prema 
Leprince. Očišćen je na 
inicijativu Mjesnega odbora 
Vasanska i merital je tri 
kamelije.

Leta delaju svoje ne samo 
juden leh i žuten tavelican 
na Maršala Tita. Teško jih 
se verovatno i čisti, ma na 
meste kade fale, rabilo bi jih 
zamenit. Va općoj nestašice 
od taveličari valda će se nać 
jedan za to storit i za malo 
boje načinjit del okol pala ki 
zgleda dosta nespretno storen.

Kako južine prihajaju, tako 
se valda vetar zdigne i va 
glavah, ke onputa z čistega 
mira al nemira rovinuju se 
ča ni njiho. Ovisti put je 
nastradal štacijon od kurijeri 
v Ičićeh ki je osvanul vas va 
razbijenen stakle.

STARI PUT KAKO NOVI

NOVA VRATA

I TAVELICAN LETA GREDU

RAZBIJENO STAKLO
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Ni baš šesno!

Šesno!

Grdo!

Šesno, šesno!

Grdo, grdo...

Najšesneje! 
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Bliži se advent, za mnoge najljepše 
i najčarobnije doba godine, 
prepuno svjetlucavih lampica, 

Orašara, mirisa kuhanog vina, punča i 
fritula te glazbe i druženja. Najavljen 
je bogati program koji počinje 25. 
studenog i u kojem će svatko moći 
pronaći nešto za sebe. Najavljeni su 
i dočeci Nove godine, kojih će biti 
čak pet, a na nama je da uživamo u 
opatijskoj blagdanskoj čaroliji.
Uz najave programa adventa, mnogo 
je tema trebalo stati u ovaj broj 
te smo odustali od naše redovne 
rubrike Anketa, ali samo za ovaj 
broj, jer mišljenje građana uvijek 
je dobro čuti. Opatija je dobila 
sedmi grad prijatelj – poljski grad 
Zakopane, koji se pridružio Castel 
San Pietru Terme, Carmagnoli, 
Ilirskoj Bistrici, Balatonfüredu, Bad 
Ischlu i Kolobrzegu, a kako je bilo na 
potpisivanju Povelje o prijateljstvu, 
pročitajte na našoj duplerici. 
Donosimo i priče o mladoj poduzetnici 
koja je pokrenula posao uz pomoć 
poticaja te pčelaru koji uz pomoć 
gradskih mjera proširuje poslovanje – 
možda nekoga nadahnu te se prijavi za 
neki od mnogobrojnih poticaja kojima 
Opatija pomaže građanima. Pročitajte 
i novitete u parkingu te ne zaboravite 
produžiti povlaštene parkirne karte!
Darivateljima krvi upućujemo 
čestitke povodom njihovog dana i 
zahvaljujemo na svakoj darovanoj 
kapi. Bili smo i na nikad posjećenijem 
Festivalu čokolade, a susreli smo se i 
s nekim našim sugrađanima koji su s 
nama podijelili zanimljive priče. 
U ovom broju imamo i jednu novinu 
– Petar Banda iz „Parkova“ piše kako 
se riješiti pajasena, a u sljedećim će se 
brojevima osvrnuti na aktualne zelene 
opatijske teme. 
Uživajte u čitanju!

� Kristina�Tubić
 urednica

je pred vratima
Advent  



Odustajanje od planirane prodaje 
imovine kako bi se poštovala želja 
građana bila je jedna od točki 14. 
sjednice Gradskog vijeća Grada 

Opatije održane 3. studenog, a prijedlog odlu-
ke vijećnici su izglasali većinom glasova. Gra-
donačelnik Fernando Kirigin istaknuo je da se 
na ovakav prijedlog odlučio nakon sastanka sa 
stanovnicima Tošine koji su organizirali petici-
ju protiv prodaje te mu ukazali da se na tom po-
dručju jako puno gradi i molili da se taj „zeleni 
trokutić“ ostavi.

- Sukladno obećanju danom mještanima 
Tošine, koji su izrazili protivljenje prodaji ze-
mljišta od 1.211 m² u njihovom susjedstvu, 
vijećnicima sam predložio odustajanje od 
prodaje nekretnine te najpovoljniji ponuditelj 
neće biti odabran. Za informaciju javnosti, na 
natječaj su pristigle tri ponude od kojih najpo-
voljnija iznosi 3,9 milijuna kuna, što je gotovo 
dva milijuna kuna više od procijenjene vrijed-
nosti zemljišta. Ipak, kako pokazuje i novi re-
balans proračuna, stabilne gradske financije u 
ovoj godini omogućile su nam da ne moramo 
ovisiti o prodaji gradske imovine zbog čega 
smo za gotovo 13,5 milijuna kuna smanjili pri-

hode po ovoj stavci u odnosu na plan s početka 
godine - istaknuo je Kirigin. Predsjednica GV 
Neva Slani pozvala je građane da prate sjednice 
kako bi znali kada se namjerava prodati gradsku 
imovinu te reagiraju. 

Na 14. sjednici Gradskog vijeća izglasan je i 
Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o raspodjeli 
rezultata poslovanja po Godišnjem obračunu 
Proračuna za 2021. godinu kao i Prijedlog II. 
Rebalansa Proračuna Grada Opatije za 2022. 
godinu. Ovim se rebalansom proračun poveća-
va za nešto više od milijun kuna te će iznositi 
222,3 milijuna kuna. Razlog povećanja su pove-
ćani prihodi od poreza na promet nekretnina i 
komunalnog doprinosa, dok s druge strane po-
stoji smanjenje rashoda i prihoda jer će se dio 
planiranih projekata prenijeti u narednu godinu.

- Budući da ne očekujemo raspisivanje EU 
natječaja u ovoj godini, prenosimo projekte no-
vog Vatrogasnog doma i MOHO centra, a odlu-
kom uprave Parkova privremeno je obustavljena 
i realizacija projekta revitalizacije Amerikanskih 
vrtova i rasadnika Angiolina zbog činjenice da je 
cijena za izvođenje radova značajno nadmašiva-
la predviđena sredstva. Također se za 2,8 miliju-
na kuna smanjuju planirani prihodi od prodaje 
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imovine, koji su u ovoj godini u od-
nosu na plan umanjeni za gotovo 13,5 
milijuna kuna. Na rashodovnoj strani 
proračuna povećali smo iznos za iz-
gradnju nove zgrade boćarije Poljane 
te za uređenje šetnice Volosko, odno-
sno nastavak opločenja do Mandraća. 
U rashodima bilježimo i dva milijuna 
kuna za izgradnju prometnica te za 
rekonstrukciju i uređenje dječjih i 
sportskih igrališta milijun i 150 tisu-
ća kuna. Rebalansom su osigurana i 
sredstva za sufinanciranje marende 
i prijevoza za djecu koja pohađaju 
osnovnu školu u Lovranu, a imaju 
prebivalište na području Grada Opa-
tije - objasnila je pročelnica Upravnog 
odjela za financije i društvene djelat-
nosti Tamara Sergo.

Vijećnici su usvojili i Nacrt Ko-
munikacijske strategije i komunika-
cijski akcijski plan Strategije razvoja 
Urbane aglomeracije Rijeka, Prijed-
log Odluke o koeficijentima za obra-
čun plaća službenika i namještenika u 
upravnim tijelima Grada Opatije koji 
neće značajno povećati troškove za 
plaće, Prijedlog II. Izmjene i dopune 
Programa građenja objekata i uređaja 
komunalne infrastrukture za 2022. 
godinu te redoviti godišnji Prijedlog 
Odluke o organizaciji i provedbi pro-
duženog boravka u Osnovnoj školi 
„R. K. Jeretov“ za školsku godinu 
2022./2023. kao i Prijedlog Statuta 
Dječjeg vrtića Opatija usklađen sa 
Zakonom o predškolskom odgoju.

Na sjednici je prvi put sudjelovala 
nova pročelnica Upravnog odjela za 
lokalni politički sustav i upravljanje 
imovinom Mirna Pavlović-Vodinelić 
te privremena pročelnica novog UO 
za strateški razvoj, europske fondove 
i gospodarstvo Biserka Čerina Barić.

Sjednici Gradskog vijeća prisustvovala je nova pročelnica Mirna Pavlović-Vodinelić

Vijećnici podržali gradonačelnikov  
prijedlog i inicijativu građana
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Piše Kristina Tubić

Oglašavanje u listu Opatija 
1/1 stranica 1.500,00 kn/ 199,08 EUR + PDV;
1/2 stranice 750,00/ 99,54 EUR kn + PDV;
1/4 stranice 350,00 kn/ 46,45 EUR  + PDV;
1/8 stranice 200,00 kn/ 26,54 EUR + PDV
Popust za tri objave 20%, popust za šest objava 30%.
Naslovna stranica: Ljetne temperature u studenom 
– šetači u kratkim rukavima
Snimio: Nikola Turina
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IZ UREDA 
GRADONAČELNIKA

IZ GRADSKE
VIJEĆNICE

Veća socijalna prava  
u 2023. i optimizam 
za budućnost Opatije

Svjestan neizvjesnih i kriznih vre-
mena u kojima živimo ispunjenih 
svakodnevnim izazovima i pove-

ćanjem troškova života, namjera mi je 
da građanima maksimalno olakšam sva-
kodnevne životne izazove te da prava iz 
socijalnog programa Grada Opatije po-

stanu dostupna još većem broju korisnika. Grad Opatija je po pitanju 
socijalnih prava građana uvijek osiguravao nadstandard, odnosno naj-
ugroženijim građanima osiguravao značajno više pomoći od one koju 
osigurava država. Sada je pravo vrijeme da ta prava građana povećamo 
i uskladimo s aktualnom ekonomskom situacijom. 

U proceduri je donošenje nove Odluke o socijalnoj skrbi kojom 
Opatija treba postati lider na širem području po pitanju socijalne 
osjetljivosti i pomoći potrebitim građanima. Ovisno o broju članova 
domaćinstva, cenzusi za ostvarivanje socijalnih prava će se povećati 
od 42 % do 88 %. Novi cenzusi iznosit će za jednog člana domaćin-
stva 3.767 kuna/500 EUR, za dva člana 5.651 kunu/750 EUR, za tri 
člana 6.781 kunu/900 EUR, za četiri člana 7.911 kuna/1.050 EUR 
te za pet i više članova domaćinstva s dodatnim prihodom do 1.130 
kuna/150 EUR po članu.

Ujedno se sva dosadašnja socijalna prava naših građana zadržavaju, 
a uvodimo i nekoliko novih: pomoć za blagdane korisnicima osobne 
invalidnine te pomoć udomiteljskim obiteljima (besplatni vrtić, škol-
ska marenda, produženi boravak i prijevoz srednjoškolaca). Namjera 
nam je uvesti i 100 % veći iznos pomoći za korisnike zajamčene mi-
nimalne naknade koju daje država. Drugim riječima, koliko korisnici 
dobiju od države, toliko će dobiti i od Grada Opatije, dok zakonska 
obveza propisuje da smo kao grad dužni sufinancirati do 30 %. Povećat 
će se i visina jednokratne pomoći građanima putem Socijalnog vijeća, 
pravo na besplatni javni prijevoz ostvarit će umirovljenici s mirovinom 
do 2.637 kuna/350 EUR, povećava se pravo na pomoć umirovljenici-
ma s mirovinom do 1.883 kuna/250 EUR, a pravo na pomoć umirov-
ljenicima za Uskrs i Božić ostvarivat će svi umirovljenici s mirovinom 
(i prihodom) do 4.294 kune/570 EUR.

U vrijeme kraja godine, koje je pred nama, više nego ikada potre-
ban nam je optimizam i vjera u svladavanje svih poteškoća i izazova u 
idućoj, 2023. godini. Završili smo sa zahtjevnim radom na novom Pro-
računu  koji je rađen po preglednijoj metodologiji i po prvi puta izra-
žen u novoj hrvatskoj valuti – eurima. Razloga za pozitivan stav imamo 
kada vidimo da su gradske financije vrlo stabilne, a novim ustrojem 
gradske uprave očekujemo i efikasnije korištenje sredstava europskih 
fondova. Bilježimo iznadprosječnu turističku posezonu, a istovreme-
no, opatijske su manifestacije, poput nedavnog Festivala čokolade iz-
vrsno posjećene. 

Na samom smo početku Adventa, manifestacije koja će ove godine 
biti još veća i sjajnija te od koje ponovno očekujemo značajna turistička 
postignuća. Raduje me kada vidim da se ideja o popularnim manifesta-
cijama koje će se u Opatiji događati gotovo svaki mjesec kroz godinu 
polako, ali sigurno, ostvaruje, čime bi Opatija zaista postala destinacija 
cjelogodišnjeg turizma, što je dugogodišnji cilj koji sam si zadao na po-
četku svog gradonačelničkog mandata.

S poštovanjem,
gradonačelnik Fernando Kirigin

Drage Opatijke  i Opatijci, poštovane 
sugrađanke i poštovani sugrađani, 

možda je ovo posljednja u nizu kolu-
mni koju pišem, barem do nekih novih 
izbora i novih perspektiva. Naime, za-
primila sam prijedlog za mojim razrje-
šenjem s mjesta predsjednice Gradskog 
vijeća Grada Opatije, potpisan od stra-
ne osam vijećnica i vijećnika. To znači 
da se neke od želja iskazanih na ovim 

stranicama neće po svemu sudeći ostvariti, primjerice poziv na veće 
jedinstvo i suradnju vijećnika. Naravno, možda to mojem nasljedniku 
i pođe za rukom, što bi mi bilo jako drago.

Još više bi mi bilo da se snage više ujedine i usmjere na, pogađate, 
očuvanje prostora. Zašto toliko upirem na prostor? Odnos prema pro-
storu u velikoj će mjeri odrediti opatijsku sadašnjost i budućnost. U 
odnosu prema prostoru, kao i njegovom pažljivom ili manje pažljivom 
planiranju, leži i kvaliteta naših života, poslovi kojima ćemo se (moći) 
baviti, financijska neovisnost, vrijednost naše imovine, biranje Opati-
je kao mjesta za život, ili nažalost napuštanje i odlazak u druge krajeve 
za poslom. Opatija nema više Upravni odjel za prostorno uređenje. 
A Opatija je u najvećoj mjeri njen prostor, prostor je Opatija. Ne za-
boravljam staviti ljude, njihove aktivnosti, kulturu i znanje ispred, 
već jednostavno, dosadno ponavljam, svi ti elementi iznimno ovise 
o odnosu prema prostoru. Udaranje na prostor je udaranje po nama 
samima, istovremeno udaranje po prošlosti i budućnosti.

Do nekih je pomaka došlo, zahvaljujući vama. Na prošloj sjedni-
ci Gradskog vijeća Grada Opatije dio vijećnika (zapravo, potpisnici 
Prijedloga s početka teksta, no nebitno je) promijenio je stav vezan 
za prodaju jedne gradske čestice na području Tošine, a uz ulicu dr. 
Ivana Pošćića te čestica nije prodana, iako je par mjeseci prije isto 
Vijeće dalo Gradonačelniku zeleno svjetlo da ju stavi u prodaju. 
Posljedica je to nezadovoljstva građana Tošine, kojima ovim putem 
zahvaljujem na agilnosti i građanskom utjecaju na lokalnu politiku. 
Sjajno!! To je dobra smjernica za sve ostale mjesne odbore i građa-
ne – ukoliko se neka čestica predloži za prodaju, evidentno je kako 
možete reagirati i promijeniti ishod. Jer treba biti jasno – te su česti-
ce nacionalizirane (vašim nonićima) prije sedamdeset godina kako 
bi se kroz njih ostvario neki javni interes, društvena dobrobit, a ne 
kako bi se dalje utržile i preprodale nekom tko će još deset puta više 
utržiti. A na štetu javnog interesa. 

Na pretprošloj sjednici Gradskog vijeća dala sam prijedlog zaštite 
Carmen Sylve kao kulturnog dobra od lokalnog značenja. Rijetko se 
koji grad može podičiti takvom šumskom šetnicom, osjetilnim zele-
nim rajem u kojeg se može pobjeći u kratkom vremenu iz vreve i udi-
sati neopisivi mir. Naravno, osim tamo gdje je presječena cestom. Ili 
nelegalnim putevima. Odnosno gdje bageri rošću naveliko. Pa su neg-
dje već i u šetnicu zagrabili. Da, rijetko se tko može podičiti takvim 
rajem, i onda se još podičiti da je raj stavio u građevinsko područje 
i poslao ljubavno pismo bagerima. Prijedlog sam skinula s tadašnje 
sjednice na doradu i nadam se da će doći uskoro pred vas na javno sa-
vjetovanje, te novu sjednicu na glasanje. Najljepše zahvaljujem svima 
koji su na prijedlogu volonterski radili, kao i Konzervatorskom odjelu 
u Rijeci, koji se još koliko može trudi spasiti Opatiju.

Vama, drage sugrađanke i sugrađani, najljepše hvala na pažnji.

dr. sc. Neva Slani
Predsjednica Gradskog vijeća
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N ajljepši Advent uz 
more ponovo će opa-
tijske zimske dane 
ispuniti brojnim do-

gađanjima i posjetiteljima iz cijele 
Hrvatske i Europe, a gradske ulice 
i parkove ukrasiti raskošnim blag-
danskim dekoracijama. Divovski 
Orašari u svojim crvenim odorama, 
klizalište na svega nekoliko koraka 
od mora, brojne izložbe, glazbeni 
i scenski programi, zvuk božićnih 
pjesama koji prati posjetitelje u ro-
mantičnim šetnjama Opatijom - sve 
je to dio jedinstvene atmosfere zbog 

Piše Kristina Tubić

Najljepši Advent uz more 
starta 25. studenog

I ove zime očekuje nas bogat program opatijskog adventa

Balet Orašar i Ledena čarolija

Direktorica TZ Opatija Suzi Petričić

je Petričić te dodala kako će bogat 
i atraktivan adventski program za-
početi 25. studenog tradicionalnim 
Paljenjem lampica na velikoj jelki 
na Mrkatu u 18 sati, a nastavit će 
se svakodnevnim glazbenim pro-
gramima, kreativnim radionicama 
i animacijom za djecu, klizanjem, 
božićnim sajmom, uvijek uz izvr-
snu zabavu i druženja na poznatim 
adventskim punktovima. 

Tradicionalno Paljenje prve ad-
ventske svijeće na fontani na Slatini 
održat će se 26. studenog u 17 sati. 
Opatijci i njihovi gosti moći će i ove 
godine nabaviti originalne poklo-
ne na Malom sajmu ispred Mrkata 
„Opatijsko za pod bor“ od 19. do 
23. prosinca. Kao i svake godine 
građani će se moći družiti s gradona-
čelnikom na Badnjak u prijepodnev-
nim satima ispred opatijske tržnice.

U novu godinu Opatija će ući uz 
čak pet dočeka – Dječji doček Nove 
godine na Maloj ljetnoj pozornici, 
Zadnje polne va Opatije na Toma-
ševcu, Doček Nove godine ispred 
tržnice uz Grooverse, Koktelse i 
Šajetu, Doček Nove godine na Ljet-
noj pozornici uz Dellboyse te Doček 
ispred Šporera.

- Najljepši Advent uz more po-
stao je jedan od najznačajnijih moti-
va za dolazak, koji Opatiju svrstava 
u sam vrh najpopularnijih domaćih 
zimskih destinacija, ali koji je i za-
služan za niz priznanja na europskoj 
razini koje smo dobili u proteklim 
godinama, kao i nebrojene pozitiv-
ne komentare posjetitelja iz Hrvat-
ske i inozemstva. To nas motivira 
da iz godine u godinu neprestano 
podižemo ljestvicu kvalitete i uvijek 
iznova ulažemo novi trud kako bi-
smo ne samo ispunili, već i nadmaši-
li očekivanja naših gostiju. Zato smo 
i ove godine pripremili nova iznena-
đenja i veseli nas što će Najljepši Ad-
vent uz more, kao jedna od najvećih 
zimskih manifestacija u Hrvatskoj, 
ponovo okupiti brojne turističke 
subjekte u našem gradu, koji su se s 
prigodnim programima i ponudama 
uključili u manifestaciju - zaključila 
je direktorica TZ Suzi Petričić. 

Sve informacije i programi vezani 
uz Advent u Opatiji mogu se pratiti 
putem internetskih stranica Turistič-
ke zajednice www.visitopatija.com. 

Prošle je godine popularni božićni balet Ora-
šar po prvi put gostovao u opatijskom Gervaisu.

- Rasprodan je u rekordnom roku, a na-
kon brojnih upita i velikog interesa publike, 
onima koji nisu stigli doći do svojih ulazni-
ca tada smo obećali da nećemo zaboraviti 
na njih. Ispunili smo svoje obećanje i u Cen-
tru Gervais 16. prosinca posjetitelji će moći 
uživati u najljepšoj baletnoj božićnoj bajci, 
a kako je interes ogroman, u tijeku su dogo-
vori za još jednu baletnu predstavu Orašara, 
najavio je direktor Festivala Opatija Ernie 
Gigante Dešković. Istaknuo je i kako će se 
prve subote u prosincu održati otvorenje Le-
dene čarolije na Ljetnoj pozornici uz kazališ-
nu predstavu na ledu Zagrebačkog klizačkog 
kluba Medo, poseban pirotehnički program i 
nastup popularnih Grooversa. I ove se zime 
nastavlja popularna škola klizanja s licenci-

ranim instruktorima, kao i glazbeni program 
vikendima. Mališani će moći uživati i u dječ-
jim predstavama, radionicama, igraonicama, 
kvizovima i zabavnom programu vikendima 
u Šporeru i Centru Gervais. 

Veličanstvena baletna bajka Orašar u Centru Gervais

koje je Opatija jedna od nezaobilaznih adventskih destinacija. Što 
nam sve donosi ovogodišnji Advent u Opatiji, upitali smo direk-
toricu Turističke zajednice grada Opatije Suzi Petričić. 

- Od 25. studenog 2022. do 8. siječnja 2023. jedinstvena 
adventska priča širit će se već poznatim lokacijama kao što su 
Umjetnički paviljon Juraj Šporer i Park sv. Jakova, Park Angio-
lina, Ljetna pozornica, gradski Mrkat, Xmas Street Lungomare 
na području od hotela Savoy do Ville Madonna, terase hotela 
Continental, Milenij i Imperial, kavana Strauss i Imperial, resto-
ran Nobilion u Iki i brojnim drugim lokacijama, a blagdansko 
uređenje i glazbene programe pratit će prigodna gastro ponuda. 
Na obronke Učke ponovo se vraća Djed Božićnjak i bit će to još 
jedna predivna Božićna bajka u Parku prirode Učka. Adventska 
zbivanja proširit će se i na morske valove, uz posebno osmišlje-
ne adventske panoramske vožnje za male i odrasle - istaknula 
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Piše Elena Vidović

Adriano Jano Požarić (51) glavni je urednik ča-
sopisa Turizam info, jedinog hrvatskog časopi-
sa specijaliziranog za profesionalce u turizmu. 
Izdavač časopisa je tvrtka Info Lab Mediji koju 

je sa suprugom Barbarom pokrenuo prije 26 godina. U 
početku je to bila agencija za marketing u turizmu s oko-
snicom oko grafičke pripreme, dizajna i tiska, a s kojom 
su kasnije krenuli u organizaciju kongresa i raznih doga-
đanja vezanih uz segment turizma. Jano je idejni začetnik 
lista „Opatija“, a „Infolabovci“ su bili i njegovi prvi grafič-
ki urednici, dok je još izlazio na prepoznatljivom žutom 
papiru. Nedugo zatim, 2003. godine pokrenuli su časopis 
Turizam info, koji otad izlazi u kontinuitetu. No, osim an-
gažmana u tvrtki, Jano je bio i politički aktivan: u jednom 
mandatu bio je predsjednik Gradskog vijeća Grada Opati-
je, osnivač je Kongresnog i insentiv ureda pri Turističkoj 
zajednici grada Opatije, bio je član Turističkog vijeća TZ 
grada Opatije. Danas je rado viđen predavač na konferen-
cijama vezanim za digitalni marketing i turizam, a i gost je 
predavač na Fakultetu za menadžmentu u turizmu i ugo-
stiteljstvu. Uz izdavaštvo i marketing, Info Lab Mediji u 
Opatiji organiziraju i tri značajna sajma: HoReCa Adria 
(sajam opreme za hotele, restorane i kuće za odmor), Re-
lax Adria (sajam opremanja vila i kuća za odmor, hotela i 
kampova) i Adriatic Expo (sajam nekretnina i investicija).

Već ste godinama prisutni  u organizaciji 
raznih događanja u Opatiji. Odakle je sve 
krenulo? 

Čini mi se kako sam „oduvijek“ nešto organizirao. Bilo 
da su to bili turniri odbojke na pijesku u Ičićima, suorgani-
zacija raznih regata ili pak u studentskim danima organiza-
cija odlazaka na sportske turnire. Sjećam se da je uvijek bio 
prisutan neki strah da nešto neću stići na vrijeme obaviti, 
ali s vremenom sam shvatio da mi organizacija više-manje 
leži, pa smo 2007. kao tvrtka organizirali prvi kongres – „Si-
gurnost u turizmu“, jednodnevni kongres koji se održavao u 
hotelu Ambasador. 

Kako ste došli na ideju organizacije sajmova 
opreme za turizam? 

Tu se, više-manje istovremeno, dogodilo nekoliko 
stvari. Sa časopisom Turizam info bili smo uvijek prisut-
ni kao izlagači na sličnim sajmovima opreme za hotele, 
restorane i druge turističke objekte. Na jednom od njih 
sastao sam se s poznanikom koji je ujedno i član uprave 
jedne velike hotelske kompanije koji mi je predložio da 
organiziram profesionalan sajam, na kojem bi, primjerice, 
njegov direktor nabave vidio sve ono što mu je potrebno, 

Opatijski sajmovi koji dižu organizacijske 
standarde

ali bez nepotrebnih sadržaja koji 
sajmove nerijetko, da tako kažem, 
pretvaraju u buvljake. Istovreme-
no, u Opatiji je dovršena gradnja 
Sportske dvorane „Marino Cvet-
ković“, pa me tadašnji gradonačel-
nik Ivo Dujmić pozvao na razgo-
vor u kojem mi je dao do znanja 

da bi Grad rado iznajmio dvoranu 
za nekakva veća događanja. Tako 
smo supruga Barbara i ja odlučili 
organizirati sajam HoReCa Adria 
na postojećoj bazi naših oglašiva-
ča u časopisu koji bi na sajmu bili 
izlagači, odnosno čitatelja koji bi 
bili potencijalni posjetitelji sajma. 
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Opatijski sajmovi koji dižu organizacijske 
standarde

polivalentnog sajamskog centra koji 
je ovom području potreban. Hipo-
tetski smo tada za lokaciju izabrali 
Preluk, ali nije bilo riječi o nekom 
ogromnom centru, već dvorani u 
kojoj bi se, osim sajmova, mogli 
održavati veliki eventi poput Dore, 
Porina ili Hrvatskih dana turizma, 
kapaciteta pet do sedam tisuća lju-
di, s pripadajućom infrastrukturom, 
parkingom i s jednom ili dvije ma-
nje dvorane, tako da se istovremeno 
mogu održavati dva ili tri događa-
nja. To je kapacitet kojeg kao desti-
nacija možemo podnijeti, jer nema 
smisla graditi dvorane za 15 ili 20 
tisuća ljudi, kad nemamo smještaj-
ne kapacitete koji bi to pratili. Real-
no, za pretpostaviti je da u sljedećih 
20 godina niti neće doći do značaj-
nog povećanja kapaciteta. 

Sajmovi su dobar generator 
noćenja u posezoni. 

Naši su sajmovi mali, može-
mo reći da su to „mikrosajmovi“, 
ali na njima bude od 350 do 400 
predstavnika izlagača koji ovdje 
borave po nekoliko dana. K tome, 
dolaze i njihovi poslovni partneri. 
Primjerice, ove je godine naš sajam 
posjetio i direktor LG-a za Euro-
pu, stigao je iz Koreje, a tu je bio 
i direktor Liebherra za jugoistočnu 
Europu i drugi, sve skupa desetak 
ljudi koji su crème de la crème 
opreme za hotele i restorane. Osim 
što borave u Opatiji, tu dogovaraju 
i poslovne večere, sastanke, tako da 
su sajmovi i dobar vid promocije 
destinacije. 

Čini se kako su Vam dani 
ispunjeni poslom, no znamo 
Vas i kao strastvenog 
jedriličara… 

Jedrenje je moj prvi sport i moja 
najvažnija sporedna stvar na svije-
tu! Možda ponekad i primarna, jer 
se zna dogoditi da poslovne i druge 
obaveze planiram oko regata. Zalju-
bljen sam u more, i to je nešto što mi 
zaista „puni baterije“. Jedrenje vidim 
kao kombinaciju sporta, opuštanja i 
aktivnosti koja mi pruža puno vre-
mena za razmišljanje. Kompetitivno 
ne jedrim često, pobjeda je irelevan-
tna, puno više mi znače društvo i 
uživanje u moru.

zemstvu već postoji. Prva, probna verzija održana je ove 
godine, a s obzirom na ogroman interes, već smo zakazali 
datum za sajam dogodine: održat će se u hotelu Kvarner, 
18. i 19. svibnja.

Povratne informacije posjetitelja kazuju da 
ste digli standard za organizaciju ovakvih 
događanja. Kako to postižete? 

Jedan od mojih prvih poslodavaca mi je još davno rekao 
da ako želiš biti najbolji u selu moraš promatrati što rade 
najbolji na svijetu. Ako prisvojiš samo 10 posto prakse naj-
boljih na svijetu, vrlo vjerojatno ćeš biti 50 posto bolji od 
bilo koga u selu. Mi svakako volimo otići osobno vidjeti što 
nude najbolji – posjećujemo sajmove u Londonu, Berlinu, 
New Yorku i drugdje. Ne treba „otkrivati toplu vodu“, sve je 
već izmišljeno i napravljeno, treba samo vidjeti što će funk-
cionirati i kod nas. Istina, nije sve baš tako jednostavno, če-
sto puta i griješimo, imali smo i loših projekata, no važno je 
da se iz grešaka uči i da ih se ne ponavlja. 

Ipak, čini se da je to jako puno posla za malu 
firmu sa samo troje zaposlenih. 

Osim supruge Barbare, Ive Sveško i mene, za događa-
nja i veće projekte angažiramo vanjske suradnike koji su 
praktički već dio tima: Nenad Rubeša - Čina, Daniel Kin-
kela - Dado, Antonio Licul, Boris Mandić, Tihomir Tu-
rak, Vlado Gerčer i mnogi drugi. S obzirom da sam ono 
što danas nazivaju „techno freak“, zaljubljenik u tehnolo-
giju, koristimo sve prednosti koje ona nudi. Ona omogu-
ćava da se stvari naprave puno brže i kvalitetnije s puno 
manje grešaka, pa smo jako usredotočeni na to. Uvijek 
tražim najbolje tehnološke alate, koristimo automatizaci-
ju, CRM, digitalni marketing… 

Na čemu sada radite, što spremate u 
budućnosti? 

Upravo radimo na novoj lokaciji za održavanje sajmo-
va. Trenutno smo u razgovorima s nekoliko potencijalnih 
partnera za nekoliko lokacija na Opatijskoj rivijeri, gle-
damo dobiti na korištenje veći prostor na kojem bismo 
u početku postavili montažni objekt. Nije samo riječ o 
povećanju površine izlagačkog prostora, već nam je veli-
ki problem i nedostatak parkinga, k tome uvijek moramo 
biti posebno pažljivi da ne oštetimo parket u dvorani, ko-
munikacijski prostor i prilaz dvorani kamionima koji do-
stavljaju opremu izlagača daleko su od optimalnog. Ako 
sve bude po planu, sljedeće će se jeseni HoReCa Adria 
održati na novoj lokaciji. 

Je li to na tragu ideje koju ste predstavili pred 
zadnje županijske izbore, kada se Vaše ime 
našlo na listi Ive Rinčić?

Premda je bilo upita da se ne ponovno politički ak-
tiviram, moja je želja bila predstaviti ideju izgradnje 

Bilo je tu straha i nesigurnosti, ali 
na kraju je sajam nadmašio sva naša 
očekivanja. 

Slični sajmovi su površinom 
puno veći od Vašeg. 
Kako uspijevate biti im 
konkurentni?

Svake godine primamo jako 
puno upita za izlaganje na sajmu. In-
tenzivno radimo na selekciji izlagača 
kako bi naš sajam posjetiteljima po-
nudio kompletan dijapazon opreme 
i usluga, pri čemu se vodimo kvalite-
tom. Međutim, ono što je najvažnije 
jest da puno ulažemo u marketing. 
Nekakvo nepisano pravilo jest da 
oko 20 posto budžeta treba rezervi-
rati za marketing, kod nas je to po-
nekad i 30 i više posto, pa tu govori-
mo o stotinama tisuća kuna. 

Nekoliko mjeseci nakon prve 
HoReCa Adrije, krenuli ste 
u organizaciju sajma Relax 
Adria. Je li ograničeni prostor 
bio tome razlog?

Jednim dijelom jest. HoReCa 
Adria je sajam specijaliziran za ho-
tele i ugostiteljstvo i održava se ne-
posredno nakon turističke sezone. 
Nedostajao je još jedan manji sajam 
koji bi bio specijaliziran za kuće za 
odmor i apartmane, pred početak 
sljedeće sezone, jer oni imaju druk-
čije potrebe. Na jednom sajmu bi 
nam to bilo nemoguće ostvariti. 

Adriatic Expo je sajam 
nekretnina, znači li to i 
odmak od turizma? 

Već niz godina u časopisu Turi-
zam info pišemo o investicijama u 
hotelske objekte u Hrvatskoj i iz-
dvajamo najzanimljivije investicije u 
Europi i svijetu. Takvim, velikim za-
hvatima obično prethodi promjena 
vlasničke strukture, a poznato je da i 
svi fondovi, razne tvrtke koje se ina-
če ne bave turizmom – posljednjih 
godina investiraju upravo u turizam. 
Nakon brojnih upita tijekom godina 
odlučili smo napraviti sajam nekret-
nina i investicija, koncept koji u ino-
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P riča o obilježavanju 300 godina od osnutka brodogradilišta u Iki 
započela je kao i mnoge druge vrijedne priče – sasvim spontano, 
ćakulom nekolicine entuzijasta iz udruge „Ikarski barkajoli“ koji 
vole svoje mjesto i smatraju da njegova povijest zaslužuje adekvatan 

spomen kako bi bila sačuvana za buduće generacije. „Ćo, drugo leto će bit 300 
let škvera tu va Ike, ćemo neš storit? Ala, gremo!“ Rečeno-učinjeno: krenulo 
se u realizaciju ideje i Vjeko Zahej iz „Ikarskih barkajola“ počeo je obilaziti in-
stitucije i kucati na mnoga vrata, od Grada i Županije do turističkih zajednica, 
arhiva, muzeja i fakulteta, gdje su svi bili oduševljeni idejom, a i financiranje je 
ubrzo riješeno prijavom projekta „Interpretacija 300 let škvera va Ike“ za sred-
stva Europskog fonda za pomorstvo i ribarstvo, tako da realizaciji monografi-
je više ništa nije stajalo na putu. Ovu priču o nastanku fotomonografije „300 
let škvera va Ike“ saznali su uzvanici i gosti promocije održane 15. studenog u 
knjižnici Fakulteta za menadžment u turizmu i ugostiteljstvu u Iki. 

Ikarski škver oživio  
u fotomonografiji

Fotomonografija donosi tekstove na hr-
vatskom i engleskom jeziku, a osim priča i 
velikog broja razglednica iz prošlosti, prenosi 
i lokalne priče i anegdote te u prilogu popis 
jedrenjaka izgrađenih u brodogradilištu Ika 
od 1801. do 1905. godine. 

O nastanku fotomonografije, od ideje 
do tiska, kao i o njenom sadržaju govorili su 
Vjekoslav Zahej, idejni začetnik inicijative o 
proslavi tristote obljetnice od osnutka brodo-
gradilišta u Iki, autori tekstova Radovan Tri-
najstić, Nikša Mendeš i Neven Ivanić, recen-
zent dr. sc. Robert Mohović te Aljoša Brajdić, 
urednik i dizajner fotomonografije, uz mode-
riranje Marijane Šepić Bjelobabe. Osnova za 
objavu fotomonografije je bila zbirka starih 
razglednica Ike koje je godinama sakupljao 
dr. sc. Julijan Dobrinić. Autori ostalih foto-
grafija su David Kurti i Ivan Vranjić te su neke 
rijetke fotografije dobivene iz arhiva obitelji 
Dabić, Kolić, Trinajstić i Zahej. U uređivač-
kom savjetu nalaze se i Ana Brumnjak Iličić, 
Neven Ivanić, Neli Nežić i Radovan Trinaj-

Monografija donosi mnogobrojne stare razglednice Ike i ikarske luke i brodogradilišta

stić. Promociji je prisustvovao i gradonačelnik 
Fernando Kirigin. 

Priča o 300 godina brodogradilišta u Iki 
svoje ishodište ima u povijesti, pa monografija 
u uvodnom dijelu donosi pregled događaja koji 
su obilježili razvoj Ike u tekstu Radovana Tri-
najstića, aktivnog Ikara i zaljubljenika u svoje 
mjesto, prema tekstu Marija Glogovića iz mo-
nografije Tvornice ribljih konzervi „Ika“. 

– Ika kakvu poznajemo dobiva na važnosti 
tek razvojem pomorstva na sjevernom Jadranu 
krajem 18. stoljeća. Duboki zaljev bio je prirod-
ni zaklon, pa je Ika ubrzo postala značajna luka, 
još prije Voloskog. U Iku je, prema natuknici 
upisanoj u Pomorskoj enciklopediji, već 1719. 
godine prenijeto iz Rijeke malo brodogradili-
šte koje se nalazilo na ušću Rječine, današnje 
Delte. Razvoj Rijeke krajem 18. stoljeća kao 
značajne luke i trgovačkog centra indirektno 
je utjecao na razvoj Lovrana, Opriča i ostalih 
mjesta ovog kraja. Riječkim brodovlasnicima i 
trgovcima pridružuju se mnogi poduzetni ljudi 
ovog kraja - ispričao je Trinajstić. Na promociji 

se moglo saznati i da je brodogradilište najve-
ći rast zabilježilo od 1820. do 1870. godine, a 
promjenom prilika na svjetskom tržištu i pre-
vlašću parobroda i metala kao konstrukcijskog 
materijala, brodogradilište polako smanjuje 
proizvodnju i gasi se 1905. godine. Iz povijesti 
Ike vrijedno je spomenuti i da je na potoku Ba-
nina 1902. godine otvorena tvornica leda, koja 
je radila do 1920., a od 1934. u istom prostoru 
djeluje tvornica soljenja ribe koja je radila s pre-
kidima i kasnije se razvila u poznatu tvornicu 
ribljih konzervi koja je djelovala sve do 1990. 
godine. Konzervirana riba iz Ike izvozila se na 
šest kontinenata u čak 68 zemalja svijeta.

Knjiga „300 let škvera va Ike“ građanima će 
biti dostupna u opatijskoj Gradskoj knjižnici 
„Viktor Car Emin“, a svoj primjerak dobit će 
svaka obitelj s područja Ike.

Fotomonografija je sufinancirana sred-
stvima Europske Unije iz Europskog fonda za 
pomorstvo i ribarstvo, putem LAGUR-a Vela 
vrata, u okviru projekta „Interpretacija 300 let 
škvera va Ike“ Grada Opatije.

Piše Kristina Tubić  Snimio Nikola Turina Prezentacija fotomonografije „300 let škvera va Ike“
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Emil Priskić predsjednik 
Obrtničke komore PGŽ-a

Opatijski učenici uspješni  
na međunarodnom natjecanju AEHT
Piše Kristina Tubić

Tim Ugostiteljske škole Opatija

Tim Hotelijersko-turističke škole Opatija

vještine“ učenica Antea Žarković 
s mentoricom Mladenkom Žibert 
osvojila je 4 mjesto. U kategoriji 
„turistička destinacija“ 4. mjesto 
podijelili su predstavnici opatijske 
Ugostiteljske i Hotelijersko-turistič-
ke škole – učenik Leonardo Rumac 
s mentoricom Majdom Šimunić iz 
Ugostiteljske škole i učenica Emma 
Natalie Malbašić iz Hotelijersko-tu-
rističke škole, kojoj su mentori bili 
Ksandra Sinožić i Zagorka Ivanko-
vić za struku te Marin Tomljanović 
i Katarina Paušić za engleski jezik. 
Učenike su pratile i ravnateljice škola 
Sibila Roth i mr. sc. Ksenija Beljan. 

Domaćin ovogodišnjeg natje-
canja bio je Državni stručni institut 
za hotelske usluge, ugostiteljstvo, 
trgovinu i turizam „Alfredo Panzi-
ni“ u Senigalliji. AEHT je međuna-
rodna nevladina organizacija koje 
ima status savjetnika pri Vijeću Eu-
rope, a osnovni cilj organizacije je 
promicanje europskog duha među 
turističkim i hotelijerskim školama 
tako da poboljšava i osigurava nači-
ne komunikacije među tim školama, 
promičući obrazovanje u ovom sek-
toru, potičući razmjenu studenata, 
učenika i nastavnika, povezujući 
škole i gospodarstvo te objedinjujući 
nastavne metode i materijale, znanja 
i vještine.

Sanja Škorić u Izvršnom odboru 
međunarodne MCM organizacije

Ana Bosak Veršić predsjednica 
Hrvatskog društva  
za jednodnevnu kirurgiju 

Emil Priskić, Ester Starčić i Mauricio Počekaj Sanja Škorić, Fran Rubeša i Antonia Katić

Sanja Škorić, tajnica Društva „Naša djeca“ Opatija i 
dopredsjednica Saveza DND-a Hrvatske izabrana je u član-
stvo Izvršnog odbora Mediteranskog pokreta za dječju par-
ticipaciju sa sjedištem na Malti. MCM organizacija se bavi 
promicanjem aktivne dječje participacije, ostvarivanjem 
dječjih prava i borbom protiv siromaštva na Mediteranu, a 
predsjednica je Nj. Eksc. Marie-Louise Coleiro Preca, bivša 
predsjednica Republike Malte. Škorić je izabrana na online 
generalnoj skupštini održanoj 3. studenog, na kojoj je Fran 
Rubeša, član 1. saziva MCM-a, uz mentoricu Antoniju Ka-
tić, predstavio rad Dječjeg gradskog vijeća Grada Opatije 
kao primjer dobre prakse suradnje djece i odraslih. 

Ana Bosak Veršić

Dječja kirurginja doc. dr. sc. Ana Bo-
sak Veršić, dr. med. s Klinike za dječju 
kirurgiju KBC-a Rijeka izabrana je za 
novu predsjednicu Hrvatskog društva 
za jednodnevnu kirurgiju. Skupština je 
održana 14. listopada u zagrebačkom 
hotelu Dubrovnik u sklopu 2. hrvatskog 
kongresa jednodnevne kirurgije uz su-
djelovanje 150 renomiranih stručnjaka 
raznih medicinskih specijalnosti – dok-
tora medicine, stomatologije i medicin-
skih sestara. 

Na izbornoj sjednici Skupštine Obrt-
ničke komore Primorsko-goranske župa-
nije, održanoj u hotelu Jadran u Rijeci, 
na mandatno razdoblje od četiri godine, 
odnosno do 2026. godine, za novog pred-
sjednika Komore izabran je dr. sc. Emil 
Priskić. Priskić je dugogodišnji obrtnik i 
poduzetnik, vlasnik obrta za usluge EPO 
iz Opatije. Mauricio Počekaj, predsjednik 
Udruženja obrtnika Opatija, izabran je za 
jednog od potpredsjednika Obrtničke ko-
more PGŽ-a. 

U čenici Ugostiteljske 
škole Opatija i Hoteli-
jersko-turističke škole 
Opatija sudjelovali su 

od 17. do 22. listopada na Međuna-
rodnom timskom natjecanju odr-
žanom u sklopu 35. Godišnje skup-
štine Europskog udruženja škola u 
hotelijerstvu (AEHT) u talijanskom 
gradu Senigallia. Na ovom, jednom 
od najvažnijih i najprestižnijih eu-
ropskih natjecanja obrazovnih insti-
tucija u sektoru turizma i ugostitelj-
stva sudjelovalo je 450 učenika iz 23 
zemlje, koji su se natjecali u 11 ga-
stronomskih i turističkih disciplina. 
Republiku Hrvatsku predstavljalo 
je 45 učenika, a osvojili su  ukupno 
deset medalja, od čega osam u ugo-
stiteljskim i dvije u turističkim disci-
plinama.

Ugostiteljska škola Opatija su-
djelovala je u tri discipline. U dis-
ciplini „restoransko poslovanje“ 
učenik Marko Letić s mentorom 
Krešimirom Brninom osvojio je 
4. mjesto. U disciplini „kulinarske 
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Produženje godišnje povlaštene parkirne karte „1000 sati”
Građani koji su krajem 2021. godine nabavili godišnje karte, novu 

godišnju parkirnu kartu mogu aktivirati već u 11. mjesecu na blagaj-
ni  Opatije 21 d.o.o. (Sportska dvorana Marino Cvetković, Stubište 
Lipovica 3, 1. kat), uz predočenje osobne iskaznice (kao dokaz prebi-

vališta) i prometne dozvole (ili odgovarajućeg dokaza o vlasništvu nad 
vozilom). Cijena izdavanja PPK 1000 je 10,00 kuna (1,33 €) mjesečno, 
a građani mogu kupiti kartu za jedan ili više mjeseci, odnosno najviše za 
12 mjeseci, po cijeni od 120,00 kuna (15,93 €)

Piše Kristina Tubić  Snimio Nikola Turina

1 1Opatija PARKING

Nove parkirne lokacije  
uz povlaštenu kartu

P očetkom prosinca ističe godinu dana 
od uvođenja Povlaštene parkirne karte 
„1000 sati“ (PPK 1000) koja građanima 
Opatije omogućava poček od dva sata 

dnevno (jednokratno) na svim otvorenim parkirali-
štima i uz svim zonama parkiranja (zona 0, 1 i 2) uz 
mogućnost premještanja automobila unutar tih 120 
minuta, kao i besplatno cjelodnevno parkiranje za 
sve dane vikenda i blagdana u studenome, prosincu, 
siječnju i veljači. Budući da je većina građana Opa-
tije uzela povlaštenu kartu na godinu dana, direktor 
tvrtke „Opatija 21“ d.o.o Igor Štok poziva građane 
da ih na vrijeme produže, kako ni tvrtka ni korisnici 
ne bi imali problema s fiskalizacijom.

- Prije godinu dana, točnije 1. prosinca, počeli 
smo s uslugom PPK 1000. Interes korisnika je od 
početka vrlo velik te u sustavu povlaštenog parkira-
nja imamo 3680 vozila. Većina vlasnika vozila je po-
vlaštenu kartu uzela od 1. prosinca te pozivamo sve 
građane Opatije da na vrijeme produže svoje povla-
štene karte. Produžiti ih mogu i prije no što one iste-
knu, dakle već sada u studenom - istaknuo je direk-
tor „Opatije 21“ Štok, koji je ujedno i predsjednik 
Nadzornog odbora Hrvatske strukovne udruge za 
parkirnu djelatnost (HPU) koja regulira pravila po-
našanja u parkirnoj djelatnosti. Naime, parkirna dje-
latnost je od 2019. postala komunalna djelatnost te 
je kao takvu treba i ustrojiti. Naveo je i važne novosti 
koje se tiču povlaštenog parkiranja u našem gradu.

- „Opatija 21“ d.o.o. postala je 1. rujna ove godi-
ne koncesionar na lučkom području – na vaterpolo 
platou u Voloskom i na području mula u opatijskoj 
luci te smo i na ova dva lučka područja omogućili 
parkiranje uz korištenje povlaštene parkirne karte. 
Dakle, korisnici PPK 1000 mogu dva sata dnevno 
koristiti parking na svim otvorenim parkiralištima 

Parkiranje na opatijskom mulu i vološćanskom vaterpolo platou od sada je moguće i uz povlaštenu parkirnu kartu

u svim zonama te u lučkim po-
dručjima, unutar ta dva sata. 
Koncesiju na lučko područje 
potpisali smo na razdoblje od 
pet godina. Podsjećamo da je 
„Opatija 21“ 1. siječnja ove 
godine postala i koncesionar 
Županijske uprave za ceste na 
području cijele Ulice maršala 
Tita, od Voloskog do Ike, koja 
se nalazi u nultoj zoni - objasnio 
je Štok. 

Dodao je i kako je na zamo-
lbu mjesnih odbora i temeljem 
Odluke Gradskoga vijeća o iz-
mjenama i dopunama Odluke o 
određivanju javnih parkirališta 
pod naplatom, krenula napla-
ta na nekoliko novih parkirnih 
lokacija, kako bi, uz povlašteno 
stanarsko parkiranje, parkirna 
mjesta bila dostupnija stanarima.

- Parkirališta u Ulici dr. Iva-
na Poščića kod kbr. 23, u Ulici 
dr. Ante Mandića kod kbr. 8, 
Stubište dr. Vande Ekl kod kbr. 
13, u ulici Nova cesta kod kbr. 
51 te u Ulici Antona Raspora 
između kbr. 14 i 16 pridodana 
su zoni 1, dok je parkiralište Put 

Direktor 
„Opatije 21“ 
d.o.o.  
Igor Štok

Vrutki pridodano zoni 0. Ukupan iznos investicije 
za dovođenje navedenih lokaliteta u funkciju izno-
sio je 102.407,00 kn. Ukupan broj novih parkirnih 
mjesta iznosi 43. Važno je naglasiti kako su sva no-
vootvorena parkirališta privedena u funkciju na-
plate prvenstveno u svrhu povlaštenog stanarskog 
parkiranja. Samim time destimuliralo se ostale ko-
risnike, koji nisu stanari obližnjih kućnih brojeva, 
da cjelodnevno bez naknade puštaju svoja vozila 
te time onemogućuju stanarima pristup parkirnim 
mjestima. Za sve ostale korisnike koji nisu stanari, 
a imaju potrebu koristiti navedena parkirna mjesta, 
omogućeno je plaćanje usluge parkiranja koristeći 
uslugu m-parkinga, odnosno slanjem registarske 
oznake SMS porukom na pripadajući broj zone - ka-
zao je direktor „Opatije 21“ Igor Štok. 

Naglasio je kako je vrlo ponosan na organizaciju 
opatijskog parkirnog sustava, a što je prepoznala i 
struka te je krajem 2020. godine Hrvatska parking 
udruga (HPU) tvrtku „Opatija 21“ d.o.o. nagradila 
vrijednim priznanjem za najbolju tvrtku po pitanju 
organizacije, unapređenja rada i razvoja sustava 
parkiranja, a na Svjetskom sajmu tehnologija Inter-
traffic u Amsterdamu u ožujku ove godine „Opatija 
21“ bila je predstavljena kao odličan primjer uprav-
ljanja informatičkim sustavima koristeći maksimal-
no napredne tehnologije i energetsku učinkovitost. 
Time je dokazana maksimalna učinkovitost tvrtke 
s minimalnim troškovima poslovanja u parkirnoj 
djelatnosti.
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O patija, prema podacima 
Državnog zavoda za sta-
tistiku, zauzima visoko 
sedmo mjesto na naci-

onalnoj ljestvici po broju otvorenih 
tvrtki prema broju stanovnika - 7,88 
otvorenih poduzeća na 1.000 stanov-
nika. Svojim građanima u pokretanju 
biznisa kao i u poslovanju Grad Opati-
ja pomaže nizom poticaja, a posljednje 
dvije godine osigurana su značajna do-
datna sredstva za ovu namjenu. 

- Uspješan Program poticaja za-
pošljavanja i poduzetništva te razvoja 
zaleđa Grada Opatije nastavljen je i u 
ovoj godini u kojoj bilježimo poveća-
ni broj zainteresiranih poduzetnika za 
ostvarivanje prava na dodjelu poticaja, 
stoga su osigurana dodatna sredstva u 
iznosu od 500 tisuća kuna, čime je u 

Armen Gurguška, viši stručni suradnik za poduzetništvo u Upravnom 
odjelu za strateški razvoj, europske fondove i gospodarstvo Grada Opatije

Uz poticaje do vlastitog posla i unaprjeđenja poslovanja 

Želimir Depoli vlasnik je Samoodrživog obi-
teljskog poljoprivrednog gospodarstva (SOPG) 
Depoli u Poljanama. Za nove poticaje Grada Opa-
tije po Programu potpora poljoprivrednicima i 
pčelarima ima samo riječi hvale, a i sam je sudjelo-
vao savjetima u njihovom kreiranju. 

- Gradonačelnik je okupio pčelare kako bi 
saznao naše prijedloge i mišljenje o kriterijima 
poticaja. Zamjenica gradonačelnika je s područja 
Poljana i također ima sluha za naše potrebe. Sma-
tram da bi svatko tko udovoljava kriterijima tre-
bao iskoristiti novac koji se nudi. Žao mi je što se 
malo mojih kolega za sada prijavljuje, mislim da je 
problem u nedostatku potrebne dokumentacije - 
kazao je Depoli koji se pčelarstvom počeo baviti u 

Armen Gurguška, mag. iur, viši stručni suradnik za 
poduzetništvo, istaknuo je da se Program poticaja za-
pošljavanja i poduzetništva u Opatiji provodi od 2011. 
godine i do sada je dodijeljeno ukupno 383 poticaja, no 
ta brojka još nije konačna, budući da se najveći broj za-
htjeva prima i obrađuje u prosincu. 

Pčelinji proizvodi SOPG-a Depoli iz Poljana

Želimir Depoli sa suprugom Vivien Trubić 

mirovini. Nakon 40 godina rada u sektoru 
brodogradnje, 2000. godine došao je u Po-
ljane, završio školovanje za pčelara i stekao 
diplomu na Učilištu Apis u Velikoj Gorici 
te nabavio pčele i sa suprugom pokrenuo 
OPG. 

- Od početka sam sve radio točno po 
propisima, tako da danas imam urednu do-
kumentaciju potrebnu za prijavu na razne 
poticaje, a već sam dobio financijska sred-
stva Agencije za plaćanja u poljoprivredi, 
ribarstvu i ruralnom razvoju – za raznu 
pčelarsku opremu i lijekove. U poslovanju 
nam je važna samoodrživost te smo jedni 
od rijetkih koji su zatrpali bazen kako bi-
smo napravili pčelinjak i investirali u ci-
sternu za vodu, a instalirali smo i solarnu 
elektranu. Živimo u Bogom danom kraju 
i trebamo iskoristiti sve što nam se nudi, 
a mjere u tome puno pomažu - istaknuo je 
Depoli. 

Uz kupnju meda i pčelinjih proizvoda 
te njihovu degustaciju u autentičnoj pri-
morskoj konobi, posjetitelji SOPG Depoli 
mogu naučiti i osnove pčelarskog zanata, 
kao i otkriti djelić povijesti u maloj etno-
zbirci sa starim alatima.

- Sudjelujemo u projektu „Feel & Ta-
ste“ Turističke zajednice, gdje smo jedni od 
pokretača, a danas i lidera. Ove smo godi-
ne ugostili čak 42 grupe turista koji dolaze 
iz cijelog svijeta. Goste koji dolaze preko 
agencije dočekamo u narodnoj nošnji, po-
nudimo im piće dobrodošlice, obiđemo 
pčelinjak te obilazak završavamo u našoj 
konobi degustacijom proizvoda i proda-
jom. Imamo i goste koji ne dolaze organizi-
rano, također im sve pokažemo i ponudimo, 
a imamo i puno stalnih gostiju koji nam se 
vraćaju svake godine - kazao je pčelar iz Po-
ljana te se prisjetio posjeta grupe turista iz 
Saudijske Arabije koja je kod njih došla po 
preporuci, nakon što su obišli deset zemalja 
Europe, a dok su kušali med, zatražili su od 
Fly Emiratesa da im odobre dodatnu težinu 
kako bi mogli kupiti što više meda.

- Odazivamo se i lokalnim manifesta-
cijama te smo sudjelovali na Petrovi u Po-
ljanama i Marunadi u Dobreću, gdje sam 
imao predavanje za djecu o pčelama. Volim 
educirati o svom poslu i prenositi znanje - 
kazao je Depoli te istaknuo kako ove godi-
ne ima dovoljno meda i već rade narudžbe 
za iduću godinu.  

proračunu osigurano ukupno 2,9 mi-
lijuna kuna za dodjelu poticaja. Grad 
je u suradnji s Udrugom Agro Opa-
tija, lokalnim poljoprivrednicima i 
pčelarima pripremio i novi Program 
potpora poljoprivredi u svrhu razvo-
ja poljoprivredne proizvodnje, po-
dizanja produktivnosti te povećanja 
konkurentnosti lokalnih proizvođa-
ča hrane - istaknula je zamjenica gra-
donačelnika Kristina Đukić.

U Upravnom odjelu za strateški 
razvoj, europske fondove i gospo-
darstvo Grada Opatije saznajemo da 
su gradske mjere vrlo popularne kod 
poduzetnika, a naročito kod onih koji 
tek pokreću vlastiti biznis, pa su tako 
neki od korisnika poticaja autome-
haničari, maseri, keramičari, trgovci, 
ugostitelji, cvjećari, frizeri, prevodi-
telji, stolari, računalni programeri te 
poljoprivrednici i pčelari. 

Piše Kristina Tubić
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Uz poticaje do vlastitog posla i unaprjeđenja poslovanja 

Mlada Opatijka Nola Smolica ne-
davno je uz pomoć državnih poticaja 
HZZ-a za samozapošljavanje i potica-
ja za početak obavljanja registrirane 
djelatnosti u svrhu samozapošljavanja 
Grada Opatije otvorila Salon za kućne 
ljubimce „Vrtirepka“ smješten u Pobri-
ma gdje nudi usluge uređivanja kućnih 
ljubimaca. 

- Grad Opatija provodi dvije vrste potpora, a u planu 
je i treća. To su Program poticanja zapošljavanja i podu-
zetništva te razvoja zaleđa koji se provodi već 11 godina 
i najdugovječniji je i najpopularniji program gradskih 
potpora, a prijave i potrebna dokumentacija su vrlo 
jednostavni. Od ove godine provodi se i Program pot-
pora poljoprivrednicima i pčelarima, a za koji je Grad 
Opatija bio u obvezi prethodno zatražiti suglasnost Mi-
nistarstva poljoprivrede koju je i uspješno ishodovao. 
U pripremi je novi oblik potpora, a riječ je o pružanju 
pravnog savjetovanja poduzetnika o određenoj temi - 
istaknuo je Gurguška te kazao kako se sve upute, obras-
ci i javni pozivi nalaze na mrežnim stranicama Grada 
Opatije, a po informacije o poticajima se može doći i u 
njegov ured ili mu se javiti telefonom. 

- Mnogi građani javljaju nam se i prije no što se 
odluče prijaviti jer ne znaju točno što bi otvorili, koju 
vrstu djelatnosti poduzeća ili obrta, a naročito traže in-
formacije u kojem području nacionalne klasifikacijske 
djelatnosti (NKD) bi bila njihova djelatnost. Trudimo 
se pomoći im savjetima i uputama - kazao je Gurguška. 
Istaknuo je i kako se poticaji mogu zbrajati, primjerice 

korisnici dodijeljenih potpora HZZ-a 
za samozapošljavanje mogu koristiti i 
gradske poticaje zapošljavanja i podu-
zetništva, a potrebna dokumentacija i 
postupak prijave za gradske mjere nije 
zahtjevna, dovoljno je samo slijediti 
osnovna pravila. 

-  Moram naglasiti da smo maksi-
malno pojednostavnili potrebnu do-
kumentaciju za dobivanje gradskih 
potpora, budući da uvidom u javne re-
gistre možemo doći do mnogih potreb-
nih informacija. Potencijalne korisnike 
mjera upućujemo i na sustav e-Građa-
ni, koji na jednom mjestu pruža infor-
macije i elektroničke usluge te omogu-
ćuje brzu i jednostavnu komunikaciju 
s javnom upravom. Primijetili smo da 
se mlađi građani odlično koriste online 
sustavima, a oni stariji više vole doći na 
usmene konzultacije - kazao je naš su-
govornik te dodao kako su za poljopri-

vrednike i pčelare održali više prezen-
tacija u pogledu prikupljanja potrebne 
dokumentacije i podnošenja zahtjeva. 

Nakon prikupljanja potrebne do-
kumentacije te predaje zahtjeva u pi-
sarnicu Grada Opatije, obrada traje 
oko petnaestak dana i tada slijedi pot-
pisivanje ugovora te isplata poticaja. 
Nakon isplate se provode kontrole 
korisnika poticaja s obzirom da je od 
iznimne važnosti spriječiti svaki oblik 
zlouporabe javnih sredstava. U sluča-
ju da ne ispuni uvjete iz ugovora, ko-
risnik potpore mora vratiti dobivena 
sredstva, no u Gradu ističu da su takvi 
slučajevi iznimno rijetki.

- Tu smo za sva pitanja prije i 
nakon dobivanja potpora te pozi-
vam građane da nam se jave putem 
maila javna.nabava@opatija.hr ili 
telefonom 051-680-158 - zaključio 
je Gurguška. 

Salon za kućne ljubimce Vrtirepka

Nola Smolica i njezina Kira

- Psi su oduvijek sastavni dio mog života, a 
još kao djevojčica od 12 godina sama sam oši-
šala našeg psa pudlu. Brat je plakao, a ja sam 
ga tješila da će mu dlaka brzo narasti. Odavno 
sam odlučila da želim biti „sam svoj šef “ i po-
čela zapisivati informacije o otvaranju obrta i 
dobivanju poticaja. Najprije sam tražila poti-
caje od države od kojih sam nabavila svu opre-
mu, a tada sam odlučila tražiti i financijsku po-
moć od Grada Opatije, koji mi pokrivaju dio 
nužnih troškova za prvu godinu poslovanja, 
poput plaćanja najma i režija. Dobivanje poti-
caja riješilo me stresa i brige dok ne razvijem 
poslovanje svog obrta. Jako sam zadovoljna 
pokretanjem vlastitog posla i ne znam kako 
bih to uspjela bez dodijeljenih mi poticaja - ka-
zala je Nola. Završila je tečaj za šišanje pasa u 
Rijeci te dodatne edukacije za šišanje pudlica, 
bišona i pomeranaca, a trenutno polazi i po-
sebnu edukaciju za njegu zubi.

- U moj su salon dobrodošli svi ljubimci – 
psi, mačke, kunići, zamorci… Nudim usluge 
kupanja, češljanja, raščešljavanja, feniranja 
te uređivanja noktiju i ušiju. Nudim i uslugu 
prijevoza za ljubimce. Imam posebne pakete 
usluga za štence poput privikavanja štenaca na 
grooming, a prilagođene tretmane odrađujem 

i s invalidnim ljubimcima te seniorima koji na 
tretmanu mogu sjediti ili ležati. Tretmane pri-
lagođavam potrebama mojih četveronožnih 
klijenata - objašnjava te dodaje kako je svim 
ljubimcima potrebno redovito i pravilno odr-
žavanje, bili oni dugodlaki ili kratkodlaki. 

Nola ima kujicu Kiru, koju je udomila iz 
azila udruge „Kira“ s kojom surađuje te be-
splatno sređuje njihove štićenike, a svi psi 
udomljeni preko te udruge imaju popust na 
tretman. 

- Dok nisam počela učiti o groomingu, 
moja Kira nije nikada bila na tretmanu, misli-
la sam da njoj to ne treba budući da je krat-
kodlaka mješanka. No, to nije točno jer svim 
ljubimcima treba pravilna njega. Dlaku treba 
naučiti pravilno održavati, a za to imate na 
raspolaganju profesionalce – „tete i barbe 
šišalice“ koji će to odraditi stručno i s puno 
ljubavi - poručila je Nola, koja svog četvero-
nožnog klijenta kada dođe na tretman najpri-
je počasti poslasticom, zatim se maze i plešu 
kako bi se upoznali, a tek onda krene uređi-
vanje. Svi zainteresirani vlasnici ljubimaca 
mogu se javiti na telefon 0917330371 ili na 
email salona salon.vrtirepka@gmail.com koji 
je na adresi Pužev breg 6 u Pobrima. 



P ovod je bio Dan dobrovoljnih darivatelja krvi 
koji se u Hrvatskoj obilježava 25. listopada, a 
mjesto susreta liburnijskih darivatelja, kojeg 
organizira Gradsko društvo Crvenog križa 

Opatija, bio je restoran u Bregima, u petak 28. listopada. 
Već po broju parkiranih automobila bilo je jasno da su se 
liburnijski darivatelji, njihovi gosti i uzvanici, u velikom 
broju odazvali ovom tradicionalnom druženju koje je oku-
pilo osamdesetak ljudi. U maniri vrhunskih domaćina svih 
dočekali su ih ravnateljica Đana Pahor i predsjednik Rober-
to Žigulić, uz svesrdnu pomoć Sofije Mikjel, Ane Filipović, 
Katarine Šebalj i Lucijane Primc, djelatnica opatijskog Cr-
venog križa. 

Uspješni ženski zbor KUD-a „Učka“, koji ove godine 
obilježava 60 godina postojanja,  pod vodstvom dirigenta 
Saše Matovine, pjesmom je otvorio svečanost ove humani-
tarne obitelji. Nakon uvodnih riječi domaćina, uslijedili su 
pozdravni govori gostiju, među kojima su bili Vesna Čavar, 
ravnateljica Crvenog križa PGŽ, Sonja Maksan, predsjed-
nica riječkog kluba „100 kapi“, Vesna Matetić, potpredsjed-
nica opatijskog Crvenog križa, Ivo Vidotto, predsjednik 
Nacionalnog odbora za DDK, te Eduard Bačić, zamjenik 
načelnika Općine Matulji koji je „zastupao“ i ostale prisut-
ne zamjenike čelnih ljudi Grada Opatije i općina Lovran i 
Mošćeničke Drage, Kristinu Đukić, Branislava Petkovića i 
Lucianu Sterle. Zatim su u prvi plan došli jubilarni dariva-
telji koji su pozdravljeni velikim aplauzima. 

Naime, to je bila prilika da se na trenutak pod svje-
tlima pozornice nađu oni koji su dostigli neke „okrugle“ 

Piše Mirjana Rončević  Snimio David Kurti

Dobitnici srebrnog i zlatnog znaka - Alen Aničić i Valter Gržeta

ČESTITKA 

Današnji čovjek susreće se s broj-
nim izazovima što ih pred njega stavlja 
suvremeni, užurbani način života. Hoće 
li biti dovoljno plina, da bi se tijekom 
zime mogao ogrijati i dovoljno hrane, 
da bi skromno mogao blagovati sa svo-
jom obitelji, neka su od osnovnih pita-
nja koja ga muče. Naravno tu su i stalne 
prijetnje ratnim sukobima koje onda 
direktno utječući na globalne svjetske 
resurse bez kojih nema života, utječu 
posredno i na svijest i zabrinutost sva-
koga pojedinca. S druge strane, postoje i 
neki vrlo bitni globalni resursi o kojima 
ljudi u manjoj mjeri razmišljaju budući 
da po njihovom mišljenju nisu visoko 
na listi prioriteta ili smatraju da je do-
voljno da se o njima brine netko drugi. 
Jedan od takvih resursa je ljudska krv 
za koju je poznato da se ne može sinte-
tizirati niti u jednom od laboratorija te 
da se može dati potrebitim pacijentima 
jedino ako je daruju zdrave osobe. Pre-
ma navedenom principu godišnje se na 
zemaljskoj kugli prikupi oko 107 miliju-
na doza krvi, a 4% zdravih ljudi u RH 
daruju oko 180 tisuća doza te dragocje-
ne tekućine. U tom smislu razmišljanje 
preostalih 96% ljudi u našoj državi i nije 
bez osnova, te raduje naša samodostat-
nost kojom iz godine u godinu osigura-
vamo sve potrebe za ovom dragocjenom 
tekućinom, od osoba kojima su potreb-
ni najjednostavniji operativni zahvati 
do osoba koje bez „svoga“ anonimnog 
donatora ne bi mogle preživjeti. Onima 
koji su se kod prvoga darivanja krvi sami 
sebi zavjetovali da će u životu slijediti 
put humanosti i da će na svoj, skroman 
način, pomagati bolesne, kao i onima 
kojima „biološki sat“ otkucava svaka 
tri/četiri mjeseca te ih vodi do nove 
akcije darivanja krvi, ovim putem poru-
čujemo da cijenimo njihovu humanost 
i požrtvovnost u izgradnji humanijeg i 
boljeg društva. Živimo li već u takvome 
društvu ili se još moramo truditi da do 
njega stignemo, stvar je osobne percep-
cije svakoga od nas. No bez obzira na to, 
potrebe za humanošću svakodnevno su 
takve da nas svaka nova akcija dariva-
nja krvi mora dodatno motivirati. Zato 
svim darivateljima krvi liburnijskog 
područja, uz čestitku za njihov Dan, za 
budućnost želimo puno zdravlja i sreće - 
naveo je Roberto Žigulić u čestitki koju 
je uputio darivateljima krvi.

Liburnijski darivatelji krvi  
- ovogodišnji dobitnici priznanja 

za višekratno darivanu krv

brojke za višekratno darivanje krvi 
te dragocjenu tekućinu za koju nema 
alternative. Ove su godine priznanja 
Hrvatskog Crvenog križa, zahvalnice 
i „Brončani znak“ dobili: za 35 puta 
darovanu krv Ivana Balent, a za 50 
puta darovanu krv Jadran Rubeša, 
Denis Denona, Nikica Dražić, Omer 
Duraković, Neven Munjas, Josip 
Šandro i Mladen Zrinščak te poseb-
nu „obiteljsku zahvalnicu“ otac i sin 
Slobodan Juračić i Tin Juračić. Zvi-
jezde večeri su pak bili „srebrni“ Alen 
Aničić koji je dobio zahvalnicu za 75 
puta darovanu krv, te „zlatni“ Valter 
Gržeta koji je krv darovao okruglih 
100 puta, a posebno Stevo Alkić koji 
je jedini na Liburniji dosegao čarob-
nu brojku od 150, koliko je puta do 
sada darovao krv, i za taj izvanredni 
uspjeh dobio zahvalnicu i plaketu.

Divljenje i zahvalnost za svaku 
kap darovane krvi osjećala se te ve-
čeri u atmosferi restorana „Kinkela“ 
u Bregima, a darivatelji su pokazali 
da im pažnja i priznanja gode, iako 
smatraju da „ne čine ništa posebno“ 
i da je „normalno darivati krv“.

- Kako i puno nas, prvi put san 
dal krv kad san bil va vojske, još 
1978. leta, i od onda redovno sako 
leto. To ti postane normalno, a kad 
ti govore da z ten nekemu spašavaš 
život, to je lepo čut...Ponosan san ča 
je i moj stariji sin Robert darivatelj 
krvi, a sad je i mlađi sin Dean odlučil 
darivat krv, kazao nam je dobitnik 
„Zlatnog znaka“ za 100 darivanja i 
novi član Kluba „100 kapi“ Valter 
Gržeta, Opatijac koji s obitelji živi u 
Lovranu.
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ZAHVALA SPONZORIMA

- Svečanost za naše darivatelje financijski 
su podržali Grad Opatija, Općina Lovran, 
Općina Matulji, zlatarna Glasnović, zlatarna 
Frederiko, Vlado Brnečić - vijećnik nezavi-
sne liste „Ivo Dujmić“,  a prigodne poklone 
za laureate poklonili su naši partneri i surad-
nici: Harta d.o.o., Novax, Thalassotherapija 
Opatija, Salvus d.o.o., Zlatna kava d.o.o., 
Poljoprivredna zadruga Gospoja, ugostitelj 
Kristian Brko, chef Kristian Kozmić, chef 
Marko Mandek sa slatkom ekipom hotela 
Ambasador, te cvjetarna Fjok, navela je i za-
hvalila svima ravnateljica Đana Pahor koja je 
uspješno i šarmantno vodila kroz program 
na svečanosti liburnijskih darivatelja krvi. 

Vrijedne djelatnice opatijskog Crvenog križa - Sofija, Katarina i Ana 

Darivateljima darovale pjesmu - matuljski zbor KUD-a „Učka“

Domaćini na druženju dobrovoljnih darivatelja krvi  
- Roberto Žigulić iĐana Pahor

REKORDER PANTA

- Prvi put na Liburniji imamo darivate-
lja koji je krv dao 150 puta. To je naš učkar-
ski Veli Jože kojeg se najčešće sreće u šumi, 
koji je glasan na utakmicama, koji je rano 
počeo davati krv i zdrav je došao do rekor-
da. To je Stevo Alkić zvan Panta iz Lignja 
- riječi su kojima je predsjednik opatijskog 
Crvenog križa i predsjednik Aktiva dariva-
telja krvi Roberto Žigulić najavio laureata 
rekordera.

- Više san za delat nego za govorit - obja-
snio je odmah Stevo Alkić primajući poseb-
no priznanje, pokušavajući prikriti uzbuđe-
nje zbog poklonjene mu pažnje. 

- Počel san va vojske va Niše, pokle na-
stavil kade god san delal, va Luke, Brodoko-
merce, Pošte, 3. maje... Bil san jako aktivan 
i nastavil i tako došal do 150 - skromno je 
podsjetio Alkić, prisjećajući se i svih dariva-
teljskih kumpanija, i ratnog vremena „kad 
san bil va Oluje pa san i onda daval krv“. 
Iskreno je priznao da zasad nije uspio ani-
mirati svoje potomstvo za darivanje krvi, ali 
nikad nije kasno. 

Gdje je i što radi Stevo Alkić kada ne daje 
krv? Od lani je u mirovini, ali četiri sata dnev-

no i dalje radi, sada u lovranskoj tvrtki Stubi-
ca. Cijeli radni vijek, kaže nam, bio je „delavac 
i delal teška dela“ u raznim poduzećima. Ro-
đen prije 65 godina u Voloskom, sa suprugom 
živi u Lignju iznad Lovrana, ima sina i dvije 
unučice. Obiteljska kuća im još nije potpuno 
završena pa „ima dela oko kuće“, a u posljed-
nje vrijeme nešto manje je „po šumi“ jer, kaže, 
„kolena malo popuštaju na zdolun“.

- Jedan san od osnivača lovranskega pla-
ninarskega društva „Knezgrad“ i godinama 
san hodil okolo s planinarima, po celen 
Balkanu, i po Italije, i Francuskoj... Bil san 
i veli navijač „Rijeke“ i hodil na utakmice 
na Kantridu kade su me dobro zapamtili aš 
san ovako velik vavek jako zijal - govori nam 
Stevo o svojim aktivnostima koje s godina-
ma polako zamiru, ali ne i davanje krvi za 
što je uvijek spreman.

Poznat je po nadimku Panta, kojeg je 
naslijedio od svog oca, ali, kaže nam, ni no-
nići ga nisu zvali Stevo već - Marinko. Makar 
bio čovjek s tri imena, sada je jedno njegovo 
ime uklesano na listi rekordera u humani-
tarnoj obitelji dobrovoljnih darivatelja krvi 
čime zaslužuje velike čestitke.

Rijetko se vidi priznanje  
s takvom brojkom - zahvalnica  

za 150 darivanja krvi

Priznanje za 150 puta darovanu krv - čestitke Stevi Alkiću (u sredini)

- Imao sam 18 godina kada sam u vojsci prvi puta dao 
krv, i za to se dobivalo dva dana nagradnog dopusta, što je 
tada bilo primamljivo. Poslije sam nastavio sudjelovati u 
akcijama darivanja krvi i do tri puta godišnje. U Elektro-
primorju, gdje sam bio zaposlen, uvijek je bila dobra ekipa 
nas koji smo redovno davali krv i kumpanija te ponese bez 
da puno razmišljaš o nekim privilegijama koje eventualno 
imaš, jednostavno to ti postane navika. Važno mi je što se 
poslije svakog davanja krvi osjećam bolje i fizički i psihič-
ki, što mi tijelo pokazuje da mu to odgovara, rekao nam je 
dobitnik „Srebrnog znaka“ Alen Aničić iz Opatije koji se 
može pohvaliti sa 75 darivanja krvi, a volio bi da se huma-
nitarna obitelj poveća s mladim ljudima koje, smatra, treba 
više animirati za sudjelovanje u tim akcijama. 

Čulo se te večeri da je korona utjecala na smanjenje da-
rivanja krvi, da se treba zalagati kako bi se zadržali sadašnji 
darivatelja, ali i potaknuti mladi da se priključe akcijama 

kako bi se stvarale nove generacije 
darivatelja. Čulo se da Hrvatska ima 
oko 150 tisuća aktivnih darivatelja koji 
godišnje daju oko 180 tisuća doza krvi, 
da za krv nema zamjene „iz laborato-
rija“ pa je njena vrijednost neprocje-
njiva, da je zahvaljujući dobrovoljnim 
darivateljima spašeno mnogo života 
ili barem ljudima vraćeno zdravlje. Ili, 
kako netko reče, darivanje krvi je mali 
korak za darivatelja a veliki za onoga 
kome ta krv treba. Uz čestitke jubilar-
nim darivateljima najčešće se čula riječ 
„hvala“, „hvala za svaku kap koju ste 
dali“, a zatim je druženje liburnijskih 
darivatelja i njihovih gostiju nastavlje-
no uz dobru večeru i ugodnu glazbu.
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za svaku darovanu kap
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ODLAGANJE KUĆNOG OTPADA 
U RECIKLAŽNA DVORIŠTA

Stanovnicima mjesnih obora 
Dobreć, Oprič i Ika na 
raspolaganju je reciklažno 
dvorište Lovran (Cesta 

za Lovransku Dragu bb – iznad 
lovranskog groblja, tel: 051 564 765), 

dok je ostalim mjesnim odborima s 
područja grada Opatije na raspolaganju 
reciklažno dvorište Matulji ( Jurdani 
50 b, tel: 051 689 725).

Radno vrijeme reciklažnih 
dvorišta je ponedjeljkom, srijedom i 

petkom od 7.00 do 15.00 sati (pauza 
od 10.00 do 10.30 sati) te utorkom i 
četvrtkom od 10.00 do 18.00 (pauza 
od 13.00 do 13.30 sati). Subotom, 
nedjeljom i praznikom reciklažna 
dvorišta ne rade.

OBVEZE KORISNIKA
Korisnici reciklažnog dvorišta dužni su se prije dolaska informirati o načinu i mogućnosti dopreme i odlaganja 

otpada u reciklažnom dvorištu.

Otpad koji imaju dužni su već prije dolaska razvrstati te sa sobom donijeti potrebne dokumente: osobnu 
iskaznicu i plaćeni račun za zadnji mjesec.

Dolaskom na reciklažno dvorište potrebno se s navedenom dokumentacijom prijaviti dežurnom djelatniku te 
nakon upisa prema njegovim uputama odložiti otpad u raspoložive spremnike.

U reciklažno dvorište svaki korisnik s područja grada Opatije može tijekom jedne kalendarske godine besplatno 
dovesti osobnim automobilom ili autoprikolicom:

• do 4 automobilske gume
•  do ukupno 200 kg građevinskog otpada 

(od manjih popravaka koje vrši sam vlasnik)
•  do količine od najviše 3 m3 (izvagana količina od 150 kg) glomaznog otpada  

(ako nije preuzeta ista količina na potrošnom mjestu)
•  do količine od najviše 1,5 m3 biorazgradivog otpada – dva puta godišnje, jednom na proljeće i 

jednom na jesen (može i zapakirano u vreće od 100 l – najviše 15 vreća)
•  najviše 5 litara otpadnih motornih ulja
•  najviše 5 litara jestivih otpadnih ulja

OTPAD KOJI SE MOŽE ODLOŽITI VIŠEKRATNO u količinama primjerenim za domaćinstva:

toneri, lijekovi, baterije, ambalaža (kartonska, papirnata, plastična, metalna, staklena), papir i karton, staklo, 
ambalaža od sprejeva, odjeća, tekstil, otapala, kiseline, lužine, deterdženti, pesticidi, jestivo ulje, žarulje, 
električna i elektronska oprema, kućanski uređaji, kabeli, boje, tiskarske boje, ljepila i smole

GRAĐEVINSKI OTPAD do 200 kg – od manjih popravaka koje vrši sam vlasnik:

beton, opeka, crijep, pločice, keramika, kabelski vodiči, izolacijski materijali i građevinski materijali na bazi gipsa



Dr. sc. Julijan Dobrinić, prof. emeritus,  
počasni član Hrvatskoga numizmatičkog društva
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Piše Lidija Lavrnja  Snimio David Kurti

Početkom mjeseca dr. sc. Julijan 
Dobrinić održao je u Opatiji 
predavanje pod nazivom „Kuna 
tri puta u Hrvata“. Što je čini-

lo okosnicu tog predavanja, ali i još 
mnogo drugih zanimljivosti, saznali 
smo u razgovoru s njim. Svoj je radni 
vijek proveo kao redoviti profesor na 
Tehničkom fakultetu u Rijeci, a sada 
u mirovini ima počasno zvanje profe-
sor emeritus. Također je i počasni član 
Hrvatskog numizmatičkog društva te 
član Matice Hrvatske gdje je godinama 
aktivan u njezinom opatijskom ogran-
ku. Osim što izučava povijest novca, 
njegova preokupacija su i stare meda-
lje te filatelija, a uz povijesne teme, ne 
zapostavlja ni današnje aktualnosti, 
poput energetske krize i zaštite okoli-
ša. Tijekom razgovora ispričao je i da 
živi u Lovranu, ali i da dosta vremena 
boravi u Veprincu gdje ima radni stu-
dio te da je redoviti čitatelj našeg lista 
i ima sve njegove brojeve od početka 
izlaženja do danas. 

Od povijesti do znanosti

Srebrni novac Slavonski banovac, XIII. st., zbirka Dobrinić Srebrna trsatsko-riječka zavjetna medaljica, XIX. st., zbirka Muzeja grada Rijeke

prati i zbivanja oko danas svjetski ak-
tualnih tema, poput krize energenata i 
zaštite okoliša te nam je i o tome iznio 
svoje mišljenje:

- Kako sam bio sveučilišni profe-
sor, ono čemu sam posvetio svoj radni 
vijek ni danas ne zapostavljam. Sada 
je u svijetu, pa tako i kod nas, aktualna 
energetska kriza pa se govori o potrebi 
da se ne koriste fosilna goriva i da se ko-
risti nuklearna energija. Međutim, kod 
ljudi se zbog njihovog neznanja javlja 
strah od nje, a što se tiče propagiranja 
obnovljivih izvora energije, oni imaju 
svoju cijenu, vrijeme trajanja i slože-
nu tehnologiju koja onečišćuje okoliš. 
Osobno sam uvijek propagirao nukle-
arnu energetiku, a kako sam i doktor 
nuklearne fizike, znam nešto o tome, i 
to je za mene neminovni način rješava-
nja problema s energentima. Tijekom 
rada na fakultetu bavio sam se i zašti-
tom okoliša, što je također povezano s 
energetikom te je jako važno da se vodi 
odgovorna politika u tom segmentu. 
Znanost pruža mnoga saznanja, ali je tu 
ključna i politika, koja treba voditi bri-
gu o daljnjem razvoju društva.

Tijekom razgovora naglasio je i da 
je redoviti čitatelj lista Opatija, te da 
je nekada u njemu imao i svoje priloge. 
List je s vremenom mijenjao urednike i 
svoju fizionomiju, ali kako ističe, uvijek 
se može pronaći ono što čitatelje inte-
resira, a važno je za Opatiju i njezine 
stanovnike. Čitanje započinje sa Šajeti-
nim tekstom pa onda prelazi na ostale 
događaje, a kada mu je nedostajao neki 
broj, odlazio je potražiti ga u redakciju 
ili nabavio od prijatelja, a često su mu 
znali pomoći i ljudi s kojima se susreće 
u kafiću „Barić“.

- U predavanju koje sam održao u 9. studenog 
u Vili Antonio govorio sam o novčarskoj povijesti 
na hrvatskom području od kneževskih vremena 
do danas. Težište je bilo na novcu koji je tu bio u 
upotrebi, a kojeg su izrađivali Hrvati i koristio se 
samo na tom teritoriju. Iz bogatog opusa hrvat-
skog novčarstva izdvojio sam one novce koji su 
imali na sebi ikonografski prikaz ili tekstualni na-
ziv kune. To se događalo u tri navrata, pa se prvi 
put prikaz kune pojavljuje na novcu u srednjem 
vijeku za vrijeme personalne unije s Ugarskom, 
ustvari nakon 1102. godine. Taj novac su bili ba-
novci na kojima se nalazio, između ostalih i prikaz 
kune, a što je bila posljedica dotadašnjeg korište-
nja kuninog krzna kao platežnog sredstva. U raz-
doblju od 1382. godine pa sve do uspostave Ne-
zavisne države Hrvatske (NDH) nisu bili poznati 
novci koji bi bilo kako bili vezani uz lik ili naziv 
kune. Uspostavom NDH 1941. godine i za vrijeme 
njezina trajanja uvedeni su papirni i metalni nov-
ci pod nazivom kuna. Treće razdoblje započelo je 
1993. godine kada su u Republici Hrvatskoj uve-
dene kune i trajat će do isteka 2022. godine. To je 
razdoblje bilo jako plodno i izdate su brojne vrste 
papirnog i metalnog novca. Kako početkom 2023. 
godine Hrvatska prelazi na euro, na predavanju su 
bili i predstavnici Hrvatske kovnice novca iz Svete 
Nedelje, koji su detaljnije govorili o kovanicama 
eura koje se tamo kuju - istaknuo je Dobrinić. 

Objasnio je da je predavanje organizirao 
opatijski ogranak Matice Hrvatske, a prethodno 
ga je održao i u Lovranu. Osim što se posebno 
bavi istraživanjem srednjovjekovnog novca, po-
stoji još nešto što ga zaokuplja, a to su trsatske 
zavjetne medaljice koje su danas rijetke, no on ih 
je obradio već stotinjak. I ne samo da ih je saku-
pio, već ih je i dokumentirao u svojoj knjizi. Zani-
ma ga i filatelija, a usredotočen je na sakupljanje 
marki izdanih u Republici Hrvatskoj. Prošlost 
međutim nije njegova jedina preokupacija, već 



U opatijskom Klubu 60 plus, koji dje-
luje u okviru Crvenog križa i oku-
plja ljude treće dobi, stalno šire svo-
je aktivnosti, pa odnedavno djeluju 

i dvije nove sekcije: šah i vrtlarstvo. 
- Radionicu šaha vodim ja utorkom ujutro 

i zadovoljna sam interesom koji su korisnici 
pokazali, jer je ta igra vrlo korisna za održava-
nje kondicije mozga - kaže Vanja Moćan koja 
je prije dvije godine preuzela ulogu voditeljice 
programa u ovom klubu. Nastavile su se i sve 
ranije aktivnosti koje su bile donekle zamrle u 
vrijeme epidemioloških mjera, pa tako pone-
djeljkom popodne probe ima pjevački zbor ko-
jeg vodi maestra Marina Dadić, a ujutro se može 
vježbati uz fizioterapeutkinju Ljiljanu Munjas. 
Srijeda ujutro rezervirana je za yogu koju vodi 
Elizabeth Komljen, a četvrtkom popodne i da-
lje Mirjana Marin vodi kreativno-likovnu radio-
nicu. Petkom ujutro je opet red na fizioterapiji, 
a popodne je rezervirano za tradicionalno dru-
ženje uz tombolu.

Klub 60 plus  
- nove sekcije:  
šah i vrtlarstvo

Šahovska sekcija

Nakon ča se j’ ovega leta pred kraj aprila 
va Leprince otprla Čakavska knjižnica, priku-
pljeno j’ i evidentirano preko 400 libri na ča-
kavšćine. Kulturno društvo Leprinac, osnivač 
Čakavske knjižnice, kupilo j’ stotinjak knjig, a 
se drugo su donacije od judi z Leprinca, Opati-
je, Lovrana, Viškova, Reki, Jadranova… 

- Posebe je vredna ostavšćina pokojne pro-
fesorice i čakavske pjesnikinje Ivanke Klarić, 
od preko sto knjig, ke nan je doniral njiji muž 
Mate Klarić. Bilo j’ tu i drugeh drageh nan 
autori ki su donirali svoje knjige kako ča su 
Cvjetana Miletić, Rajka-Jurdana Šepić, Marija 
Aničić, Marina Česen, Marija Trinajstić… Se 
knjige ke su donirane Čakavskoj knjižnice po-
pisane su i evidentirane pa se točno zna ki jih 
je doniral - rekla j’ Zorica Sergo z Kulturnega 
društva Leprinac. 

Čakavska knjižnica je otprta (za sada) saki 
utorak od 5 do 7 ur večer va Društvenen dome 
Janko Gržinić va Leprince. Članarina se ne pla-

ća, a libri se moru posudit besplatno. H temu, 
onen ki nisu sigurni ča bi čitali domaćica knjiž-
nice Darinka Martinčić rado će pomoć zibrat 
pravi libar.

- Još jedan projekt Kulturnega društva Le-
prinac zaživel je va Dome, ale „va Sale“ kako to 
reču Leprinčani. Počela je škola potresujke, 

tanca kega čuda njih zna tancat ma je i čuda 
oneh ki bi ga oteli navadit – to će moć saki 
utorak od 8 do 9 i pol ur večer uz profesora od 
potresjuki Tedija Babića. Jako je šesno videt da 
su se za potresujku javili omladina i mlaji pa 
je radi njih i zibran kašneji termin, da arivaju 
prit pokle škole i predavanji. Škola potresujki 
je besplatna za polazniki z područja Opatije. 
Još je mesta, pa se zainteresirani moru javit na 
mail: kdleprinac@ri.t-com.hr ili na mobitel 
098258363. Ako ne prej, do pusta bi trebali već 
tancat kako veli! - govori Sergo.

Još jena novitada va Dome va Leprince su 
i radionice Lego robotike, sake suboti va no-
vembre i decembre, va suorganizacije Udrugi 
Leprinka, Festivala Opatija i Erpen Projekta. 
Svi programi se provode zahvaljujuć potpore 
Grada Opatiji, a cilj njin je povećat ponudu va 
gornjeh krajeh, ale va „zaleđu“. Ako je sudit po 
broje judi ki su se odazvali, more se reć da se 
cilj i ostvaruje. (E.V.)

- Naši korisnici mogu besplatno kori-
stiti i stručno vođenje nordijskog hodanja, 
što se realizira u suradnji s KŠR Gotovo i 
Daliborom Korenićem te, uz minimalno 
plaćanje, fizioterapeutske vježbe u Sport-
skoj dvorani “Marino Cvetković” koje vodi 
Tatjana Stakić - podsjeća voditeljica Vanja.

Sekciju vrtlarstva, koja je počela s ra-
dom u svibnju i održava se prvog i četvrtog 
četvrtka u mjesecu, vodi Radmila Rakas, te 
se uz predavanja i prenošenje znanja o vr-
tlarstvu, nešto primjenjuje i u praksi.

- Na terasi našeg kluba uređujemo ze-
lenilo i cvijeće, a organiziramo i obilazak 
nekih lijepih opatijskih vrtova. Ovo naše 
okupljanje vrijedi ne samo zbog vrtlarenja 

već i zbog druženja i razmjene iskustava - 
napominje Radmila Rakas.

Sve aktivnosti održavaju se u prosto-
rijama kluba u zgradi blizu tržnice, u koje 
se može svratiti i na jutarnju kavicu i či-
tanje novina ili popodne na igranje kara-
ta. Najavljuje se da će se uskoro u Klubu 
moći igrati i stolni tenis. Pojedine sek-
cije okupljaju između 10 i 15 korisnika, 
a Klub 60 plus broji stotinjak članova. 
Povremeno se organiziraju i zajednički 
izleti te razna predavanja, a razmišlja se 
i o novim programima, pogotovo onima 
koji bi jačali međugeneracijsko druženje, 
kako bi se ovdje družilo čim više ljudi 
starije dobi. (M. R.)

Čakavska knjižnica, potresujka i radionice 
lego robotike va Dome va Leprince

Škola potresujke
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„Kvarnerski pijat“  
– kuharica z štorijami 

K ristian Kozmić je od mi-
ćega bil predodređen da 
postane kuhar. Ne samo 
da je volel (pra)none 

pomoć va kuhinje, leh je i od mićega 
hodil z nonun na mrkat po provištu. 
Govori da mu ni bilo slajega nego 
malo kiselega kapuza „ukrast“ z ka-
kove bačvice na mrkate, pak pomalo 
po pute jist. I pokle mrkata, razume 
se, poć va Mario na kafe i naslišat no-
nine prijatelice kako povedaju ča će 
ka kuhat tega dana. 

- To mi je bilo fenomenalno! Rado 
se spametin tega vremena, aš danaska 
više tega ni. Prebrzo živemo, teško 
najdemo vremena za bilo ča. Pred 
jedno sedan-osan let san na Staro leto 
šal do Towera i gledan kakova fila se 
j’ storila za kupit gotovu hranu. Judi 
su kupovali sarme, kapuz, govedju 
juhu… Nisan mogal verovat da toliko 

judi kupuje gotovo! Kakovi su to bladgani ako ti kuća 
ne dava na kapuz ili kapulu? - škerca Kristian i govori 
kako je to bil moment kada je odlučil da će počet pisat 
libri, kuharice z domaćemi recepti, z kemi će motivirat 
judi da sami više kuhaju doma. Z besedi na delo i malo 
za ten, 2016. objavil je „Primorski pijat“ z ričetami za 
osandesetak domaćeh pijati, hranu ku su on i njigovi 
užali doma kuhat. Pokle tega je prišal „Primorski pijat 
2“, proširen z još jeno pedesetak ričeti, a ovo leto doče-
kali smo i „Kvarnerski pijat“, čigova je prva promocija 
bila v Opatije, va Gervaise 29. setembra za Dani srca. 

- Va „Kvarnersken pijate“ je koncept malo drugačji 
nego va „Primorsken pijate“, uz recepti otel san pred-
stavit i namirnice. H temu, za sako mesto ko ima neku 
interesantnu recepturu, napisali smo i neč ča se za taj 
grad veže, kako ča je Bašćanska ploča, Adamićevi svje-
doci ili Tvornica kakaa i čokoladi Elefànt. Čuda tega će 
se pozabit ako se o temu ne poveda - rekal nan Kristian. 
Mejten, osin tega i 109 (noveh) starinskeh recepti, va 
libre se more nać i popis dobavljači sega mogućega (i 
domaćega) ča more poć va padelu, pa zaštićeni autohto-

ni proizvodi ovega kraja, kalorijska ta-
blica, kalendar kad je ča va štajone, ma 
anke i isječki z libra „Come mangiava-
mo a Fiume“. Ne more nadohvalit eki-
pu ka mu j’ pomogla delat na knjige: 
za Petra Kürschnera je rekal da je z 
prve pogodil jušto kakovi litrati j’ otel 
za knjigu, za urednika Ivana Milatića 
govori da je mozak cele operacije i da 
mu nove ideje ne fermuju prihajat, a 
mlada Magdalena Maslak narisala mu 
je simpatične ilustracije va rekordnen 
vremene. 

Još jena novina je da j’ libar pisan 
na hrvacken standarde, šarmantno 
prošaranen z tu i tamo kun domaćun 
besedun ili frazun. 

- Odlučili smo da će „Kvarnerski 
pijat“ bit na književnen, tako da razu-
meju i oni ki ne povedaju domaći. Bila 
je opcija da ga napišen po domaći, pa 
da se stori nekakov slovnik z prevo-
di… Mejten i bez tega smo imeli više 
od 350 stranic,pa smo odlučili da će 
bit na hrvatsken - špjegal je Kristian.

Na mire ne more bit – uz delo 
lovransken  hotele Villa Astra i va Šu-
štance v Ičićeh, na Radio Rijeke četrt-
kun jutrun naslišamo njegov report z 
rečke placi, međunarodni je sudac va 
ŠKMER-e, gost predavač je va Viso-
koj poslovnoj škole PAR i rado se oda-
zove na sve humanitarne akcije na ke 
je pozvan. I na sve to – već dela na no-
ven projekte. Nismo preveć spićevali, 
neka nan to bude još jedno iznenađe-
nje z Kristianovega pera do ko to leto! 
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Piše Elena Vidović Snimio Nikola Turina

Žbravada  
(Nisan baš munjen za ten)

Priprema: oko 90 minuta

Ono ča nan treba za četiri osobe:
- 1,5 kilograma kiselog kupusa
- 500 grama fažola
- 400 grama krumpira
- 500 grama suhog mesa  

(nekad se nije stavljalo meso u žbravadu)

Priprema:
Kiseli kupus se dinsta na masnoći. 

Fažol, kao i krumpir kojeg smo ogulili 
i narezali na kockice kuhaju se zasebno. 
Fažol i krumpir dodati u dinstani kupus. 
Uz lagano miješanje, dodati suho meso. 
Jelo je gotovo kada meso ispusti svoje 
sokove.

„Kvarnerski pijat“ more se kupit v Reke va EDIT-e ili naručit direktno 
od autora preko e-maila kristiankozmic@gmail.com 

Kristian Kozmić storil je prvu promociju „Kvarnerskega pijata“  
na Daneh srca opatijske Thalassotherapije va Gervaisu

Lignji va vine 
(Malo mi je to čudno)

Priprema: 40 minuta

Ono ča nan treba za četiri osobe:
- 8 srednjih jadranskih lignji
- sok od jednog limuna
- maslinovo ulje
- grančica svježeg ružmarina
- sol
- papar
- 2 decilitra vina
- 2 češnjaka
- manja vezica svježeg peršina

Priprema:
Očistiti lignje i dobro ih oprati. Li-

gnje mariniramo u limunovom soku, 
maslinovom ulju, ružmarinu, soli i pa-
pru. Ostavimo desetak minuta da odsto-
je. U zagrijanu tavu stavimo peći lignje, 
kako bi ispustile višak tekućine. Na ispe-
čene lignje dodajemo vino, sitno sjecka-
ni češnjak i pred sam kraj svježi peršin. 
Lignje se mogu servirati uz krumpir.  



Brojne povijesne pove-
znice, suradnja kroz tu-
rizam i kulturu jamstvo 
su dugotrajnog prijatelj-
stva među gradovima.

Grad Zakopane, smješten na sa-
mom jugu Poljske u Malopoljskom 
vojvodstvu, 110 kilometara od Krako-
va, krajem listopada postao je sedmi 
opatijski grad prijatelj. Grad je smje-
šten u podnožju planine Visoke Tatre 
(2655 m) i danas broji oko 26 tisuća 
stanovnika. Zakopane je grad koji sva-
ki Poljak barem jednom u životu mora 
posjetiti jer je neslužbena „zimska pri-
jestolnica“ države, poznato skijalište 
i turističko središte. Ovaj šarmantni 
grad pravo je ogledalo autohtone pla-
ninske arhitekture s drvenim kućama 
i vilama nastalima krajem 19. i počet-
kom 20. stoljeća. Biser Visokih Tatri  novi je grad-prijatelj Opatije

Zakopane su idealna destinacija za 
sve ljubitelje sporta i rekreacije, plani-
narenja koje je moguće veći dio godine 
i skijanja zimi. Skijašima je na raspola-
ganju pedesetak uređenih žičara. Zako-
pane su bile domaćin tri FIS Svjetska 
prvenstva u alpskom skijanju, tri Zimske 
univerzijade te nekoliko FIS Svjetskih 
kupova u skijaškim skokovima i u nordij-
skim kombinacijama.

Povelju o prijateljstvu potpisali 
su gradonačelnici Fernando Kirigin i 
Leszek Dorula na prigodnoj svečanosti 
održanoj u Kazalištu Stanislava Ignacyja 
Witkiewicza.

- Iako su Zakopane grad ponajprije 
poznat kao zimska turistička destinaci-
ja, zapravo imamo mnogo više sličnosti 
nego što se to na prvi pogled čini. I Opa-
tija je prvotno nastala kao zimovalište, a 

- Naše smo prijateljstvo nje-
govali deset godina i sada smo 
ga potvrdili pečatom. Ovo je tek 
početak suradnje koja će nam do-
nijeti mnogo u daljnjem razvoju 
naših gradova. Zajedno smo u eu-
ropskoj obitelji i dijelimo jedna-
ke vrijednosti - kazao je gradona-
čelnik Zakopana Leszek Dorula.

Svečanost je održana u na-
zočnosti veleposlanika Republi-
ke Hrvatske u Poljskoj Nj. Eksc. 
Tomislava Vidoševića i počasnog 
konzula RH u Krakowu Pawela 
Wlodarczyka, koji je ujedno bio 
i inicijator povezivanja gradova.

Konzul Wlodarczyk je priču 
o pobratimstvu potaknuo prou-
čavajući životni put znamenitog 
Poljaka Stanislava Witkiewicza, 

bogata turistička tradicija je ono što nas veže. S obzi-
rom da su zaleđe Opatije i Učka od velikog značaja za 
naš grad, vaši modeli outdoor turizma izuzetno su nam 
zanimljivi. Našu buduću suradnju vidim i u području 
kulture i razmjene učenika i studenata - naglasio je gra-
donačelnik Opatije Fernando Kirigin. 

Prigodnim glazbenim opusom potpisivanje Povelje uljepšao je opatijski 
pjevač David Danijel čija je izvedba oduševila poljske domaćine

Zakopane

Sa svečanog potpisivanja Povelje o prijateljstvu Jezero Morsko oko u Nacionalnom parku Tatre

Opatijska ekipa uživa u ljepotama planine
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Biser Visokih Tatri  novi je grad-prijatelj Opatije

književnika i umjetnika, tvorca zakopanskog stila grad-
nje drvenih planinskih kuća. Witkiewicz je često dolazio 
u Opatiju, tada popularno lječilište i odmaralište austro-
ugarske aristokracije. Primorski klimatski uvjeti pogo-
dovali su njegovu načetu zdravlju. Nažalost, Witkiewicz 

ZAKOPANE

je 1915. godine i preminuo u Lo-
vranu, gdje mu je u čast postavlje-
na spomen-ploča.

Tijekom posjeta Zakopana-
ma opatijska delegacija obišla je 
reprezentativnu vilu „Czerwony 
Dwor“ sagrađenu 1902. u zako-
panskom stilu od drva tise. Vila je 
preuređena u izložbeni i koncer-
tni prostor s ponudom originalnih 
suvenira te je pravi primjer ostav-
štine Stanislava Witkiewicza.

Zakopane su svega 11 kilome-
tara udaljene od granice sa Slovač-
kom, a granično područje čini Na-
cionalni park Tatre koji se proteže 
s obje strane granice. Dvije države 
zajedno rade na brojnim projekti-
ma očuvanja prirode i zaštite parka 
koji je pod zaštitom UNESCO-a.

Poljaci se vole baviti fizičkim 
aktivnostima u prirodi, ekstremni 
su im sportovi poput slobodnog 
penjanja omiljeni, a svaki slobo-
dan trenutak koriste za boravak 
u prirodi. Čak se 80 posto ostva-
renih turističkih rezultata na po-
dručju Zakopana odnosi na do-
maće goste. Domaćini su opatijske 
goste poveli na izlet do Morskoga 
oka, planinskog jezera u srcu par-
ka. Brojni posjetitelji od ulaska u 
Nacionalni park do jezera pješače 
devet kilometara ili se voze u turi-
stičkim konjskim zapregama. 

Oko biserno čistog ledenjač-
koj jezera, okruženog planin-
skim lancima, vodi staza duga 
pet kilometara, izazovna utoliko 
što je cijela popločena izvor-
nim granitnim kamenom grube 
obrade. Nacionalni je park sta-
nište brojnih zaštićenih biljnih 
i životinjskih vrsta. Okolna je 
crnogorična šuma ipak prilično 
uništena, što od dugih zima, što 
od najezde potkornjaka, a do-
maćini su objasnili da je riječ o 
staroj šumi te da je proces odu-
miranja prirodan. U podnožju 
debala što prirodno, što pošu-
mljavanjem, rastu mlada crno-
gorična stabla.  

U sklopu posjete opatijskog 
izaslanstva Zakopanama, na 
konferenciji o turizmu i bicikliz-
mu, Opatijsku su rivijeru i Park 
prirode Učka predstavili Goran 
Pavlović, u ime Turističke zajed-
nice grada Opatije i Egon Vasilić, 
ravnatelj Parka prirode Učka. Os-
tvareni su dogovori oko posjete 
poljskih stručnjaka Parku prirode 
Učka i razmjene dobrih praksi 
upravljanja zaštićenim područji-
ma prirode.

Prigodnim je glazbenim opu-
som potpisivanje Povelje uljepšao 
opatijski pjevač David Danijel 
čija je izvedba oduševila poljske 
domaćine.

Crveni dvor, muzej autohtone zakopanske kulture

Opatijska ekipa uživa u ljepotama planine

S konferencije EU projekta o turizmu i biciklizmu
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Pripremila Ljiljana Vidmar-Erjavac





razna događanja jer su uvijek vezana uz akcijsku 
fotografiju. Bitno je uhvatiti trenutak u nekoj di-
namici, energiji ili vizualnom spektaklu kao pri-
mjerice polumaratonac koji ulazi u cilj s izrazom 
mučeništva i katarze na licu. Kroz vrijeme sam 
specijalizirao i vještinu hvatanja smijeha, što je 
poseban izazov. Volim fotografirati ljude u tre-
nutku dok se smiju i zrače posebnom energijom, 
a kako bi se kamerom uhvatio taj trenutak i naj-
ljepši izraz lica, često imate tek „polusekundu“ - 
istaknuo je Marin. 

Govoreći o fotografiji, koja ima široki spektar 
kategorija, objašnjava nam kako se specijalizi-
rao u tri kategorije koje su mu najdraže, a to su 
pejzaži, podvodna fotografija i životinje (pawto-
graphy –„šapografija“). Te fotografije nisu mu 
glavni izvor prihoda, no donose mu popularnost, 
naročito Facebook stranica „šapografije“ koja ima 
i najveći broj pratitelja i lajkova. 

- Ne mogu reći da najviše volim fotografira-
ti samo jedan određeni motiv, već uvijek kažem 
– volim fotografiju! Kada se zasitim jedne kate-
gorije, prijeđem na drugu. No, kada govorimo 
o poslu, u Hrvatskoj je teško raditi samo jednu 
stvar jer smo premaleno tržište i mogućnosti su 
ograničene. „Svaštarenje“ donosi novac - kazao je 
naš sugovornik.

U kategoriji „šapografije“ glavne zvijezde 
pred Marinovim fotoobjektivom su mačke, kako 
njegove, kojih kod kuće ima čak osam, tako i ra-
zne opatijske mačke iz parka Angiolina gdje re-
dovito fotografira te „lokalne talente“. Marin se 
također bavi i snimanjem videa te doznajemo da 
je za vrijeme korone radio na dokumentarcu o 
mačkama iz opatijskog parka u sklopu Škole do-
kumentarnog filma u Rijeci gdje je snimao priču o 
dvadesetak mačaka. Nažalost, projekt još nije do 
kraja realiziran. Ističe kako ga je upravo fotografi-
ranje mačaka naučilo strpljenju u radu s ljudima. 

Zanimljivo je reći i da je Marin prošle godine 
osvojio nagradu lista „Opatija“ za pejzažnu foto-
grafiju na kojoj je snimio kip Djevojke s galebom 
iz morske perspektive, a koja prikazuje kombina-
ciju poznatog s nepoznatim tj. svima poznati mo-
tiv Djevojke s galebom i dijela mora tj. podmorja 
koje inače oku promatrača nije vidljivo. 

- Kroz cijeli moj život se provlačila strast za 
morem. Imao sam period kada nisam imao do-
ticaja s morem, ali sam s fotografijom to vratio. 
Podvodnom fotografijom dobivaš neki vizualni 
stimulans, gledaš podmorje, uletiš u jato riba, 
tražiš detalje za sliku. I izgubiš se u dubokom pla-
vetnilu te beskrajno uživaš u tome - zaključio je 
Marin.

Neobični motivi  

Marin Ćuk Vurnek, 
36-godišnji Opa-
tijac, profesional-
ni je fotograf koji 

je svoju strast prije deset godina 
pretvorio u posao. Diplomirao 
je kulturologiju na Filozofskom 
fakultetu u Rijeci, a u fotograf-
ske vode krenuo je sasvim spon-
tano, iz velike ljubavi prema 
fotografiji, što ga je dovelo do 
toga da danas radi kao „freelan-
ce“ fotograf i videograf (snima-
telj). Ističe kako početak kari-
jere slobodnog fotografa nije 
bio nimalo lagan, posebno zbog 
velike konkurencije koja postoji 
na tržištu, ali i same investicije 
u opremu koja je iznimno sku-
pa. No danas Marin radi ono 
što najviše voli – ovjekovječuje 
događaje, prirodu, ljude i živo-
tinje i vrlo je zadovoljan svojim 
radom. 

- Klijenti su mi većinom iz 
Hrvatske, a najbolja reklama su 
mi fotografije koje objavljujem 
na Facebooku. Imam i on-line 
portfolio, gdje se mogu pogle-
dati moji radovi. Sve poslove 
dogovaram zahvaljujući svojoj 
Facebook stranici gdje klijenti 
vide slike te mi se jave za surad-
nju. Puno putujem poslovno 
diljem cijele Hrvatske, ovisno 
o angažmanu, a najviše slikam 
evente, koji donose i najviše 
zarade. To su razni događaji: 
konferencije, koncerti, pone-
ka vjenčanja i slično - kazao je 
Marin. Objasnio je da se poslo-
vi dogovaraju i do godinu dana 
unaprijed te istaknuo neke od 
projekata na kojima je sudjelo-
vao, poput „City gamesa“ - Igri 
bez granica, trogodišnje surad-
nje s turističkom agencijom 
Collegium, riječke ulične utrke 
„Homo si teć“, dužeg perioda 
poslovanja s Digital Labin Con-
ferenceom i mnogih drugih. 

 - Iza mene je 700 do 800 
odrađenih evenata raznih vrsta, 
manjih i većih. Jako volim pratiti 

u Marinovom fotoobjektivu
Opatijski fotograf i videograf Marin Ćuk Vurnek

Ćupica  
– mačka  
z Voloskega

ŠAPOgraf Marin 
i njegovi modeli
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Piše Elia Filinić   

Morska pluća - Lipovica



Viktor Car Emin, hrvatski knji-
ževnik i publicist te preporo-
ditelj istarskih Hrvata čije ime 
ponosno nosi naša Gradska 

knjižnica i čitaonica, rođen je na sam dan 
Svih svetih, 1. studenog 1870. go-
dine. Velika, 150. obljetnica nje-
gova rođenja je nažalost bila 
zasjenjena epidemiološkim 
neprilikama, no to je samo 
produžilo njezino obilježa-
vanje koje se, eto, proteglo i 
na ovu godinu. Budući da je 
nedavno bio i rođendan ovog 
velikog sina našega kraja, red 
je da se dodatno osvrnemo na 
jedan od najznačajnijih projekata 
realiziranih tim povodom. Radi se 
o objavljivanju prvog cjelovitog tiskanog 
izdanja Carevog romana „Naša Mare“ koji 
je, nakon inicijalnog izlaženja u nastavcima 
u „Ženskom listu“ za vrijeme autorova ži-
vota, punih 90 godina čekao na svoje cje-
lovito izdanje. Dočekao ga je prvo u elek-
tronskom, a zatim, napokon, i u tiskanom 
obliku i to u izdanju Gradske knjižnice i 
čitaonice „Viktor Car Emin“ Opatija i Na-
klade Kvarner.

ZBIRKA VIKTORA CARA EMINA

Piše Aleksandar Vodopija  Fotografije Ana Montan Velčić

CARE, VRATI SE DOMA
Prije par godina u Opatiji je pokrenuta inicija-

tiva da se prostor na adresi Radnička 6, u Vili Da-
libor, gdje je u prizemlju Viktor Car Emin stvarao i 
gdje je surađivao s eminentnim osobama tadašnjeg 
političkog i kulturnog života, pretvori u Memori-
jalnu sobu Viktora Cara Emina. Inicijativu pod na-
zivom „Care, vrati se doma“ pokrenuo je Opatijac 
Mirko Šuša, a podrška je stigla sa svih strana, no do 
danas inicijativa nije realizirana. 

Jelena Višnjić, Vjekoslava Jurdana i Martina Juraga Kovač na promociji ‘’Naše Mare’’

Martina Juraga Kovač, dipl. knj. ističe kako se, 
uz njegovanje kulturne baštine kvarnerskoga kraja, 
GKČ Opatija brine i o vrlo vrijednoj privatnoj zbirci 
književnika Viktora Cara Emina čija se Memorijal-
na soba čuva u ogranku Knjižnice u Lovranu gdje je 
različita građa razvrstana u 14 tematskih skupina, a 
zbirka sadrži sljedeće materijale: članci iz novina o 
Viktoru Caru Eminu; odlomci rukopisa i bilješke te 
koncepti pisama; 18 rukopisa o Viktoru Caru Emi-
nu; 18 rukopisa Viktora Cara Emina; 17 pisama koje 
je napisao Car Emin, 3 dokumenta odnosno rukopisa 
raznih autora – Ive Jardasa, Vladimira Nazora i jedno 
anonimno; čestitke, razglednice i pozivnice; privat-
na pisma upućena Viktoru Caru Eminu; poslovna 
pisma upućena Viktoru Caru Eminu; dokumenti, 
fotografije i druga građa; fotografije; notesi i biljež-
nice; predmeti Viktora Cara Emina; razni dokumenti 
Družbe Sv. Ćirila i Metoda za Istru; tekstovi Vikto-
ra Cara Emina iz novina i časopisa. Ova Zbirka ima 
nezaobilaznu kulturno-povijesnu vrijednost ne samo 
za područje Hrvatskog primorja, poglavito Opatije i 
Lovrana, nego i za Hrvatsku općenito te je izvor do-
kumenata potrebnih za istraživanje (kulturne) povi-
jesti Hrvatskog primorja te hrvatske književnosti.

„Naša Mare“ - sto godina kasnije
Prema riječima Jelene Višnjić, dipl. 

knj., tijekom posljednje se dvije godine, 
osim već spomenute velike obljetnice ro-
đenja titulara naše knjižnice, obilježila i 

sedamdeseta obljetnica otvorenja same 
knjižnice, te pedeseta obljetnica 

osnutka Memorijalne sobe Vik-
tora Cara Emina u Lovranu. 
Epidemiološka su ograni-
čenja nametnula „online“ 
način rada no tako su samo 
pojačane suradnje s O.Š. 
„Viktor Car Emin“ u Lovra-

nu, s izv. prof. dr. sc. Vjeko-
slavom Jurdana i Sveučilištem 

„Juraj Dobrila“ u Puli.
Vratimo li se na „Našu Mare“, 

značajno je još jednom istaknuti da 
je roman izlazio u nastavcima u zagrebač-
kom časopisu „Ženski list“ i to od 1931. do 
1933. godine te, prema Carevim riječima, 
„ostao tamo sahranjen“ sve do danas kada 
knjiga stoji pred nama. U ovome romanu, 
poput mnogih svojih suvremenika, Viktor 
Car Emin problematizira društvene teme 
rodnoga kraja. Slijedeći tradiciju Šenoe i 
Kumičića, odnosno poetiku romantičnog 
realizma, Car je napisao društvenu kritiku 
i politički angažirano djelo uokvireno lju-
bavnom fabulom. Neopterećeno uzorima, 
ovo djelo donosi poruke univerzalne vri-
jednosti koje gledanje kroz leću povijesti 
nimalo ne iskrivljuje.

Dodatno impresionira na neki način 
simbolična činjenica da se radnja romana 
odvija u vremenu od kojeg je prošlo okru-
glih sto godina: radnja je, naime, smještena 
u liburnijski kraj u vrijeme talijanske oku-
pacije između 1921. i 1922. godine.

Završnu je riječ možda najbolje dati sa-
mome Viktoru Caru Eminu: 

- Još jedna žalosna pojava: posta-
jalo je sve očitije da u širokim masama 
spomen na Istru sve više blijedi i slabi, 
a s time uporedo i interesovanje za nju. 
(...) I meni nije ostalo drugo nego da iz 
svog mučeničkog kraja otkinem još jed-
no ispaćeno lice i da ga pokažem zabo-
ravljivoj javnosti: - Evo čovjeka! Tako je 
nastao moj roman „Naša Mare“. Sudbinu 
lijepe Mare ispričao mi naš zaslužni don 
Luka Kira. Nosio sam to u sebi punih šest 
godina. I tu je trebalo čekati, da Marin 
„slučaj“ nađe svoje pravo mjesto u okvi-
ru onoga, što se oko nje zbivalo. 
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Ilustracije Andrije Maurovića  
koje su dodatno obogatile ‘’Našu Mare’’

Viktor  
Car Emin



Piše Aleksandar Jurdana
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Loši su vremenski uvjeti definitiv-
no iskezili svoje zube, no Festi-
val Opatija se, kao i uvijek, po-

kazao spremnim za dobro zahuktavanje 
prvoga dijela njegove kazališne sezone 
pod sigurnim Gervaisovim krovom. Pu-
blika baš i ne – usudio bih se čak reći 
da je, blago rečeno, podbacila na ispitu 
zrelosti! O čemu se zapravo radi?

Govorimo li o predstavama za odra-
sle, na rasporedu je bio cijeli dijapazon 
predstava – od komedija, preko drama 
pa sve do vrlo ozbiljnih drama, da ne 
kažem tragedija, no posjetitelji kao da 
su se zaustavili u stadiju komedije i, su-
deći prema posjećenosti, pokazali da im 
je najvažnije barem se pokušati nasmi-
jati, pa makar i ponovno na isti predlo-
žak. Glavni je zgoditak tako, pogađate, 
pripao predstavi „Casabianca“ koja je, 
premda je nedavno gostovala na raspro-
danoj Ljetnoj pozornici, bez problema 
opet uspjela napuniti i Gervais. I neka! 
Nema ništa loše u tome da se opetovano 
uživa u temama koje su bliske domaćem 
čovjeku, pogotovo kad su, bez daljnjega, 
iznesene na topao i svima nam drag na-
čin, kako to samo Battifiaca zna i može.

Ipak, je li to dovoljno? Je li dovolj-
no stati na domaćem, da ne kažem lo-
kalnom repertoaru pa ma kako on omi-
ljen bio? Naravno da nije! Već sljedeća 
komedija, „Čudo“ kazališta Moruzgva, 
pokazala je da je publici definitivno za-
nimljivija lokalna produkcija od one na-
cionalne koja bi, ne ulazeći u vrlo često 
upitnu kvalitetu tekstova koje, pogotovo 
u posljednje vrijeme, potpisuje Ivan Leo 
Lemo, trebala biti zanimljiva već zbog 
same činjenice da predstavlja svojevrsni 
nastavak „Moruzgvinih“ predstava koje 
su već gostovale u Opatiji. Izgleda da svi 
ne misle tako!

No pravi problemi nažalost nastaju 
pokušamo li uroniti u ozbiljnije vode. 
Na tome je polju led probila „Zagrep-
čanka“ kojom nam se predstavilo kazali-
šte koje rjeđe možemo vidjeti u Opatiji 
– Teatar Erato. Znatiželja očito nije jača 
strana opatijske publike, a činjenica da 
je ova predstava najavljena kao kultna 
također nije bila od pomoći. Neću biti 
himben i reći da je većina koja nije došla 
pogledati ovu predstavu bila na nekom 
velikom gubitku jer jednostavno to ne 
bi odgovaralo istini, no većina je pu-
blike tako izgubila priliku vidjeti nešto 
novo i stvoriti svoj stav o nečemu što se 
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„Naš razred“ za sve
Gavellin „Naš razred“ – od kolijevke pa do groba…

Piše Aleksandar Vodopija

u našoj metropoli uzdiže definitivno pre-
visoko. Priliku da o tome progovore oni 
koji su te večeri zaobišli Gervais teško da 
će dobiti ponovno. Šteta!

Neće biti brojni niti oni koji bi mo-
gli dati konstruktivnu kritiku o „Šumi 
Striborovoj“ kazališta Hotel Bulić. Ja ću 
samo reći da mi nije jasno kako se tako 
nešto moglo na hrvatskoj sceni održati 
gotovo deset godina; unatoč fascinan-
tnoj scenografskoj komponenti na kojoj 
nažalost sve staje! Mogu se samo s no-
stalgijom prisjetiti riječke „Šume Stribo-
rove“ u režiji Larryja Zappije i opet dati 
dodatne bodove domaćim snagama, no 
na kraju, možda ipak najviše žalosti što 
će sramotno mali broj naših gledateljica 
i gledatelja moći svjedočiti jednom ma-
lom čudu koje napokon vraća vjeru u ka-
zalište i renomiranu zagrebačku Gavellu. 

Radi se o drami „Naš razred“ Tade-
usza Słobodzianeka čiju režiju potpisu-
je Jasmin Novljaković koji je razigrao 
Gavellinu ekipu do krajnjih granica u 
krajnje turobnoj drami temeljenoj na 
istinitim događajima iz jednog malog 
poljskoga mjesta prije, za vrijeme i na-
kon njemačke odnosno sovjetske oku-
pacije. Naš razred čine djeca – poljska i 
židovska koja u početku gotovo da i nisu 
bila svjesna svoje nacionalnosti i vjerois-
povijesti, no stvari se mijenjaju; nagore; 

a čovjek čovjeku zaista postaje vuk! Na 
ljudsku žalost i sramotu tema ove pred-
stave kao da nikad nije bila aktualnija, a 
možda i zbog malog broja publike, kao 
da neke lekcije zaista nikad nećemo nau-
čiti. A trebali bismo! Za početak, simbo-
liku školske klupe koja je u ovoj sjajnoj 
predstavi iskorištena do krajnjih granica 
i mogućnosti na sreću onih koji su joj 
imali prilike svjedočiti. Kraj čovjekovoj 
nečovječnosti, i više je nego očito, na 
veliku se žalost teško nazire. Budućnost 
čovječanstva pokazat će svoje! 

Na tu budućnost, nažalost, nije da 
baš možemo utjecati, no na posjećenost 
nekih, pogotovo onih ozbiljnijih pred-
stava, mogli bismo i morali! Usput, ako 
je netko možda pomislio da publike ne-
dostaje jer se boji korone – „Casabian-
ca“ dokazuje upravo suprotno, a ako bi 
nekome možda palo na pamet da savje-
sni građani ostaju kod kuće kako ne bi 
bili potencijalni izvor zaraze koronom 
u nekom zatvorenom prostoru – uvijek 
prisutne simfonije kašlja na baš svakome 
okupljanju govore same za sebe. Neka to 
ipak bude tema za neku drugu priliku! U 
ovom nam se trenutku približavaju blag-
dani, a s tim, najljepšim dobom godine, 
smiješi nam se i mnogo dobrih gostova-
nja u našem hramu kulture. Ne bi li bilo 
lijepo da im damo priliku?! 



Piše Petar Banda, mag. ing. prosp. arch., Parkovi d.o.o. Opatija

Iako je uveden u Europu kao ukrasna vrsta sredinom 
18. stoljeća, atraktivan zbog svog lišća i brzine rasta, 
pajasmin (pajasen) je izrazito invazivna sorta. Smatra 
se da su invazivne vrste jedan od pet glavnih uzročnika 

promjene u prirodi, koje se i mjerama „Strategije EU za 
bioraznolikost do 2030. godine“ mora obuhvatiti na od-
govarajući način. U nekim dijelovima Europe, problem s 
pajasminom već neko vrijeme predstavlja veliku ugrozu, 
nanoseći nepovratne štete zaštićenim prostorima i njiho-
voj bioraznolikosti. Kako proizvodi razne spojeve herbi-
cidnog djelovanja od kojih je najpoznatiji alantonin, izrav-
no utječe na sprječavanje rasta zavičajnih sorti te utječe 
na ukupnu faunu tla. Može uzrokovati i alergijske reakcije, 
respiratorne probleme, kao i osip na koži.

Kako možete pridonijeti zajedničkim djelovanjem 
na području našega grada? Nekoliko je načina:

1. Čupanje i iskorjenjivanje manjih primjeraka, 
pritom nastojati izvaditi čim više korijenovog sistema. 
Ovaj zahvat ne bi trebao biti težak jer se korijen mladih 
biljaka nalazi 10-30 cm ispod zemlje, paralelno s tlom.

2. Redovito skidanje novih izboja koje se može 
obavljati neprestano ukoliko korijen izbacuje nove bilj-
ke. Na ovaj ćemo način iscrpiti sam korijen i spriječiti 
daljnje širenje.

3. Piljenje svih ženskih stabala koje ćete lako pre-
poznati po količini sjemena koja se nalazi u krošnjama. 
Sjeme bi bilo potrebno spaliti ukoliko to dopušta vri-
jeme i regulativa zabrane paljenja vatre u urbanim sre-
dinama. Ukoliko je zabrana paljenja na snazi, sjeme se 
može sakupiti u tamne najlon-vreće, zavezati i ostaviti 
negdje na suncu da sagnjije.

4. Rezanje u kolovozu – odrasla stabla potrebno bi bilo 
orezati na visinu 50-100 cm, tako da ostaje samo deblo. Na 
tom deblu će neprestano izbijati novi izboji koje je potreb-
no uvijek iznova micati te na taj način oslabiti korijen.

5. Korištenjem herbicida – ako niste uspjeli izvaditi ci-
jelo stablo (s korijenovim sistemom), panj koji ostaje po-
trebno je namazati preporučenim herbicidom i zamotati 
u tamni najlon. Na ovaj način uništit će se matična biljka.

6. Nadgledanje terena potrebno bi bilo obavljati 
jednom tjedno. Nastojati skratiti svaki novi izboj jer 
ćemo na taj način smanjiti daljnje razmnožavanje.

Potrebno ga je iskori-
jeniti dok su biljke manje 
jer kasnije postaje pravi 
problem kao odrasla bilj-
ka koja u jednoj sezoni 
proizvede i oko 300 tisuća 
krilatih plodova koji se po-
moću vjetra i vode zasija-
vaju i na širim područjima! 
Otporan je na visoke i ni-
ske temperature, posolicu, 
sušu, bilo koji tip tla, zaga-
đeni zrak i nevjerojatnom 
brzinom se udomaćuje.
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Milan Mesić, 45-godišnji Opatijac, strastve-
ni je biciklist koji se ovim sportom aktivno 
bavi već 20 godina. Nositelj je mnogobroj-
nih odličja i titula, među kojima su i one 

prvaka države, a sudjelovao je i na svjetskim utrkama. 
Stanuje u Pobrima, otac je troje djece te se sa suprugom 
nekad bavio ugostiteljstvom, a danas prvenstveno turiz-
mom. Njegov sportski put započeo je još u osnovnoj školi 
kada je krenuo trenirati nogomet u HNK Rijeka te nasta-
vio i u srednjoj školi. Ubrzo nakon završetka srednje škole 
započinje trenirati biciklizam te postaje članom Bicikli-
stičkog kluba Rijeka. 

- Oduvijek sam vozio bicikl, ali do tada nisam nikada 
ozbiljno trenirao. Kada sam krenuo s treninzima, uvidio 
sam da je to pravi sport za mene - istaknuo je Milan te nam 
opisao kako izgledaju njegovi svakodnevni treninzi: 

- Trening se odrađuje u ciklusima 3:1, dakle tri dana 
treninga i jedan dan odmora. Većinu treninga odra-
đujem ujutro, oko 9 sati kada je slabiji promet. Uvijek 
treniramo u grupama od 10 do 15 osoba te odrađujemo 
dionice primjerice od Preluka do Plomina ili Labina, a 
zatim se uputimo na dionice na kojima ima uzbrdica, 
prema Svetoj Jeleni iznad Mošćeničke Drage. Na trenin-
zima nastojimo simulirati moguću situaciju kao na utr-
kama. Najviše radimo na udaljenosti, snazi i brzini. To 
su nam tri ključna faktora kod svakoga treninga - obja-
snio je naš sugovornik.

Otkrio nam je i kako izgledaju pripreme za utrke: 
- Važno je da su pripreme češće nego treninzi tako 

da se ciklusi smanjuju na dva dana treninga i jedan dan 
odmora te se odrađuju individualno, a ne grupno. Kada 
nisam u mogućnosti trenirati zbog nepovoljnih vremen-
skih prilika poput kiše i niskih temperatura, treniram kod 
kuće na električnim trenažerima. To je poput bicikla koji 
je fiksni, a zadnji kotač se skine i spoji na opterećenje. S 
njim se može odraditi dobar trening, skoro pa kao da ste 
na cesti.

Sezona utrka počinje početkom ožujka i traje do kra-
ja listopada, a isti datumi utrka vrijede i za sljedeću godi-
nu tako da je Milanov kalendar već unaprijed popunjen. 
Ove godine je prisustvovao na 22 utrke u Italiji, Austriji, 
Sloveniji i Hrvatskoj. Osim cestovnog biciklizma, Mi-
lan se bavi i mountain bikeom kojeg je počeo trenirati 
uz biciklizam te mu se najviše posvećuje nakon završene 
sezone biciklizma. 

- Mountain bikeom se razvija tehnika stabilnosti koju 
ne dobijemo na cesti. Cesta je dosta stresna jer zahtije-
va veliku dozu opreza i koncentracije. Za razliku od bi-
ciklizma, MTB je manje stresan, a treninge odrađujemo 
najviše po Kastavskoj šumi gdje su staze dobro uređe-
ne i označene - kazao je naš sugovornik te objasnio da 
je MTB također manje stresan od cestovnog biciklizma 
zbog toga što niste u prometu i direktnom kontaktu s vo-
začima motornih vozila s kojima je imao svakakvih neu-
godnih situacija. 

U 20 godina bavljenja biciklizmom Milan se može 
pohvaliti i mnogobrojnim ostvarenim uspjesima.  Prvo 
zlatno odličje ikad osvojeno je bilo ono prije 18 godi-
na, a uspjeh koji mu je ostao urezan u pamćenje je 21. 

Jednom biciklist, 
uvijek biciklist Piše Elia Filinić

Milan Mesić osvojio je prvo mjesto na Državnom cestovnom prvenstvu Hrvatske – Brdski uspon Učka

mjesto na Svjetskom prvenstvu 
u Trentu 2013. godine gdje je 
bilo iznimno puno natjecatelja 
iz različitih zemalja svijeta te mu 
je to jedan od ljepših trenutaka i 
uspjeha u biciklističkoj karijeri. 
Najnoviji uspjesi iz 2022. godi-
ne su cestovni prvak Hrvatske 
s osvojenim drugim mjestom u 
Varaždinu, prvak na Brdskom 
prvenstvu Učke, prvo mjesto u 
Sisku na državnom prvenstvu 
(disciplina „kriterij“) te četvrto 

mjesto na državnom prvenstvu u 
kronometru u Varaždinu. 

Za kraj našeg razgovora upita-
li smo ga koliko se biciklizam kao 
sport promijenio u posljednjih 
dvadeset godina. 

- Jako puno, najviše što se tiče 
same opreme koja je od iznimne 
važnosti u sportu jer s kvalitet-
nom i modernom opremom po-
stižete bolje rezultate i odrađuje-
te kvalitetne treninge - zaključio 
je Milan Mesić. 

Dva desetljeća u biciklizmu Trening na električnom trenažeru



Prvog pravog jesenskog vikenda, 12. i 13. 
studenog, pod oblacima i po hladnom 
vremenu, u akvatoriju riječkog zalje-
va s početkom u ACI marini Opatija 

u Ičićima održan je ACI Cup Optimist. Riječ 
je o dvanaestom izdanju regate u organizaciji 
Yacht Cluba Croatia koja okuplja svake godine 
stotinjak mladih jedriličara i jedriličarki u dobi 
od 8 do15 godina iz Hrvatske i Slovenije. Na 
ovogodišnjem izdanju regate sudjelovalo je 57 
Optimista, 14 natjecatelja u ILCA4 klasi (biv-
ši laser 4.7) i 4 takmičara u klasi ILCA6 (bivši 
laser radial). Prvog dana regate vladala je pro-

mjenjiva tramontana. Uz nekoliko startova i 
prekida plova, samo su ILCA  klase imale sa-
kupljen po jedan važeći plov, dok su optimisti 
imali dva opća opoziva zbog prijestupa većine 
flote preko startne linije, nakon čega je „iscu-
rilo“ vrijeme regate te se flota vratila na kopno. 
Drugog dana ojačala je bura. Neiskusnije Opti-
miste treneri su ostavili na kopnu, dok su se oni 
iskusniji uputili na regatno polje. Nakon prvog  
starta ILCA 6 klase, bura je pojačala na 25 čvo-
rova, uz veliki val, te je regatni odbor Optimiste 
poslao na kopno radi sigurnosti. Do kraja dana 
ILCA klase su odjedrile po dva plova.

S ukupno tri odjedrena plova proglaše-
ni su pobjednici u ILCA 4 i ILCA 6 klasi, u 
ukupnom poretku i u konkurenciji djevoja-
ka. U ILCA 4 klasi u ukupnom poretku prva 
tri mjesta pripala su redom Grigoru Pette-
neru, Diegu Merlimu i Manoli Miletić. U 
konkurenciji djevojaka prva je bila Manola 
Miletić, druga Sara Mavrić, a treća Barbara 
Culmanova. U ILCA 6 klasi kod djevojaka 
prva je bila Dorotea Spišić, a druga Tija Duj-
mović, dok je u ukupnom poretku prvi bio 
Val Matulja, a slijedili su ga Patrik Spišić i 
Dorotea Spišić. (I.B.)
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Održana regata  
ACI Cup Optimist

Vaterpolo klub Opatija LRH u Alpe Waterpolo ligi
Seniorska ekipa Vaterpolo kluba Opatija LRH 

igra u Alpe Waterpolo ligi, kao jedini predstavni-
ci Hrvatske, s deset klubova iz Italije, Austrije, 
Slovenije te Bosne i Hercegovine, najavili su na 
tiskovnoj konferenciji 26. listopada trener senio-
ra Danijel Kancijanić, igrač povratnik u opatijske 
redove Marko Blažić te predstavnik sponzora Ivan 
Sarajlić iz LRH.

- Za Alpe ligu nastupa 11 klubova, igra se tur-
nirski sistem, što znači u pet gradova i na kraju se 
igra Final Four u Kranju. Što se tiče same ekipe, 
složili smo jednu dobru momčad i mislim da smo 

pokriveni na svim pozicijama s dva ili više igrača 
te da možemo očekivati jedno zanimljivo natje-
canje i zanimljivu sezonu. Neki naš cilj je ulazak 
među prva četiri - istaknuo je trener Kancijanić. 

Za Opatiju LRH u ligi će igrati Sven Augu-
sti, Luka Babić, Marko Blažić, Mauro Dipić, Len 
Dujmić, Lucijan Dujmić, Marko Kaluđerović, 
Dominik Kolak, Bartol Kolanović, Mauro Liber, 
Duje Peroš, Ian Petrić, Luka Saftić, Filip Sklepić, 
Bruno Smokvina, Toni Smokvina, Vladimir So-
tošek, Duje Tomić, Ivan Uhač, Stefan Vucelić i 
Niko Vukelić.

Prvi susret Alpe Waterpolo Lige Opatijci su 
odigrali u Grazu 29. listopada, gdje su uspješno 
otvorili prvenstvo pobjedom protiv austrijskog 
prvaka Arbeiter Schwimm Verein Wien (ASV-
Wien), rezultatom 9 : 6. Opatijci su u Grazu 
trebali odigrati i susret protiv Borca iz Banja 
Luke, ali utakmica nije odigrana zbog odusta-
janja kluba iz BiH.

Boćari M. Drage pobjednici turnira u Iki

U Boćarskom domu u Iki održan je tradicionalni boćar-
ski turnir trojki. Uz domaćina i organizatora turnira BK Ika, 
na turniru su nastupili boćari županijskih ekipa: Veprinac, 
Mošćenička Draga, Poljane, Opatija, „Lovor“ Pobri , Lo-
vranska Draga i Liganj. U natjecanju za treće mjesto ekipa 
Poljana pobijedila je boćare Ike s 9:1, a finalni susret odigra-
li su boćari Mošćeničke Drage i Lignja u kojem su rezulta-
tom 8:4 pobjedu i prvo mjesto odnijeli boćari Mošćeničke 
Drage. Za pobjedničku ekipu iz Mošćeničke Drage igrali su 
Dalibor Sverić, Ivan Bradičić, Franjo Gržin i Josip Bradičić. 
Za najboljeg izbijača na turniru proglašen je Zdenko Laza-
rić (Lovranska Draga), a najbolji koštador bio je Petar Ka-
laba („Lovor“ Pobri). Najbolje plasirane ekipe na turniru i 
pojedinci nagrađeni su medaljama i peharima. (R.T.)

Sportske igre UABA-e i UDVDR-a

Šeste po redu Sportske igre Udruge 
antifašističkih boraca i antifašista Grada 
Opatije i Udruge dragovoljaca i vetera-
na Domovinskog rata - ogranak Grada 
Opatije održane su na opatijskoj boćariji 
u organizaciji UABA Opatija. 

Prisutne je na otvorenju u ime gra-
donačelnika Grada Opatije pozdravio 
predsjednik UABA Grada Opatije Bru-
no Starčić, a obratili su se i predstavnik 
PGŽ-a Saša Pešut te dopredsjednik UD-
VDR ogranka Opatija Dušan Barković.

Oko šezdeset sudionika natjecalo 
se u disciplinama boćanje, briškula i 

trešete, pikado, šah i mora-japonese. 
UDVDR je osvojio 26, a UABA 19 bo-
dova, stoga je ukupni pobjednik koji 
je osvojio prijelazni pehar na šestim 
po redu Sportskim igrama UABA-e i 
UDVDR-a u Opatiji bio UDVDR. Na 
samome kraju susreta na jogu se odr-
žalo i potezanje konopa revijalnog ka-
raktera, nakon čega je održana podjela 
medalja i pehara te zajednički ručak 
uz druženje. Ove sportske igre jedin-
stveni su događaj u zemlji u kojemu 
zajedno sudjeluju udruge antifašista i 
branitelja. (K.T.)



SPORT

Dvostruki svjetski 
prvak u jedrenju na 
dasci Enrico Ma-
rotti, član Društva 

sportova na moru Volosko, 
osvojio je prvo mjesto na 
regati Svjetskog kupa u je-
drenju na dasci – disciplina 
slalom, a pobjedom na ovoj 
regati ostvario je i treće mje-
sto u ukupnom svjetskom 

poretku PWA (Professional 
Windsurf Association) u se-
zoni 2022. Regata je održa-
na od 11. do 15. studenog u 
Yokosuki u Japanu, a riječ je 
o najelitnijem natjecanju u 
profesionalnom windsurfu. 
Na regati „Fly! ANA Win-
dsurfing World Cup“ sudje-
lovalo je 56 jedriličara iz ci-
jelog svijeta. (K.T.)

Enrico Marotti  
pobjednik PWA  
regate svjetskog kupa

Borci Opatija Fight Cluba osvojili dva zlata i broncu
Ian Priskić i Luka Markić osvojili su zlatne 

medalje, a Ivan Jugo osvojio je broncu na 23. me-
đunarodnom turniru u kickboxingu Kutina Open 
2022. održanom u Kutini krajem listopada. 

Natjecala su se 44 kluba iz BiH, Slovenije, 
Mađarske, Austrije i Hrvatske s 361 natjecateljem 
u 454 starta, u svim dobnim uzrastima, a sudili su 
renomirani međunarodni suci.

- Članovi Opatija Fight Cluba nastupili su 
na tradicionalnom turniru Kutina Open, koji 
je jedan od jačih turnira, sa svojih pet člano-
va te se okitili s dvije zlatne medalje i jednom 

brončanom. Zlatne medalje osvojili su Ian Pri-
skić i Luka Markić koji su obojica u finalu bili 
bolji od slovenskih boraca. Ivan Jugo osvojio je 
broncu, dok su Fran Vlahović i Sanel Haračević 
izgubili u kvalifikacijama. Naši borci pripre-
maju se za tradicionalnu manifestaciju Opatija 
Fight Night kada će nastupiti pred domaćom 
publikom - istaknuo je trener Mladen Kranj-
čec. Istaknuo je i kako u klubu ima mnogo 
mladih članova te uspješne borce koji su dono-
sili slavu našem gradu polako zamjenjuju novi 
klinci koji već donose medalje. (K.T.)

AK Opatija motorsportu Zlatna plaketa HAKS-a
U natjecateljskoj sezoni 2022. vozači AK Opatija motorsporta 

osvojili su prvo mjesto u poretku klubova za Prvenstvo Hrvatske, a 
budući da im je ovo treći uzastopni klupski naslov prvaka Hrvatske, 
osvojili su i Zlatnu plaketu Hrvatskog auto i karting saveza (HAKS). 
Vozači i suvozači koji su ostvarili ovaj respektabilan rezultat su Vi-
liam Prodan, Zoran Raštegorac, Marsel Katić, Denis Rubinić, Igor 
Vareško, Marko Stiperski, Paolo Mavričić, Tea Šac, Eris Marotti i Pa-
ola Marotti.

Uz titulu klupskog prvaka u klub su stigla i odličja državnih prva-
ka u konkurenciji suvozača - Denis Rubinić je prvak Hrvatske u klasi 
4 u rallyju, a Zoran Raštegorac je prvak Hrvatske u klasi 2 u rallyju. 

Eriku Goluboviću europska bronca u šahu

Mladi šahist Erik Golubović osvojio je treće mjesto na Eu-
ropskom pojedinačnom šahovskom prvenstvu za mlade odr-
žanom u Antalyji u Turskoj od 6. do 14. studenog, na kojem 
je nastupio 991 natjecatelj iz 46 država u dobnim skupinama 
od 8 do 18 godina u muškoj i ženskoj konkurenciji. Erik se na-
tjecao u kategoriji standardnog šaha, do 10 godina, te osvojio 
7 bodova u 9 partija. Hrvatsku je na prvenstvu Europe pred-
stavljalo 17 šahista i šahistica, a Erik je ostvario uvjerljivo 
najbolji rezultat te donio Hrvatskoj medalju. U svibnju je na 
Svjetskom prvenstvu na Rhodosu (Grčka) osvojio 5. mjesto 
u brzopoteznom šahu, a u srpnju je na Europskom prvenstvu 
u Solunu (Grčka) osvojio 6. mjesto u sastavu reprezentacije 
Hrvatske do 12 godina te pojedinačno 6. mjesto u kategoriji 
brzopoteznog šaha. (K.T.)



Sonja Dvornik danas, u svojem elementu  
– na svježem opatijskom zraku!

U Abbaziji ostvarila snove

Piše Aleksandar Vodopija

rad s djecom u školi. U međuvremenu 
joj se pogoršalo i zdravstveno stanje 
– respiratorni problemi izazvani poli-
pima u gornjim dišnim putovima bili 
su sve izraženiji. Liječnik joj je prepo-
ručio odlazak na more, a ona se s no-
stalgijom prisjetila svoje tete i njezine 
očaranosti Abbazijom gdje je često lje-
tovala. Sonji se sve to činilo kao neka 
utopija, ali baš se tada otvorilo radno 
mjesto nigdje drugdje nego u Opatiji. 

- Zvonko Suligoj, ravnatelj Srednje 
fiskulturne škole koju sam u Zagrebu 
bila završila, inače Varaždinac i moj 
prijatelj, ohrabrio me da odem u tu to-
liko sanjanu Abbaziju i ostvarim svoje 
snove, pa sam ga i poslušala. U Opatiju 
sam došla najesen 1951. godine. To je 
bila ljubav na prvi pogled! Stan gdje 
sam bila smještena bio je mali, a kasni-
je sam spala samo na jednu sobu, i to 
onu slabiju, premda mi se pridružio i 
prijatelj sa školovanja za kojeg sam se 
ubrzo i udala, moj kolega po profesiji 
i doživotni životni suputnik Vladimir 
Dvornik. Ja sam se, unatoč svemu, 

Sonja nadgleda pokaznu vježbu na opatijskom nogometnom 
igralištu početkom 50-ih godina prošloga stoljeća

osjećala fantastično, zdravstveni su 
problemi nestali, a druženje s lokalnim 
stanovništvom predstavljalo mi je pra-
vi užitak tako da sam vrlo brzo skoro 
postala „domaća“, a kako sam bila naj-
mlađa nastavnica u školi, pored mene 
su i tridesetogodišnjakinje djeci izgle-
dale staro.

Uz rad sam u Rijeci završila i Fi-
zičku kulturu pri Pedagoškom fakul-
tetu - prisjeća se Sonja. A radilo se po 
cijele dane – prijepodne s djecom u 
školi, a poslijepodne posvuda, najčešće 
u „Partizanu“, gdje je trenirala gimna-
stiku radeći s mladima, ali i odraslima. 
Kraj radnoga dana bio je rezerviran za 
mame i bake. Kada bi se nakon zagrija-
vanja uspuhale, sjelo se ukrug i počelo 
pričati viceve. Od takvih bi se „vicada“ 
smijehom orila cijela dvorana nakon 
čega nije bilo teško „zajahati“ i poko-
ju spravu; pogotovo kada se znalo da 
slijedi osvježenje u „Zelengaju“ u vidu 
hladnog piva ili soka. 

- Još se uvijek sjećam 90-godišnje 
Slovenke, bakice koja je bila u boljoj 
formi nego neke mnogo mlađe „kole-
gice“. Valjda sam i ja sličnoga kova jer 
ne mogu reći da se sada osjećam loše. 
Odlazak u mirovinu mi je, doduše, is-
punjen bolnim uspomenama jer sam 
nešto prije umirovljenja prerano izgu-
bila supruga, no sada uživam u druš-
tvu kćeri i zeta, a dane mi uljepšava i 
unuk. Najteže mi pada nerad, no zato si 
uvijek nečime ispunim vrijeme – ruč-
ni rad, čitanje, rješavanje križaljki ili 
makar samo šetnja. U prvim godinama 
mirovine, dok su me glasnice još služi-
le, doslovno me spasilo pjevanje i moj 
angažman u DVD-u Opatija! Često raz-
mišljam o prošlim danima, rado se sje-
ćam lijepih trenutaka, a bilo ih je puno. 
One manje lijepe nastojim zaboraviti, 
no nikako ne mogu izbrisati sjećanje 
na moje kupanje u Dravi koje je umalo 
završilo utapanjem. Zbog toga ne vo-
lim previše vodu, no nisam dozvolila 
da me to spriječi u plivanju, pogotovo 
ne u jednoj Opatiji. Na Slatini već tra-
dicionalno započinjem svoju turu sko-
kom na glavu nakon čega slijedi elegan-
tni kraul. Ove sam se godine u bazenu 
„zadovoljila“ samo kraulom. Osjećam 
se kao Esther Williams!

Sonja Dvornik (rođena Klarić), omiljena 
opatijska nastavnica tjelesnog odgoja koja 
je praktički svoj cijeli radni vijek provela u 
našoj osnovnoj školi, ove je godine prosla-

vila svoj 90. rođendan. Ili možda ne?! Sonja je, na-
ime, rođena u Varaždinu 29. veljače 1932. godine, 
tako da svoj „pravi“ rođendan u pravilu obilježava 
tek svake četvrte godine, dok oni rođendani izme-
đu prođu tek u kurtoaznim čestitkama. Srećom 
nije tako bilo uvijek! Župnik je prilikom njezina 
rođenja bio susretljiv i kao datum rođenja upisao 
1. ožujka – neka dijete ima rođendan svake godine! 
Ove godine skoro da ga nije bila niti svjesna jer ga 
je provela u bolnici u Lovranu zbog loma bedrene 
kosti. Bez brige, sjajno se oporavila uz divljenje 
svih liječnika i fizioterapeuta koji su je vodili. Tje-
lesna aktivnost očito čini svoje, a toga u Sonjinom 
životu nikada nije nedostajalo:

- Rado se sjećam svog djetinjstva u Varaždinu. 
Mamina je sestra, naime, bila udana za Dragana 
Grimsa, optičara i urara koji se aktivno bavio atle-
tikom i na neki me način „zarazio“ ljubavlju prema 
sportu. Osim atletke koju sam trenirala, rado sam 
išla i na klizanje. Čak sam po očevoj smrti neko vri-
jeme i stanovala kod moje tete i Dragana, doduše 
svega dvije kuće dalje od mamine, ali dovoljno da-
leko da se, uz Grimsovu pomoć, još predanije po-
svetim svojoj velikoj ljubavi – sportu.

Djetinjstvo je, prisjeća se dalje Sonja, prole-
tjelo, a odmah nakon završene Fiskulturne škole u 
Zagrebu obrela se na svom prvom radnom mjestu 
u Petrinji. Mjesto je bilo privremeno, a za manje od 
godine dana valjalo je opet tražiti posao. Odmah ga 
je našla u Zagrebu, u Gimnastičkom savezu, ali joj 
je bilo pomalo dosadno – imala je premalo posla, 
pa je molila, ako se pruži prilika, da je pošalju na 
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Piše Dragan Kinkela

Kult bicepsa  
i tricepsa

VREMEPLOV

Prošetavši Sportskom dvoranom „Marino 
Cvetković“, s namjerom da provirim u Fitne-
ss centar „Dynamic“, naišao sam na izuzetno 
dinamičnu atmosferu, kako i priliči nazivu 

samog centra. Sve radne stanice bile su zauzete od-
važnim vježbačicama i vježbačima. Jedni se natječu s 
težinama, dok drugi, pod paskom trenera, tek nastoje 
ispravnim stavom podići početnu težinu, a nekoji na-
stoje ispijanjem iz bočice naročitog dizajna nadokna-
diti potrošenu tekućinu. Oni koji su upravo završili 
napornu seriju, zadovoljni brišu s tijela znoj nastao 
trošenjem nepotrebnih kalorija po odrađivanju za-
htjevne serije podizanja tereta ili nakon zadanog ci-
klusa kardio treninga na pokretnom tepihu, biciklu i 
nekoj od mnogobrojnih ponuđenih sprava.

Trend spoja snage i estetike, idealizirane ljepote, 
u nas kao da tek sad doživljava uspon šire popular-
nosti jer prije četrdeset godina još su postojale sum-
nje spram mladića koji su gradili vanjski izgled samo 
podizanjem utega. Uz pomoć starijih, pokušavam se 
prisjetiti od kada postoji interes u Opatiji za aktiv-
nosti u kojima se primjenjuje vježbanje snage? Ne 
treba zanemariti rano osnivanje Društva „Sokol“ u 
Opatiji (1901. g.) gdje su mladići zbog zahtjevnih 
vježbi na spravama koristili trening snage pa se na 
tim starim fotografijama jasno ističu mišićava tijela 
ondašnjih mladića.

Moja sjećanja me vraćaju u kasne pedesete godi-
ne kada bi ljeti s krova kupališta „Slatina“ moje oko 
odmah primijetilo lijepo građenog stasitog mladića 
koji samosvjesno svakodnevno paradira u zategnutim 
kupaćima leopardove mustre. Mladić zavidne postu-
re, na koju je naglašenim ležernim uspravnim hodom 
uspijevao skrenuti pozornost, kao slučajno bi zastao 
pored kakve zgodne djevojke izložene potrbuške sun-
cu na daskama stare „Slatine“ pa neodređenim pogle-
dom prema zbivanju u moru prepunom kupača ili na-
mjerno oslonjen rukama na kupališnu ogradu isticao 
isklesane mišićave ruke i ramena. Poznat kupališnim 
radnicima i lako uočljiv stekao je pridjevak „Ferro di 
petto“. Tim nazivom bi banjini suradnici često podba-
dali nesuđenu šeficu, već tada vremešnu Menigu, iko-
nu kupališta „Slatina“ koja bi na njegovo spominjanje 
nakratko uz osmijeh uvijek ostala kao zbunjena. Slije-
dile bi salve niskih izmišljotina: „Meniga, Meniggaa! 
Gre Ferro di petto. Onaj lepi mladić opet pita za Vas! 
Je Van on ča va rode?“ - poslije čega bi ona barem pola 
sata bila dobre volje pa čak i sklona počastiti. Ma bio 
je on lijepo građen i plijenio je poglede djevojaka, a 
ništa manje i zavidnih vršnjaka na njegovu uspješnu 
pojavnost. Bilo je to događanje iz ere filmova o Her-

kulesu i Tarzanu koji je itekako nehotice osta-
vio traga na formiranje svijesti o izgledu, mož-
da zdravlju, ali svakako uspjehu kod ljepšeg 
spola. U potrazi za boljom informacijom o tom 
mladiću Opatijcu priupitao sam jednog nje-
govog vršnjaka, danas osamdesetogodišnjaka: 
„Se domišjaš....?“ Ubrzo je uslijedio odgovor: 
„Kako ne! Zvali smo ga Tarzan. Tr je smanun va 
školu hodil. Bival je negde pul njemačke cre-
kve. Tata mu j’ bil direktor hotela „Kvarner“, a 
prezival se j’ Jeletić, ma ime san pozabil. Aaaa, 
on je finil negde va Holandije, mislin da j’ bil 
duhtor.“ Istog mladića sam povremeno znao 
viđati u dvorani DTO Partizan gdje bi ležeći na 
gimnastičkoj klupici uporno podizao željezni 
uteg od 50 kg ili stojeći koristio onaj preostali 
manji od 30 kg, podižući ga podlakticama. 

U drugoj polovici sedamdesetih godina 
par nevezanih grupica mladića potajno se po 
konobama i garažama nadmetalo podizanjem 
utega, obično na improviziranoj klupici i tako-
zvanom utegu od izlivenog betona sa šipkom u 
povećoj limenoj konzervi, što su ubrzo zami-
jenili okruglim željeznim pločama izrađenim 
uz podršku prijatelja u „3. maju“ ili „Metalu“ i 
tako uspijevali povećavati i donekle kontrolira-
ti težine. Kod „40 Boxa“ su vježbali Armando 
Tropper i Ivo „Laverda“, u garaži kod Marčela 
Bernesa redoviti su bili Nedi Tibljaš i Marijan 
Butorac, a kasnije su se preselili u Volosko is-
pod Pizzerije „Romano“ kod Jose Barin-Tu-
rice koji je radio u „Torpedu“, pa je oprema u 
konobi obilovala većom kilažom i nešto većim 
brojem utega.

Donekle sustavno vježbati snagu i utjecati 
na vizualni razvoj cjelokupnog vanjskog mu-
skularnog izgleda kao prioritet u treningu za-
počinje početkom osamdesetih u opatijskom 
Društvu „Partizan“. Na posebno osmišljenom 
prostoru zvanom teretana koji je zadovoljavao 
po spravama i težini, isticao se olimpijski uteg 
koji je preko oglasa kupio i donirao Boris Ko-

šele. Grupa je idućih deset godina skoro redo-
vito svakodnevno trenirala stječući rizike i zna-
nja tog sporta, a broj pobornika se povećavao 
uz redovito prisutne Darka Mihaljevića, Slavka 
Vahtarića i Sašu Alobića. Uobičajeno pitanje 
onih s određenom rezervom prema takvom 
vježbanju bilo je najčešće: „Ma lijepo je to kad 
dobiješ povećane mišiće, ali što kad prestaneš 
vježbati?“ U času bi uslijedio poluozbiljan od-
govor od prisutnih dizača, na za njih već ofuca-
no pitanje tih neodlučnih skeptika, s podsmje-
hom: „Mišići će ti splasnuti i sve će ti visjeti“ i 
pritom pratili reakciju lica za kasniji trač.

Društvena uloga svake civilizacije odredi-
la je muškom svijetu oduvijek biti zaokupljen 
snagom ili vanjskim muskularnim izgledom. 
Tako muški svijet snagu nastoji pretvoriti u lje-
potu, naravno, onu muskularnu. Vječno spo-
minjani Apolon, božanstvo grčke mitologije te 
pojam muške ljepote i savršenstva oblikovane 
tjelesne građe, predstavljao je ideal klasičnog 
grčkog društva. Uzoriti kip David, remek-
djelo genijalnog Michelangela Buonarrotija 
odabranim je kanonom harmonično uskladio 
proporcije tijela skoro do savršenstva ističući 
oblikovane mišiće koji odišu snagom. Žene, 
pak, svjesne svoje biološke inferiornosti snage, 
usmjerile su svoja čula opstanka općoj estetici. 
Diskretno ističu nježne atribute privlačnosti, 
držeći upravljač u svojim rukama, pa zasluže-
no visoko nose epitet ljepšeg spola. Današnji, 
često pretjerano razvikani, muški ideal tricepsa 
i bicepsa, tvorevina hiper-ljepote, snažnim ko-
racima hita neprirodno predimenzioniranom 
svijetu.

Od spomenutih skromnih početaka, Opa-
tija ima danas Lorenza Marinčića, istaknutog 
sportaša bodybuildera okićenog zavidnim zlat-
nim i srebrnim državnim te međunarodnim 
titulama, stečenim teškim i upornim radom, pa 
ga još samo nijanse dijele od skorih sportskih 
uspjeha u profesionalnom svijetu.

Jedna od rijetkih fotografija iz arhiva Slavka Vahtarića u teretani DSR „Partitan“ Opatija  
- u zadnjem redu stoji Jadranko iz Lovrana, u sredini su Marijana Nikolovski, Tanja Munjas i Nataša 

Babić, a u prvom redu kleče djevojka prezimena Fiket i Slavko Vahtarić

Opatija 31



STUDENI 2022. | GODINA XXVI | BROJ 25732

Odobreno 1,7 milijuna kuna  
za područni vrtić Poljane

Ministarstvo znanosti i obrazovanja odobrilo je Gradu Opatiji 1,7 mi-
lijuna kuna iz Nacionalnog plana oporavka i otpornosti temeljem Projek-
tnog prijedloga Rekonstrukcije Društvenog doma Poljane u područni vrtićki 
objekt Poljane. U okviru projektnog prijedloga prijavitelj Grad Opatija i par-
tner Dječji vrtić Opatija osigurat će infrastrukturne i materijalne kapacitete 
za povećanje dostupnosti ranog predškolskog odgoja i obrazovanja, što je 
bio i cilj javnog poziva za izgradnju, dogradnju, rekonstrukciju i opremanje 
predškolskih ustanova. (K.T.)

Prijedlog odluke za socijalni 
nadstandard Opatijaca

Prijedlog nove Odluke o so-
cijalnoj skrbi kojom se povećava 
broj korisnika i visina pomoći 
građanima bila je tema konfe-
rencije za medije koju su održali 
gradonačelnik Fernando Kirigin i 
voditeljica društvenih djelatnosti 
Zlata Torbarina 11. studenog u 
uredu gradonačelnika. Predlože-
nom Odlukom Grad Opatija postao 
bi jedinica lokalne samouprave s 
najvišim cenzusima za ostvariva-
nje prava iz socijalnog programa 
u regiji. Ovisno o broju članova do-
maćinstva, cenzusi će se povećati 
u rasponu od 42% do 88%. Novi 
cenzusi iznosit će za jednog člana 
domaćinstva 3.767 kuna/500 EUR, 
za dva člana domaćinstva 5.651 

Sastanak s kineskim 
gospodarstvenicima

Gradonačelnik  Fernando 
Kirigin  i ravnatelj Regionalne 
razvojne agencije Primorsko-go-
ranske županije „Prigoda“ Vedran 
Kružić održali su sastanak s pred-
stavnicima kineske tvrtke Norinco 
International na čelu sa zamje-
nikom direktora Xiaobingom 
Wangom. Tvrtka posljednje četiri 
godine ima otvorenu podružnicu u 
Zagrebu. Norinco International je 
važna kineska tvrtka koja razvija 
i proizvodi tehnologije obnovljivih 
izvora energije, održivog urbanog 

prometa, tretiranja otpadnih voda 
i sličnih zelenih projekata na glo-
balnoj razini. Poznati su po tome 
što su na području Senja i Brinja 
izgradili vjetroelektranu vrijednu 
200 milijuna eura. Gradonačelnik 
Kirigin i ravnatelj Kružić gostima 
su predstavili Opatiju i Primor-
sko-goransku županiju i razvojne 
prioritete te su razmotrene mo-
gućnosti daljnje suradnje. Sasta-
nak je održan na inicijativu poča-
sne građanke Opatije  Liu Pilato 
Liying – Lily. (LJ.V.E.)

List „Opatija“ na portalu „Zavičajna digitalna knjižnica PGŽ“
List „Opatija“ može se čitati i na portalu „Zavičajna 

digitalna knjižnica PGŽ“. Riječ je o jedinstvenom projektu 
u Hrvatskoj, kojeg je pokrenula Gradska knjižnica Rijeka 
s ciljem omogućavanja pristupa zbirkama digitalne i di-
gitalizirane građe pohranjene u matičnoj, Gradskoj knjiž-

nici Rijeka i drugim narodnim i školskim knjižnicama 
Primorsko-goranske županije. Digitalnoj knjižnici su do 
sada pristupile gradske knjižnice Rijeke, Malog Lošinja, 
Opatije i Crikvenice. Uz sekciju Digitalne knjižnice, na 
glavnom sučelju portala dostupne su i sekcije Stare no-

vine našega kraja, zatim izdanja knjižnica, sekcija Škol-
ski listovi koja se odnosi na periodička izdanja škola te 
sekcija Glasila Županije, općina i gradova koja obuhvaća 
informativna glasila jedinica lokalne i područne samou-
prave, a među kojima je i list „Opatija“. (K.T.)

Mali kolegij u školi Ičići

Na satu prirode i društva trećega razreda 
Područne škole Ičići gostovala je zamjenica 
gradonačelnika Kristina Đukić kako bi djeci 
predstavila djelokrug rada Grada Opatije, ali 
i posao gradonačelnika i njegove zamjenice. 
Đukić je s djecom održala mali kolegij kroz 
koji je predstavila djelovanje gradske uprave, 
Gradskog vijeća i Dječjeg gradskog vijeća te je 
odgovarala na pitanja koja su djeca unapri-

jed pripremila za ovu priliku. Najviše interesa 
bilo je oko posla zamjenika gradonačelnika, 
gradnje budućeg gradskog bazena, stanja 
školskog igrališta i vrsta sprava koje bi djeca 
voljela imati u generacijama poznatom iči-
ćanskom voćnjaku.

Djecu i učiteljice najviše je razveselila 
najava obnove školskog igrališta Ičići u nado-
lazećoj godini. (LJ.V.E.)

kunu/750 EUR, za tri člana domaćinstva 6.781 kunu/900 
EUR, za četiri člana domaćinstva 7.911 kuna/1.050 EUR 
te za pet i više članova domaćinstva s dodatnim priho-
dom do 1.130 kuna/150 EUR po članu. Više o cenzusima 
i korisnicima može se pogledati na mrežnim stranica-
ma Grada Opatije. Odluka se do 9. prosinca nalazi na 
javnom savjetovanju nakon čega će biti upućena na 
glasanje Gradskom vijeću. (K.T.)
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Regionalna ESHA konferencija ravnatelja u Opatiji
U Centru Gervais u Opatiji se od 14. 

do 16. studenog održala Regionalna ESHA 
konferencija ravnatelj(ic)a predškolskih, 
osnovnoškolskih i srednjoškolskih ustanova 
u organizaciji Udruge hrvatskih srednjoškol-
skih ravnatelja. Konferencija je okupila četi-
ristotinjak sudionika iz Hrvatske, Slovenije, 
Bosne i Hercegovine, Srbije i Crne Gore, a 
tema ovogodišnjeg okupljanja bila je „Odgoj-
no-obrazovna ustanova – mjesto osnaživanja 
zajednice“.

Konferencija je održana pod pokrovitelj-
stvom Ministarstva znanosti i obrazovanja 
Republike Hrvatske, a tijekom tri dana traja-
nja održana su brojna predavanja, radionice 

i okrugli stolovi kojima je pokriven širok 
dijapazon aktualnih tema vezanih za obra-
zovanje. Drugog dana konferencije sudionici 
su imali prilike posjetiti odgojno-obrazovne 
ustanove na našem području: dječje vrtiće u 
Opatiji i Kastvu, Centar za odgoj i obrazovanje 
u Rijeci, Obrtničku školu i gimnaziju u Opati-
ji, učenički dom u Lovranu, a naše ih je „oko 
kamere“ zateklo u Osnovnoj školi Rikarda 
Katalinića Jeretova, gdje su im učenici pred-
stavili eko programe u koje su uključeni – od 
spravljanja bio kuglica s efektivnim mikroor-
ganizmima, preko sadnje stabala u školskom 
dvorištu i plogginga, sve do projekta recikla-
že „Dragocjena plastika“. (E.V.)

Grad Opatija 
dodijelit će 130 
stipendija

Grad Opatija će u školskoj i aka-
demskoj godini 2022./2023. dodijeli-
ti 130 stipendija. Temeljem pristiglih 
prijava odobreno je 50 učeničkih i 
74 studentske stipendije te jedna 
stipendija po Natječaju „Dr. sc. Ja-
dranko Crnić“. Grad Opatija nastavlja 
stipendirati i pet studenata iz Vu-
kovara. Već niz godina Grad Opatija 
bilježi trend porasta broja gradskih 
stipendista, pa će tako u ovoj škol-
skoj godini imati čak 13 stipendista 
više nego lani. Ovom respektabilnom 
brojkom Grad Opatija prednjači u 
širem okruženju gradova i općina. 
Učenici, stipendisti Grada Opatije, 
mjesečno dobivaju 500 kuna stipen-
dije i to kroz 10 mjeseci, a studenti 
po 1.000 kuna kroz 12 mjeseci. (K.T.)

Tematska šetnja „Kulturom do zdravlja“

U sklopu projekta „Opatija – oaza zdravlja i wellnessa“ 
u organizaciji Turističke zajednice grada Opatije i Kluba za 
športsku rekreaciju Gorovo koja građanima nudi besplat-
ne aktivne šetnje subotama održana je tematska šetnja 
„Kulturom do zdravlja“, u suradnji s Festivalom Opatija. 
Šetnju je vodio ravnatelj Festivala Ernie Gigante Deško-

vić, koji je govorio o povijesnim zanimljivostima lokacija 
Festivala Opatija. Pedesetak sudionika šetnje hodalo je 
obalnom šetnicom od Vile Angioline do Voloskog te šeta-
lištem Carmen Sylva, a svi su sudionici dobili poklon-bon 
Festivala Opatija koji će moći iskoristiti do kraja godine za 
kino projekciju po svojem odabiru u centru Gervais. (K.T.)

Obilježen Svjetski dan dijabetesa
Povodom obilježavanja Svjetskog dana di-

jabetesa predstavnici i volonteri GDCK Opatija 
i Lions Cluba Opatija 14. studenog organizirali 
su ispred opatijske tržnice besplatno mje-
renje šećera u krvi, a akciji su se pridružili i 
predstavnici Centra zdravih rješenja „Ljepota 
zdravlja“. Borba protiv dijabetesa je jedan od 
temeljnih fokusa djelovanja Lionsa na naci-
onalnoj i globalnoj razini te se u tom duhu i 
ove godine Lions club Opatija uključio u akciju 

obilježavanja Svjetskog dana dijabetesa i to 
donacijom materijala za mjerenje glukoze u 
krvi u vrijednosti od 2.000 kn opatijskom Cr-
venom križu. Ravnateljica GDCK Opatija Đana 
Pahor zahvalila je članovima Lions kluba na 
donaciji, volonterima zdravstvene struke koji 
su se pridružili akciji i predstavnicima „Ljepote 
i zdravlja“ na podršci te istaknula kako se ak-
ciji mjerenja šećera u krvi odazvalo više od 150 
građana. (K.T.)
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Zgrada gradske uprave  
svijetlila ljubičasto za „Palčiće“

Grad Opatija pridružio se je ini-
cijativi Kluba roditelja nedonoščadi 
„Palčići“ kojom se obilježava Svjetski 
dan prijevremeno rođene djece – 17. 
studenoga. Na ovaj dan širom svi-
jeta organiziraju se aktivnosti koje 
imaju cilj podizati svijest o problemu 

prijevremenog rađanja. Jedna od tih 
aktivnosti je osvjetljavanje poznatih 
građevina dekorativnom rasvjetom lju-
bičaste boje, budući da je to boja koja 
simbolizira ovu temu. Tim povodom je 
zgrada opatijske gradske uprave zasvi-
jetlila ljubičasto. (LJ.V.E.)

Sjećanje na žrtvu Vukovara i Škabrnje
Povodom Dana sjećanja na žrtve 

Domovinskog rata i Dana sjećanja na 
žrtvu Vukovara i Škabrnje u organi-
zaciji Udruge dragovoljaca i veterana 
domovinskog rata - Ogranak Opatija, uz 
prisustvo Zastavnog voda UDVDR Opa-
tija, održano je tradicionalno paljenje 
svijeća ispred opatijske tržnice za sve 
stradale u Domovinskom ratu.

Program je vodio predsjednik 
opatijskog ogranka UDVDR-a Marko 

Lovretić, a prisutnima se obratio gra-
donačelnik Fernando Kirigin, koji je u 
ime Grada Opatije odao počast žrtva-
ma. Pater Mirko Vukoja predvodio je 
molitvu za stradale. Paljenju svijeća 
prisustvovali su i predstavnici udruga 
iz Domovinskog rata, UABA-e, roditelji 
poginulih branitelja, predstavnici poli-
tičkih stranaka koje djeluju u Gradskom 
vijeću, predstavnici policije i vatroga-
saca te građani. (K.T.)

Zajednica Talijana Opatija  
obilježila 75. godišnjicu 

Prigodnim svečanim programom 21. listopada u dvorani Vile Anto-
nio obilježen je veliki jubilej – 75. godišnjica osnutka Zajednice Talijana 
Opatija. Ovaj je respektabilni jubilej ZT Opatija navršila još prošle go-
dine (1946.- 2021.), no službeno je obilježavanje moralo biti odgođeno 
do povoljnijih epidemioloških uvjeta. Velikom broju okupljenih članova 
pridružili su se i Maurizio Tremul (predsjednik Talijanske Unije), Davide 
Bradanini (Generalni konzul Republike Italije u Rijeci), Neva Slani (pred-
sjednica Gradskog vijeća Grada Opatije) i Susanna Isernia (predstavnica 
Narodnog sveučilišta iz Trsta). Okupljene je u ime domaćina pozdravila 
predsjednica ZT Opatija Sonja Kalafatović, a u glazbenom dijelu svečano-
sti nastupili su Nevia Rigutto i Francesco Squarcia u pratnji Aleksandra 
Valenčića te mješoviti pjevački zbor ZT Opatija u klavirskoj pratnji Ivana 
Bošnjaka. (E.V.)

Predavanje za studente 
Pravnog fakulteta

Grad Opatija kao Stručna baza Sveuči-
lišta u Rijeci nastavlja suradnju s Pravnim 
fakultetom u sklopu kolegija Klinika za javno 
pravo u okviru kojeg studenti završnih godina 
studija dolaze na terensku nastavu u Grad. 
Predavanje o posebnostima i izazovima rada 

u jedinici lokalne samouprave u Gradskoj vi-
jećnici održali su voditeljica Odsjeka za utvr-
đivanje i naplatu prihoda Marija Randić i viši 
unutarnji revizor Danijel Jerman. Studenti su 
imali priliku čuti konkretne primjere iz prakse 
rada u gradskoj upravi. (K.T.)
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Tjedan poduzetništva na FMTU

U organizaciji Centra za karijere i 
stručnu praksu na Fakultetu za menad-
žment u turizmu i ugostiteljstvu od 24. 
do 28. listopada održan je Tjedan podu-
zetništva koji je bio ispunjen zanimljivim 
predavanjima, radionicama i panelom. Cilj 
Tjedna poduzetništva bio je kroz iskustvo 
etabliranih poduzetnika, a bivših studenata 
Fakulteta prikazati kako su nastajale prve 
ideje koje su prerasle u uspješne poduzet-
ničke poduhvate.

Danko Žitinić, jedan od osnivača Ae-
stus Group Rijeka i član ALUMNI Udruge 
diplomiranih studenta FMTU Opatija, pre-
zentirao je studentima svoj put od studenta 
do poduzetnika istaknuvši važnost kontinu-
iranog učenja i prihvaćanja svakodnevnog 

rizika poslovanja. Krunoslav Kapetanović, 
bivši student FMTU, danas vlasnik Design 
Hotela Navis Opatija i potpredsjednik ALU-
MNI Udruge diplomiranih studenata FMTU 
Opatija prezentirao je studentima što znači 
biti poduzetnik u hotelijerstvu. Održane su 
„Poduzetničke ćakule“ u organizaciji Gra-
da Opatije i Centra za inovacije u turizmu 
Hubbazia i u suradnji s FMTU, a tema panela 
bila je „Održivost poduzetništva u turizmu“. 
Poduzetnički tjedan završio je predavanjem 
„ Kako Boost-ati sebe na tržištu rada?“ ko-
jeg je održala Verica Mance, predstavnica 
Udruge Vere Montis. U sklopu predavanja 
predstavljen je europski projekt BOOST: Bo-
osting Outstanding Omnicompetent Succe-
ssful Talents. (K.T.)

Opatija domaćin 30. kongresa ekonomista
U Grand hotelu Adriatic u Opatiji održano je jubilarno 30. savjetova-

nje Hrvatskog društva ekonomista na temu ekonomska politika Hrvatske 
u 2023. Kroz tri dana vodeći hrvatski ekonomisti i gospodarstvenici dali 
su pregled hrvatskoga gospodarstva u uvjetima turbulentnih geopolitičkih 
zbivanja i neizvjesnih ekonomskih kretanja u svijetu. Uvodna izlaganja su 
održali dr. sc. Ljubo Jurčić, predsjednik Hrvatskog društva ekonomista te 
dr. sc. Marko Primorac, izaslanik predsjednika Vlade Republike Hrvatske 
i ministar financija, koji se osvrnuo na Vladinu fiskalnu politiku u 2023. 
godini. Otvorenju skupa prisustvovali su i gradonačelnik Fernando Kirigin 
te župan Zlatko Komadina. (K.T.)

Izložba „Zauvijek Mr. Morgen – Ivo Robić“ u Šporeru
Izložba „Zauvijek Mr. Morgen – Ivo Robić“ otvorena 

je 8. studenog u Umjetničkom paviljonu Juraj Šporer i 
može se razgledati do 27. studenog. Izložbu su organi-
zirali Hrvatski muzej turizma i Muzej grada Zagreba, a 
njome započinje obilježavanje 100. obljetnice rođenja 
Ive Robića (28. 1. 1923.). Ravnateljica Hrvatskog muzeja 
turizma Mirjana Kos istaknula je kako je Ivo Robić istin-
ska glazbena legenda naših prostora, a njegova pjesma 
„Serenada Opatiji“ postala je neslužbena himna Opatije. 
Autorica izložbe Vesna Leiner govorila je o Ivi Robiću 

te naglasila kako je nastupao na terasi hotela „Kvarner“ 
13 godina, a zbog ljubavi prema Opatiji je sa suprugom 
Martom izgradio vilu u Ičićima u kojoj su stanovali. Izlož-
bu je službeno otvorio gradonačelnik Fernando Kirigin 
koji je izrazio zadovoljstvo što obilježavanje 100. obljet-
nice rođenja Ive Robića počinje upravo u Opatiji. Pozvao 
je sve građane na koncert koji će se održati na 100. go-
dišnjicu Robićeva rođenja, 28. siječnja u Centru Gervais, 
a na kojem će nastupiti Zdenka Kovačiček, Beti Jurković, 
Radojka Šverko, David Danijel… (K.T.)

Najbolja chefica na svijetu 
posjetila Opatiju

Kolumbijska chefica Leonor Espinosa, dobitnica nagrade za najbolju 
cheficu svijeta 2022. godine (The World’s Best Female Chef 2022 u izboru 
World’s 50 Best Restaurants), krajem listopada boravila je u Primorsko-go-
ranskoj županiji. Dolazak Leonor Espinoza i njene kćeri i bliske suradnice 
Laure Hernandez Espinoza, poznate sommelierke i majstorice vrhunskih, 
atraktivnih koktela, u pratnji gospođe Ingrid Badurina Danielsson i Dubrav-
ke Tomeković Aralica iz partnerske tvrtke i brenda Gaullt&Millau Croatia, 
bila je izvrsna prilika za predstavljanje gastro ponude županije gošćama, ali i 
uzvanicima na druženju koje je u čast poznate kolumbijske chefice priredila 
Turistička zajednica Primorsko-goranske županije i direktorica Irena Peršić 
Živadinov. Gošće su razgledale Opatijsku rivijeru i posjetile nekoliko ugosti-
teljskih objekata. Uz delicije koje je Leonor Espinoza sa zanimanjem kušala, 
degustirala je i autohtona vina s područja Kvarnera, koja su uz kreativna jela 
mladog chefa renomiranog kvarnerskog restorana Navis - Tina Sinožića - 
odabrale i prezentirale ambasadorice brenda Kvarner Wines, sommelierke 
Ines Matić Matešković, Marinela Mrkonja i Monika Neral. (K.T.)



Pripremila Kristina Staničić

(27. rujna – 23. listopada): 
Tereza Žufić (82),  
Ana Kovarčik (83),  
Marcin Gewartowski (44), 
Marija Bateli, rođ. Serdar (89), 
Rajko Valčić (67)
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1. listopada: Lea Buljubašić 
i Tedi Franković, Sandra 
Trečić i Ivan Mavrović, 
Sandra Žinić i Fahrudin 
Zdionica, Sanja Gržinić 
i Marko Poljanec, Majda 
Omanović i Ramiz Tirić, 
Tamara Orlović i Marin 

Dobrović, Tamara Francetić i 
Predrag Stjepanović, Martina 
Šurbek i Sanjin Šćepanović; 
8. listopada: Danijela Vrbka i 
Filip Krmpotić, Kristina Jurić 
i Ivan Gržeta; 14. listopada: 
Nives Rubinić i Vojmir 
Kolarić; 15. listopada: Nives 

Berton i Riad Dervišević, 
Mujo Hasić i Sendi Husić, 
Ema Hrnić i Dejan Pupovac, 
Sara Jurdana i Antonio 
Bratić; 22. listopada: Lorena 
Rušinić i Marin Juričević; 
31. listopada: Ana Mihailović 
i Ivan Krševan Komnenović

VJENČANI UMRLI

MATIČNI

Mnogi su željni druženja nakon što se 
posljednje dvije godine moralo naučiti ži-
vjeti s prisilnom izolacijom uzrokovanom 
pandemijom korone. Zato se ne propuštaju 
prilike da se obilježe razne okrugle godišnji-
ce, bilo one vezane za vremena napuštanja 
školskih klupa, sportskih kolektiva, druženja 
u dvorištima, dužini bračnih veza ili raznih 
drugih proslava i manifestacija.

Jedno takvo posebno druženje bilo je 
okupljanje potomaka opatijske obitelji Ži-
gulić, što je zabilježio jedan od njih, Rober-
to Žigulić:

- Svojih predaka pomorca Ivana Žigulića 
(1879 . – 1926.), njegove prve supruge Ka-
tarine r. Rumac (1886. – 1911.) sa sinovima 
Josipom (1907. - ) i Milanom (13. 2. 1909. 

- 3. 6. 1983.) te druge supruge Marije r. Ne-
grić (21. 10. 1887. - ) sa sinovima Antonom 
(1917. – 1978.), Vladom (1920. - 1995.) i 
kćeri Maricom (1921. – 1981.), nedavno su 
se na obiteljskom druženju prisjetili njihovi 
potomci kao i oni koji su se godinama priže-
nili u ovu brojnu obitelj. Radi se o obitelji iz 
Mendera u Poljanama, podrijetlom iz Špadi-
ća kraj Puhara, koja je i u ranijim generacija-
ma bila poprilično brojna, s time da je veliki 
broj njezinih pripadnika u vrijeme velike 
ekonomske krize iselio u SAD. Proslavi u re-
storanu „Kinkela“ u Bregima prisustvovalo 
je 37 osoba koje su se do ranih jutarnjih sati 
opustili uz muziku i ples, a prisutni su se slo-
žili da bi ova proslava ubuduće trebala posta-
ti tradicionalna.  (M. R.)

DRUŽENJA Potomci na okupu

CIJENA OGLAŠAVANJA:
1/1 stranica 1.500,00 kn/ 199,08 EUR + PDV;
1/2 stranice 750,00/ 99,54 EUR kn + PDV;
1/4 stranice 350,00 kn/ 46,45 EUR  + PDV;
1/8 stranice 200,00 kn/ 26,54 EUR + PDV

Kontaktirajte nas na e-mail: listopatija@gmail.com

OGLAŠAVAJTE SE  
U LISTU “OPATIJA”!

Popust za tri objave 20%
Popust za šest objava 30%

Vereno d.o.o., M. Tita 162/3 • Radno vrijeme: 8.00 – 17.00 sati
Subotom: 8.00 - 13.00 sati • Tel: 711-091; Mob: 091-577-8659

• "PLANTELLA" PROGRAM ZA VRT I CVIJEĆE
• VAZE I ŽARDINJERE ZA CVIJEĆE
• VRTNI ALAT I PRIBOR
• NIJANSIRANJE BOJA ZA ZID,DRVO I METAL
• SREDSTVA ZA DEZINSEKCIJU I DERATIZACIJU
• MREŽE PROTIV KUKACA I KOMARACA
• ODVLAŽIVAČI ZRAKA I PUNJENJA

POSJETITE  NAS !

na SlatiniŽELJEZARIJA VERENO
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zabilježeno 6 milijardi ljudi.
Jesmo li dostigli maksimum na-

pučenosti planete? Možda nismo, ali 
smo vrlo blizu jer se postotak prirasta 
jako smanjio na 0,84 % u 2022. To 
znači da će nas biti oko 65 milijuna 
više nego lani. Drugo, možda važni-
je pitanje je koliko stanovnika može 
izdržati planeta. Godišnje izlaze iz-
vještaji o trošenju resursa (hrana, 
energija, zagađenje…) i po zadnjim 
procjenama trošimo 1,7 puta više 
nego što bismo smjeli. Postoji čitava 
grana znanosti koja se bavi odnosom 
broja stanovnika i kvalitete života. 
S obzirom na dostupne resurse i sa-
dašnju tehnologiju, optimalan broj 
stanovnika bio bi oko dvije milijarde 
stanovnika. Oko te brojke bi svi sta-
novnici imali dovoljno resursa (hra-
na, smještaj, prihodi…) za stabilan i 
prosperitetan život.

Sljedeće pitanje koje se nameće je 
gdje su ti silni ljudi? Stalno slušamo 
kako čitava mjesta u Hrvatskoj osta-
ju bez stanovnika, Slavonija i Gorski 
kotar su prazni, fali radnika kod nas 
i u čitavoj EU. Svjetski rekorderi po 
broju stanovnika su Kina i Indija – 
obje s više od 1,4 milijarde ljudi, slije-
di SAD s 330 milijuna, pa Indonezija, 
Pakistan, Nigerija, Brazil, Bangladeš, 
Rusija i Meksiko. U društvu 100+ su 
još Japan, Etiopija, Filipini i Egipat, 
a skoro pa je tu i Vijetnam. Većina 
tih država se spominje i u kontekstu 
emigriranja, najviše zbog ekonomske 
situacije. Gdje je tu Hrvatska? Od 
235 zemalja i teritorija Hrvatska je na 
130. mjestu po broju stanovnika.

Zadnji parametar koji je značajan 
za cijelu priču je prosječna gustoća 
naseljenosti – Hrvatska ima 73 sta-
novnika po četvornom kilometru, 
Kina 153, Njemačka 240, Japan 347, 
Indija 453, a Bangladeš 1625, što je, 
priznat ćete, poprilično gusto. Ne 
čudi stoga da gosti iz tih zemalja do-
laze kod nas da se odmore od gužve.

Opatijke i Opatijci čine 0,000125 % 
svjetske populacije, ali naši preci su 
imali dobar nos kad su spustili sidro u 
malom kutku Zemlje bogatom vodom 
i blagom klimom, zaklonjenom od 
nevera Učkom koja daje i dobar urod, 
daleko od vulkana, tsunamija, kroko-
dila i lavova. Sad samo treba sve skupa 
cijeniti i čuvati.

Kol’ko  
nas ima…

Piše David Kurti

Pjesma iz naslova često se čuje na stadio-
nima, nastavak sigurno znate. Ali tko se 
uopće bavi brojanjem stanovnika planeta 
Zemlje?

Ovih dana je u medijima objavljena vijest 
koja je prošla više-manje nezapaženo, u Dnev-
niku taman prije kulturnih događanja i vremen-
ske prognoze, ali ništa manje važna – na svijetu 
ima osam milijardi ljudi. Zvuči li vam puno ili 
malo? Ako uzmemo u obzir podatak da nas je 
1974. g. (prije četrdeset i osam godina) bilo 
duplo manje, to je značajan porast populacije. 
Ali gdje su ti ljudi? I odakle su došli?

Premotajmo traku unatrag nekih 300 000 
godina. Možda najbolji kratki opis razvoja lju-
di kao vrste dao je Mladen Kušec u radijskoj 
emisiji koja je postala ploča i knjiga Tonkica 
Palonkica Frrr: „Da se neki davni predak, sa-
svim rijedak, nije misleć drzn’o, mi bismo danas 
preko tijela cijela, svi imali krzno! I ne bi nam 
trebale čarape, gaće, košulje, hlače i cijela odije-
la…“. Što je natjeralo malu šačicu ljudi (smatra 
se oko stotinjak njih) da krenu iz ishodišnog 
kontinenta Afrike prema sjeveru i prijeđu Bliski 
istok te se odatle prošire po čitavoj planeti, nit-
ko sa sigurnošću ne može znati. Možda je bila 
suša i glad, možda tigrovi s velikim kljovama ili 
neki drugi predator. Uglavnom, oko dva auto-
busa ljudi krenulo je u avanturu koja je stvorila 

Sve koje zanima još više podataka,  
posjetite stranicu www.worldometers.info

većinu stanovnika.
Veliku pomoć u geolociranju 

pradomovine dali su genetičari koji 
su svojim istraživanjima ljudskog ge-
noma našli dovoljno dokaza u prilog 
tvrdnji da velika većina stanovni-
ka potječe iz jednog dijela afričkog 
kontinenta. Nisu svi krenuli u emi-
graciju, a oni koji su ostali, razvili su 
sitne genetske razlike koje potvrđu-
ju širok spektar adaptabilnosti ljud-
ske vrste Homo Sapiens.
Malo-pomalo ljudska vrsta je nastani-
la planet i s vremenom je broj jedinki 
rastao. Nastale su prve nastambe, ljudi 
su se razvijali i formirali sve složenije 
društvene međuodnose. I dalje je to 
bila šačica u odnosu na današnje broj-
ke. Pretpostavka je da u doba osvita 
prvih civilizacija (oko 8000 pr.n.e.) 
bilo oko 5 milijuna ljudi i taj broj je 
lagano rastao na oko 300 milijuna do 
prvog stoljeća nove ere. Prvi boom 
je došao s industrijskom revolucijom 
početkom 19. stoljeća, kada je pora-
stom kvalitete života dostignuta prva 
milijarda. Dvadeseto stoljeće je doba 
najveće ekspanzije: od 1900. kad nas 
je bilo 1,65 milijardi, do 2000. kad je 

Udio stanovnika u svjetskoj populaciji  
po državama, izvor: Wikipedia
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do 27. 11. – Izložba: Zauvijek Mr. Morgen  
– Ivo Robić, UP Juraj Šporer
25. do 27. 11. – 49. Cup Opatije, jedriličarska 
regata, JK Opatija
26. 11. – 18.00 h – Izložba fotografija:  
Po vrhovima Učke i Ćićarije Zorana Popovskog, 
Planinarski dom Poklon, PD Opatjia
26. 11. – 22.00 h – DJ Party: Dvostruko više 
zabave uz dvoboj DJ-a, DJ Luca Montecchi 

(Opatija) i DJ S.a.l.l.e. (Poreč), Centar Gervais
1. 12. – 20.00 h – Cabaret à la carte – svom 
gradu na dar, Centar Gervais
3. 12. – Vološćanski predbožićni kup, 
jedriličarska regata, JK Opatija
3. 12. – 16.00 h – Radionica Argentinskog 
tanga, Hotel Bristol, Hrvatska Tango akademija 
Rijeka
7. 12. – 10.00 do 17.00 h – Akcija 

dobrovoljnog darivanja krvi, dvorana M. 
Cvetković
15. 12. – 20.00 h – P. I. Čajkovski: Orašar, 
Ukrainian Classical Ballet, Centar Gervais
16. 12. – 20.00 h – P. I. Čajkovski: Orašar, 
Ukrainian Classical Ballet – rasprodano!
24. 12. – 23.15 h – Tradicionalni Božićni 
koncert Zbora sv. Jakov, uoči polnoćke, Crkva 
sv. Jakova

Pomozite pronaći ime nove nagrade Udruženja obrtnika Opatija

Advent na Mrkate
25. 11. – 18.00 h – Paljenje lampica na Mr-
kate uz glazbeni nastup Zbora OŠ „R. K. 
Jeretov“
19. 12. do 23. 12. – 8.00 do 13.00 h – Opatij-
sko za pod bor, mali sajam 
24. 12. – 9.00 do 11.00 – Vilija Božja na Mr-
kate, druženje gradonačelnika s građanima 
uz prigodnu podjelu ribica i glazbeni nastu-
pu Klape Baladur
Advent u Parku Angiolina
25. 11. – 8. 1. 
Glazbeni programi subotama, nedjeljama i 
praznicima
Advent kod Šporera
25. 11. – 8. 01.
Božićni sajam; pon - čet: 13.00 – 00.00; pet, 
sub, ned i praznici: 10.00 – 00.00
glazbeni programi svakog dana u 19.00
kreativne radionice, animacija i predstave za 
djecu u organizaciji Festivala opatija
Ledena čarolija na Ljetnoj pozornici
3. 12. do 8. 1. 
Klizalište: pon - čet: 11.00 – 21.00, pet: 
11.00 – 22.00, sub: 10.00 – 22.00, ned: 10.00 
– 21.00; Badnjak: 10.00 – 21.00, Božić: 
15.00 – 21.00, 01.01.: 10.00 – 21.00

Adventske kućice: pon - čet: 13.00 – 21.00, 
pet: 13.00 – 00.00, sub: 10.00 – 00.00, ned: 
10.00 – 21.00
Glazbeni program
03. 12. u 17.00 h – „Ledena čarolija“, otvara-
nje klizališta i adventskih kućica uz predstavu 
„Vesela bajka na ledu“ Klizačkog kluba Medo 
iz Zagreba, a u 18.00 h koncert Grooversi za 
otvaranje klizališta
Božićna bajka u Parku prirode Učka
16. do 18. 12. 
XMAS Street Lungomare advent – od hotela 
Savoy do Ville Madonna
25. 11. – 7. 1. – Adventske kućice, glazbeni pro-
grami, animacija za djecu, adventski photo point
Imperial XMAS – terasa hotela Imperial
2. 11 – 7. 11. – prigodna ponuda hrane i pića, 
adventski photo point, glazba uživo
Strauss Xmas – Café Strauss, Hotel Palace 
Bellevue 
26. 11 – 7. 1. – prigodna ponuda hrane i pića, 
adventski photo point, glazba uživo
Tabù lounge bar
Advent u Tabù lounge baru, Ika – glazbeni 
program, program za djecu
Advent na brodu Jadera
9. – 26. 12. i 31. 12 – panoramske vožnje brodom

Udruženje Obrtnika Opati-
ja, Matulji, Lovran i Mošćenička 
Draga poziva građane da predlože 
naziv/ime nove nagrade koju će 
Udruženje dodjeljivati obiteljskim 
obrtima koji posluju duže od pede-
set godina.

- Želja nam je nagraditi obrte 
koji odolijevaju promjenama, iza-
zovima i zubu vremena. Tradicija u 
obrtništvu je vrlo važna i pohvalno 
je kada mladi nastavljaju posao svo-
jih očeva, djedova ili stričeva. Na 
području Liburnije ima dosta obrta 
koji posluju duže od pedeset godina 
te nam je želja odati priznanje i na-
graditi sve koji nastavljaju tradiciju 

i ulažu u poslovanje - poručili su iz 
Udruženja obrtnika.

Naziv/ime nagrade se može sa-
stojati najviše od tri riječi koje mo-
raju biti vezane uz obiteljsku tradi-
ciju obrtništva. Najbolji prijedlozi 
će se prigodno nagraditi. Prijedlozi 
naziva/imena mogu se poslati na 
mail uo.opatija@hok.hr do 31. pro-
sinca uz navođenje imena, prezime-
na, adrese i kontakta (mail adresa i 
telefon).

Iz Udruženja pozivaju i sve obrt-
nike koji ulaze u ovu kategoriju ili zna-
ju nekoga tko odgovara kriterijima, da 
jave u Udruženje na telefon 091 127 
2692 ili mail uo.opatija@hok.hr

Mjesta na kojima možete preuzeti List „Opatija“ 

List „Opatija“ distribuira se putem pošte na adrese 
kućanstava na području Grada Opatije. Ako niste dobi-
li svoj besplatni primjerak, možete ga uzeti na sljede-
ćim mjestima:

Pošta Opatija, E. Kumičića 4 
Grad Opatija – na porti, M. Tita 3
Ika – le škartoc / bake&snack shop, Primorska 2
Punta Kolova – Diskont Stanić, A Raspora 2
Dobreć – Butiga (trgovina), Dobreć 23
Veprinac – Čakavska knjižnica, Društveni dom 
 „Janko Gržinić“

Cijepljenje protiv COVID-19

Svakog utorka od 15.00 do 18.00 sati u Ispostavi 
Opatija NZZJZ na 1. katu – Epidemiološki odjel, na 
adresi Stube dr. Vande Ekl 1, Opatija

Na cijepljenje je potrebno donijeti zdravstvenu 
iskaznicu, osobni identifikacijski dokument i potvrdu 
o eventualnim prethodnim cijepljenjima protiv CO-
VID-19.

Testiranje na COVID-19 (PCR i BAT)

Ulica Ive Kaline, iznad hotela Belvedere
Od ponedjeljka do petka od 8.00 do 9.00 sati

Aktivne šetnje i nordijsko hodanje

Turistička zajednica grada Opatija poklanja svake su-
bote svojim gostima i svim zainteresiranima aktivne šet-
nje i nordijsko hodanje uz stručna vodstva licenciranih 
voditelja nordijskog hodanja KŠR Gorovo iz Opatije. Šet-
nje polaze svake subote u 10.00 sati ispred Vile Angiolina 
i besplatne su za sve sudionike.

Javna savjetovanja – mrežne stranice Grada Opatije

Javno savjetovanje na Prijedlog Proračuna Grada Opa-
tije za 2023. godinu te Projekciju za 2024. i 2025. godinu 
– do 29. studenog. 

Savjetovanje s javnošću oko Nacrt prijedloga Godiš-
njeg plana upravljanja pomorskim dobrom za 2023. godi-
nu – do 29. studenog. 

Savjetovanje s javnošću oko Prijedloga Odluke o soci-
jalnoj skrbi – do 9. prosinca.

Najljepši Advent uz more 25. 11 .2022. – 8. 1 .2023. 

DETALJAN PROGRAM NA VISITOPATIJA.COM



Malo gjedan po Fejsbuke ovisti ča 
hode teć vokole. Maratoni, triatloni, 
trejli i takove stvari. Sigurno nisan 
jušto to napisal, ma znate ča mislin 

reć. Hode tako judi teć po celoj Hrvackoj i po 
celen svete. Prijave se na kakovu koršu, sedu va 
auto i ‘reju nekamo teć. Da ja mojoj pokojnoj 
Zorice moren reć da, rečimo, moj kujin gre do 
Dubrovnika da bi mogal preteć preko novega 
mosta z još pitaj Boga koliko judi ki su pofin 
tega prišli od sakuda samo da teču, ona bi se 
prekrižila i rekla: „Brižan Boh, judi sami ne znaju 
ča bi sobun!”. Judi hode i va teretane. Zdiguju 
utegi i teču po trakah za teć. To ni nikakovo čudo 
današnji dan aš judi imaju apartmani i bazeni, 
delaju najviše na kompjutere i onputa moraju poć 
teć ili va teretanu da ne budu debeli kot bačve. 
Prej smo si imeli vrti, baren va mojen brege. Ovo 
„va“ je dobro napisano aš naš (ili moj) breg, kega 
su nekada judi zvali „kozji breg“ aš je bilo puno 
koz, je nami ki tu bivamo „geografski pojam“, zato 
je „va brege“ kot ča se pravilno reče „va Kastve“, 
a ne „na Kastve“. Samo da se zna. Tako su i pravi 
Kastafci isto jako osjetljivi na to pa se ja škercan š 
njimi i govorin naprimjer „čera san bil na Kastve“ 
pa se onda oni jade. Počel san povedat kako smo 
imeli vrti i va njimi kumpir, pomidori, fažoleti, 
kapulu i grozje fragolu. Tu i tamo je neki imel još 
neš drugo. A naša črjena zemja je teška za kopat aš 
kad je mokra se lepi za lopatu, a kad je suha je trda 
kot kamik, pa ju moraš najprvo razbit z kranpun 
ili z onistun najvećun matikun. Zato naši stari nisu 
hodili teć vokole i delat monadi, a bili su jaki kot 
biki. Kad san bil mići pul moje susede Pepine je 
bival jedan podstanar Božo. On si je storil utegi od 
dve vele late od kompota od praskav. Napunil jih 
je z betonun i dok se melta još ni osušila nabandal 
ih je na jeno železno tubo – saku z jenega kraja. 
I tako si je storil uteg za vježbat. Stare ženske z 
brega su se križale i govorile: „Ča ni boje da ‘re 
kopat!“. Inače moj breg počne na Slatine, mislin 
reć moja ulica počne od restorana Ružmarin i zato 

imamo istu adresu – Veprinački put. Z autun do 
nas moreš prit i preko potoka ili još hodeć po 
šetalište Karmen Silva. Ali sada gre ono ča san 
otel. Tako je bilo prvo. Sada ja od kući moren 
poć ća na šest puti – jedan je samo za auti, dva 
moru bit i za bičikletu, a četiri su za hodeć. To je 
posljedica ove, prosin vas pustite me da ne buden 
fin – oviste je*ene zidarije, građevine ili kako se 
već ta dežgracija more nazvat. Saku šetimanu neki 
probije neki novi put, cestu ale prolaz. Ni to više 
kako je Žerve kantal: „kućice bele, cestice miće 
i tanki putići“ nego su to auto-strade za bageri 
od preko trejset ton! I sada, ča je najboje, od 
seh teh mojeh šest izlazi vavek je, da sad opet ne 
kjanen, pa ću reć pofin te sakramenske građevini 
zakrčeno baren njih četiri. Za ponemet! I prej san 
znal reć, aš je puno judi z brega delalo v Opatije, 
hodilo po špežu ili se pejalo s kurijerami, da va 
našen brege ni „pretileh“ ni jako debeleh i da si 
imamo dobre nogi aš smirun peštamo od Slatini 
zgorun ili „preko potoka“. Al’ va današnje vreme 
je dosta slično, baren ča se mene tiče i ne moran 
poć ni na korše ni va teretanu nego vježban po 
brege i po svojeh šest puti „iz gore navedenih 
razlogi”. Zove me dostava: „Gospodine, imam 
paket za Vas, ali tu upravo iskrcavaju neki bager. 
Kažu da će im trebati oko pola sata!“. Onda 
moran čoveku špjegat da ću se ja kalat hodeć 
do gornje (Nove) cesti na pješački ili kako mi 
rečemo „pul Simičevića“! Ala Dražen hodi 500 
put dole i toliko zgorun – tr ni kopat! Tako su 
me nekidan fermali policjoti aš san bil na Novoj 
ceste va šlafroke i pitali me „ako je sve u redu“. 
Ponemel san pa njin govorin: „Došao sam po 
paket jer je gore, (oprostite prosin vas dragi 
čitatelji, i ti mama skužaj) – je*eni bager! Ovo 
je moje naselje!“. A brižan policjot vidi budalu 
na ceste va šlafroke, ča j’ drugo mogal pitat. Ali 
to ni se – kako bi rekli onisti ča neš prodavaju 
na televizije – kako san već spomenul pofin te 
gradnje se je raskopano, posr*no od zemje, melte, 
grot i kamiki, mokro… Onda taj trubilo (ja) na 
brzinu, da ga ne čekaju predugo, na šlafrok obuče 
gumene škornji! Stoji čovek va visokeh, blatneh 
šornjah na ceste i još je pozabil lumbrelu, a jušto 
je počelo dažit! Da san ja policjot i da vidin 
takovu monu zajno bin ga zaprl va auto i pejal 
šeko va Lopaču ili v Reku na manikomiju da ga 
pošaju na Rab. I da van još neš špjegan: kako 
stvari stoje tako će bit još let i let i zato ako bivate 
ili ćete bivat v Opatije zgora gornje (Nove) cesti 
ili v Ičićeh, kupite visoke gumene škornji! To mi 
je najpametneja investicija va zadnje tri leta. 
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Piše Dražen Turina

Škornje



Piše Elia Filinić  Snimio Nikola Turina

N ajslađa opatijska manifestacija - Festival čokolade privukla je od 11. do 13. 
studenog velik broj posjetitelja iz Opatije, okolice i regije, ali i stranih go-
stiju. Uz jedinstvene delicije na sajmu „Čokoladna čarolija“ u Centru Ger-
vais, „čokoljupci“ su mogli uživati u posebnoj ponudi opatijskih restorana 

i kavana, kao i bogatom popratnom atraktivnom programu poput glazbenih nastupa, 
prigodnih radionica, izložbi i edukacija, ali i wellness programa. Tridesetak izlagača, 
„craft“ proizvođača čokolade iz Hrvatske, Slovenije i Srbije predstavilo je svoje je-
dinstvene slatke delicije u Centru Gervais, a ponudu su obogatili i OPG-ovi koji su 
čokoladu povezali s nizom različitih proizvoda. Poseban interes izazvala je atraktivna 
čokoladna haljina koju je od pet kilograma čokolade izradila akademska kiparica Ge-
orgette Yvette Ponte, a koju je na kraju i odjenula. Šesnaesto izdanje Festivala čoko-
lade ove je godine održano u ranijem terminu, a zanimljiv program i iznimna ponuda 
pokazali su se kao sjajan uvod u skori početak adventskih zbivanja. 

ČOKOLADNA ČAROLIJA  
privukla tisuće posjetitelja

- Raniji termin pokazao se kao „pun 
pogodak“, jer se, uz lijepo vrijeme, ali i 
kampanje koje kontinuirano provodimo 
na stranim tržištima, a koje su dale odličan 
rezultat, Festival čokolade potvrdio kao 
atraktivan motiv za dolazak stranih gosti-
ju. Imali smo organizirane grupe iz Austri-
je, Njemačke, Hrvatske i drugih tržišta, ali 
i brojne individualne posjetitelje - kazala je 
direktorica Turističke zajednice grada Opati-
je Suzi Petričić.

Uz lijepo vrijeme, puno čokolade i još više 
posjetitelja možemo reći da se Opatija kroz 
tri dana Festivala pretvorila u pravu „čoko-
ladnu meku“. 

Mnogobrojni posjetitelji ispred Centra Gervais

Umjetnica Georgette Yvette
izradila je haljinu od čokolade Bogata ponuda slatkih delicija

na sajmu čokolade

Uz odličnu čokoladu
i odlična glazba

Mališani su uživali 
u čokoladnim radionicama 


